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Sąd nakazał nam
ujawnić ip 
internauty. str. 17

Setki lewych głosów
w naszej sondzie
o strefi e płatnego parkowania. str. 4

Łowicz |�Projekt�budżetu�na�rok�2020�

Wielkie inwestowanie, 
wielki kredyt  
Blisko 61,5 mln złotych zamierza wydać 
w przyszłym roku miasto Łowicz na inwestycje, 
co oznacza, że wydatki inwestycyjne mają 
stanowić 31,4% budżetu. Utrzymanie takiej 
struktury wydatków okupione będzie bardzo 
wysokim zadłużeniem miasta na kilka lat.

Na koniec 2020 roku ma 
ono wynieść prawie 69 mi-
lionów złotych, ale wielolet-
nia prognoza fi nansowa prze-
widuje, że kwota długu będzie 
w kolejnych latach jeszcze rosła.

W 2021 roku kwota długu 
miasta szacowana jest na 
jeszcze więcej niż na koniec 
przyszłego roku, którego do-
tyczy projekt budżetu i wynosić 
ma ponad 97 mln złotych, 
w 2022 roku – ponad 120 
mln zł i w kolejnych latach: 111,3 
mln zł w 2023 roku, 102,6 mln zł 
w 2024 roku, 94,5 mln zł w 2025 
roku, w 2026 roku – 86,3 mln zł, 
w 2027 – 77 mln zł, w 2028 r. – 66 
mln zł, w 2029 roku – 55,5 mln zł.  

Dlaczego miasto będzie aż tak 
zadłużane? Odpowiedzią są wy-
jątkowo duże i wyjątkowo kosz-
towne inwestycje, czyli przede 

wszystkim omawiana przez 
nas wielokrotnie moderniza-
cja oczyszczalni ścieków, 
co ma łącznie kosztować około 
98,7 mln zł. Tylko w 2020 roku 
w projekcie budżetu zaplanowa-
no na tę inwestycję prawie 38 mln 
złotych. Inwestycja ta poważnie 
wpłynie na wysokość zadłużenia 
na kilka najbliższych lat. 

Pisaliśmy o niej wielokrotnie 
również z tego względu, że mia-
sto jest w sporze przedsądowym 
(aktualnie jest to etap mediacji) 
z poprzednim wykonawcą robót 
– w 2018 roku wypowiedziana zo-
stała umowa na roboty budowla-
ne. Miasto zamierza procesować 
się w tej sprawie z fi rmą, co może 
potrwać nawet kilka lat. Umowa 
z nowym wykonawcą, skiernie-
wicką fi rmą Fambud ma być pod-
pisana 5 grudnia.   str. 5

RZut OKieM�|�ChCą�ŁADniE�WyGLąDAĆ

Głownianin organizował, wśród producentów była głowieńska fi rma, 
wszystko odbywało się w Łowiczu,�ale�problem�–�a�właściwie�wyzwanie�
–�dotyczy�całego�kraju.�O�Plus�size�fashion�Days�piszemy�na�str.�3.
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Łowicz�|�Muzeum�wypowiedziało�umowę�najemcy.�Jest�drugie�dno?

Art Piwnica bez prądu 
– i nie chodzi wcale
o koncert unplugged
Wszystko wskazuje na to, że Hop Kultura nie jest jedynym łowickim lokalem, 
który w miniony weekend zakończył działalność, bo zamknięta została też Art Piwnica. 
To jednak zgoła odmienne przypadki, bo w pierwszym wszystko odbyło się z elegancją, 
w drugim pojawiły kontrowersje, a nawet zapowiedź zawiadomienia do prokuratury.

Art Piwnica to restauracja i za-
razem siedziba klubu muzycz-
nego w podziemiach Muzeum 
w Łowiczu z wejściem od strony 
ul. 3 Maja. O jej likwidacji wciąż 
jeszcze piszemy z pewnym za-
strzeżeniem, bo zdaniem jej wła-

ściciela – Jacka Wójcika – do 
końca przyszłego roku nadal obo-
wiązuje umowa najmu.

Innego zdania jest jednak wy-
najmujący, czyli Muzeum w Ło-
wiczu, reprezentowane przez dy-
rektora Grzegorz Dębskiego. Ten 
umowę najmu wypowiedział, 
uzasadniając to notorycznym nie-
przestrzeganiem przez najemcę 
jej warunków. Mówiąc konkretnie 
– chodziło o zaległości fi nansowe. 
Wypowiedzenie najpierw zostało 

wystawione z dniem 30 paździer-
nika, później dyrektor dał klubo-
wi czas na wyprowadzenie się 
do 15 listopada. Jacek Wójcik na-
pisał odwołanie od tej decyzji do 
władz starostwa powiatowego, 
jednak odpowiedzi jeszcze nie 
otrzymał, a w rozmowie z nami 
starosta Marcin Kosiorek stwier-
dził, że jest to sprawa do wyjaśnie-
nia pomiędzy dyrektorem. a na-
jemcą, bo między nimi podpisana 
była umowa.  str. 2

Łowicz |�Wystąpią�Weronika�Mońka�i�goście

Chcą zagrać muzykę łowicką tak, 
jak jeszcze nikt tego nie robił
Młodzi, ale już znakomici 
muzycy folkowi, jazzowi 
i klasyczni wystąpią
24 listopada w Muzeum 
w Łowiczu.

Koncert, w znacznej mierze 
oparty na autorskich kompozy-
cjach, jest organizowany przez 
skrzypaczkę Weronikę Mońkę 
w ramach małego grantu ŁOK, 
a wstęp na niego jest wolny. Usły-

szymy niezwykłe instrumenty 
i niezwykłe brzmienia. Oprócz 
Weroniki Mońki (skrzypce, altów-
ka), wystąpią także: Karolina Ma-
tuszkiewicz – (skrzypce, suka bił-
gorajska, fi del płocka, kemancze), 

Paulina Krakowian (skrzypce, 
suka biłgorajska), Michał Chwała 
(gitara), Artur Siejka (kontrabas) 
i Szymon Mońka (akordeon). 

Już samo instrumentarium 
wskazuje na dużą różnorodność, 
także etniczną, bo obok tradycyj-
nych, choć nieco dziś zapomnia-
nych instrumentów jak fi del czy 
suka, usłyszymy też perskie ke-
mancze, popularne także w mu-
zyce armeńskiej, azerskiej czy 
tureckiej – są to instrumenty 
smyczkowe.

W programie znajdą się takie 
kompozycje jak m.in. „Kanon” 
J. Pachelbela, „Pascagalia” J. Ha-
lvorsena, „Czardasz” V. Montiego 
czy „Walc nr 2” D. Szostakowi-
cza. Część jazzowa będzie opar-
ta o kompozycje autorskie Mi-
chała Chwały i Weroniki Mońki, 
choć zapewne znajdzie się też ja-
kiś standard. 

Jeśli chodzi o muzykę folkową, 
to także będą autorskie aranżacje 
Weroniki Mońki, choć miłośnicy 
folkloru usłyszą w nich brzmie-
nie tradycyjnych pieśni i melodii. 
Wybrzmią na przykład pieśni ło-
wickie, takie jak „Tulipany” na 
kwartet smyczkowy, „Kamień na 
kamieniu”, „Wianek różany”. 

– Chcemy zagrać muzykę ło-
wicką w taki sposób, jak jeszcze 
nikt tego nie robił – mówi nam 
Weronika Mońka. – W ten sposób 
pokazujemy ludziom, czym się 
zajmujemy, to znaczy, że nie tylko 
odtwarzamy, ale też sami kompo-
nujemy.  str. 3

Jacek�Wójcik�
podejrzewa,�że�troska�
o�fi�nanse�jest�tylko�
pretekstem�do�pozbycia�
się�jego�klubu.�sądzi,�
że�dyrektor�muzeum�
ma�już�co�do�lokalu�inne�
plany,�podejrzany�wydaje�
mu�się�wyraźny�pośpiech�
w�tych�działaniach.

toMASz
MAtuSiAk

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Film o profesorze
Stefanie Bryle
kręcono w Maurzycach. str. 19
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RZut OKieM�|�KOLizJA�nA�A2

15 listopada około 
godz. 18.30 na autostradzie 
A2 pomiędzy węzłem Łowicz 
a Skierniewice zderzyło się 
sześć pojazdów osobowych, 
dwa z nich zostały zaledwie 
draśnięte, cztery poważnie 
uszkodzone. 
samochody�jadąc�w�kierunku�
Warszawy�najechały�na�siebie,�
poważnie�się�uszkadzając.�
Poszkodowana�została�jedna�
osoba,�która�trafi�ła�do�szpitala�
w�skierniewicach,�ale�ze�
stłuczeniami,�w�stanie�nie�
zagrażającemu�życiu.�Przez�kilka�
godzin�ruch�w�kierunku�stolicy�
odbywał�się�jednym�pasem,�
na�miejscu�interweniowały�zastępy�
z�OsP�Łyszkowice�i�Czatolin,�
JRG�PsP�z�Łowicza�oraz�policja.�
tb

RZut OKieM�|�niEBAWEM�PRACE�nA�DRODzE�W�ziEMiARACh
Jeszcze w tym roku w Ziemiarach 
w gminie Bolimów, ma zostać 
zrealizowany pierwszy z siedmiu 
odcinków drogi,�której�realizacji�
po�rozstrzygniętym�przetargu�
podjęła�się�wykonać�sochaczewska�
fi�rma�Drog-Bet.�Będzie�to�
800�m�począwszy�od�tunelu�
w�wiadukcie�autostrady�A2,�spośród�
zaplanowanych�5.141�m.�
Gmina�w�tym�tygodniu�przekazała�
fi�rmie�plac�budowy.�Drog-Bet�
wygrał�ogłoszony�przez�gminę�
Bolimów�przetarg,�oferując�
najniższą�cenę�–�2�mln�660�tys.�
zł,�wobec�przewidzianych�przez�
gminę�4�mln�57�tys.�zł.�inwestycja�
otrzyma�wsparcie�z�funduszu�Dróg�
samorządowych�w�wysokości�
65%�wartości�zadania.�tb

NASi DZieNNiKARZe DO WASZeJ DySPOZyCJi 
OD 8.30 DO 15.30
telefon�redakcyjny 500 105 803�
e-mail:�marcin.kucharski@lowiczanin.info
MArCiN kuChArSki

dokończenie ze str. 1
Klub funkcjonował do zeszłe-

go piątku, kiedy okazało się, że 
w kranach nie ma wody. Jak re-
lacjonuje Jacek Wójcik – od pra-
cownika muzeum dowiedział się, 
że woda została zakręcona z pole-
cenia dyrektora, ale po jego inter-
wencji w starostwie została przy-
wrócona. Od następnego dnia nie 
było już prądu, a to czyni dalsze 
funkcjonowanie lokalu niemożli-
wym.

Od tego czasu potencjalnych 
klientów wita już tylko zamknięta 
krata na drzwiach i kartka o treści: 
„Z powodu bezprawnego odłącze-
nia prądu przez nowego dyrektora 
muzeum lokal nieczynny”.

o jakie pieniądze 
chodzi?
Zupełnie inaczej kwestię fi nan-

sowych zaległości klubu przesta-
wia prowadzący go przedsiębior-
ca, a inaczej dyrektor Dębski. Ten 
pierwszy mówi, że jest absolutną 
nieprawdą, iż zalegał z pieniędz-
mi notorycznie, bo od 5 lat nie 
było z tym problemów, co najwy-
żej kilkudniowe opóźnienia. We-
dług przedstawionej przez niego 
wersji, ostatnia zaległość trwała 
tylko 10 dni i spowodowana była 
koniecznością wymiany dwóch 
zużytych pomp (młynków) do to-
alet. – Koszt jednego takiego urzą-
dzenia to kilkaset złotych, za dwa 

wyszło nam teraz 1500 zł – mówił 
nam Jacek Wójcik. – Zasadniczo 
powinno to być zadaniem wynaj-
mującego, który zapewniał nam 
działanie toalet, ale od początku 
działania klubu tylko za jeden taki 
młynek muzeum nam zapłaciło, 
na ogół musieliśmy ponosić kosz-
ty sami, bo bez tego nie mogliby-
śmy działać.

Z kolei dyrektor Dębski mówił 
nam, że obowiązuje go tajemnica 
handlowa, nie może więc zdra-
dzać nam konkretnych kwot. Za-
pewnia jednak, że dokładnie prze-
analizował terminowość najemcy 
od początku istnienia Art Piwni-
cy i może stwierdzić, że zawsze 
był z tym kłopot, a pieniądze na 
konto muzeum zwykle wpływały 
dopiero po upomnieniu, często już 
po terminie płatności za kolejny 
miesiąc. Przekonuje, że nie była 

to sytuacja jednokrotna, na co ma 
oparcie w dokumentacji, którą do-
kładnie analizował. 

Nie wynika z tego jednak, żeby 
była mowa o wielomiesięcznych 
zaległościach, a jedynie o trwają-
cych miesiąc czy dwa, natomiast 
powtarzało się to niemal z miesią-
ca na miesiąc. 

W zasadzie można powiedzieć, 
że takie praktyki wśród najem-
ców na naszym rynku czymś po-
wszechnie spotykanym i rzadko 
stają się przyczyną wypowiadania 
umowy. Dyrektor stwierdza jed-
nak, że argumentem kluczowym 
było dla niego to, że problem po-
jawiał się regularnie i mimo upo-
mnień nic się nie zmieniało. Za-
znacza, że najemca mógł spłacać 
faktury w ratach, których termi-
ny i wysokość sam określał, na 
przykład na trzy czy cztery razy 
w miesiącu. 

– Owszem, teraz wszystko ure-
gulowali – mówi – ale dopiero po 
wypowiedzeniu umowy, trudno 
więc nie założyć, że sytuacja na-
dal by się powtarzała – mówi dy-
rektor Dębski. – Znamiennym 
jest, że gdy tylko wypowiedzia-
łem umowę, zaległe pieniądze na-
tychmiast „się znalazły”.

Dyrektor Dębski zapewnia, że 
podejmując decyzję o wypowie-
dzeniu umowy nie brał pod uwa-
gę innych aspektów, takich jak na 
przykład skargi mieszkańców na 

działalność klubu, choć rzeczywi-
ście były dość kłopotliwe dla mu-
zeum pod względem wizerunko-
wym.

Czy to naprawdę 
kwestia zaległości?
Jacek Wójcik podejrzewa, że 

troska o fi nanse jest tylko pretek-
stem do pozbycia się jego klubu, 
sądzi, że dyrektor muzeum ma 
już co do lokalu inne plany, podej-
rzany wydaje mu się wyraźny po-
śpiech w tych działaniach. Przy-
znaje, że w tej sytuacji nie wie co 
będzie robił dalej. Z jednej strony 
i tak poważnie rozważał zamknię-
cie Art Piwnicy przed końcem 

umowy, z drugiej strony utrzymu-
je, że został potraktowany w spo-
sób nieuczciwy, w dodatku przez 
instytucję publiczną, dlatego nie 
zamierza tej sprawy łatwo odpu-
ścić i zapowiada zgłoszenie jej do 
prokuratury.

Dyrektor Dębski twierdzi, że 
co do planów i przyszłości lokalu, 
to muzeum jest otwarte na nowe 
propozycje. Przyznaje, że wypo-
wiedzenie umowy jest zawsze ry-
zykowne, ale uważa miejsce za 
atrakcyjne i sądzi, że przy odpo-
wiedniej reklamie nowy najemca 
powinien się znaleźć. 

Podkreśla, że muzeum oferuje 
możliwość wynajęcia w pakiecie 
również dachu nad piwnicą na let-
nią kafejkę oraz karczmę w skan-
senie w Maurzycach (od kwiet-
nia do połowy listopada). – W ten 
sposób najemca może rozszerzyć 
swoją ofertę, to też może wpłynąć 
na zmianę profi lu na bardziej eko 
i na ludowo – przekonuje dyrektor. 

W przypadku karczmy przetarg 
na jej wynajem był już w tym roku 
ogłoszony, ale ze względu na brak 
ofert spełniających kryteria, został 
unieważniony w marcu tego roku, 
kiedy jeszcze dyrektorką była Ma-
rzena Kozanecka-Zwierz.

Skoro już mowa o poprzedniej 
dyrektor – Jacek Wójcik mówił 
nam, że współpraca z nią układa-
ła się dobrze. Mówi, że zdarzały 
się opóźnienia, ale były spłacane 
możliwie szybko, wraz z odsetka-
mi. – Pani dyrektor dobrze znała 
ten lokal i wiedziała, że wymaga 
on dużego wkładu fi nansowego i 

często zdarzają się w nim awarie 
– podkreśla, dziwiąc się przy tym, 
że nowy dyrektor po przejęciu 
obowiązków nawet nie przyszedł 
zobaczyć, w jakim stanie jest lo-
kal, tylko już po miesiącu wypo-
wiedział umowę.

to miejsce żyło
Przypomnijmy, że piwnice pod 

muzeum zostały zrekonstruowane�
w�2002�roku�z�myślą�o�kawiarni.�Art�
Piwnica� była� ich� najemcą� od� 5� lat,�
wcześniej�lokal�stał�przez�długi�czas�
nieużywany.�W�Art�Piwnicy�odbywa-
ły się w nim m.in. koncerty, za-
bawy taneczne, imprezy karaoke, 
jam sessions czy występy stand-
-up. Szczególnie dużą frekwencją 
cieszyły się różne koncerty o cha-
rakterze charytatywnym, ale nie 
tylko one.

Nie wszystkim mieszkańcom 
miasta istnienie klubu odpowia-
dało, stąd dość częste były skargi 
do muzeum, ratusza czy komendy 
policji, na zakłócanie ciszy nocnej, 
rozróby, wandalizm i pijaństwo 
jego klientów. Do incydentów ta-
kich dochodziło nie w samym lo-
kalu, który miał ochronę, ale w 
jego obrębie (niedaleko są też co-
łodobowe sklepy z alkoholem).  tm

Łowicz�|�Muzeum�wypowiedziało�umowę�najemcy.�Jest�drugie�dno?

Art Piwnica bez prądu – i nie chodzi Dyrektor�stwierdza,�
że�argumentem�
kluczowym�było�dla�
niego�to,�że�problem�
pojawiał�się�regularnie�
i�mimo�upomnień�nic�
się�nie�zmieniało.�

fO
t.

�t
O

M
A

s
z�

B
A

R
tO

s

fO
t.

�O
s

P
�Ł

ys
zK

O
W

iC
E

Rolnictwo�|�W�piątek�protest

Powstrzymać ASF!
Rolnicy z naszego powiatu 

wciąż żyją w strachu przed epide-
mią afrykańskiego pomoru świń 
i mają pretensje o to, że działania 
rządzących krajem nadal są nie-
wystarczające w stosunku do za-
grożenia.

Kolejną akcję protestacyjną 
planują planują przeprowadzić 
w piątek, 22 listopada. O godzi-
nie 9 rano spotkają się pod bu-
dynkiem szkoły w Błędowie 
(gmina Chąśno), skąd mają wy-
jechać ciągnikami na drogi po-

wiatu. Akcja może potrwać 2-3 
godziny. Jest zgłoszona służbom 
porządkowym i legalna.

Do tej pory wydawało się, że 
zagrożenie ASF dotyczy wschod-
niej i południowo-wschodniej 
Polski, ale w ostatnich dniach 
potwierdzone przypadki pojawi-
ły się też w województwie lubu-
skim.  

tm

Łowicz�|�Ostatnie�pożegnanie�

Juliusz nie żyje, zostanie pamięć 
Podczas uroczystości pogrze-

bowych w środę 20 listopada po-
żegnaliśmy zmarłego Juliusza 
Szota, dla którego wiosną tego 
roku mieszkańcy Łowicza i oko-
lic tak licznie oddawali krew, 
w ramach akcji przeprowadzonej 
przez Łowicki Uniwersytet Trze-
ciego Wieku. 

29-letni Juliusz zmarł w nie-
dzielę 17 listopada, po kilkumie-
sięcznych zmaganiach z ostrą 
białaczką limfoblastyczną. Był 

absolwentem Szkoły Podstawowej 
nr 1 w Łowiczu, Pijarskich Szkół 
Królowej Pokoju oraz Politechniki 
Łódzkiej. Pracował w dużym biu-
rze projektowym w Łodzi.

W akcję pomocy dla niego za-
angażował się m.in. Łowicki Uni-
wersytet Trzeciego Wieku, które-
go słuchaczami są jego rodzice. 
8 maja na Starym Rynku zaparko-
wał mobilny punkt pobory krwi, 
w którym można było oddawać 
krew z przeznaczeniem dla Juliu-

sza. Na miejscu akcji zjawili się 
jego rodzice, którzy wręczali żół-
te tulipany wszystkim, którzy stali 
w kolejce do oddania krwi. 

Tego dnia zarejestrowało się 
41 osób, 36 oddało krew, z czego 
19 osób zrobiło to po raz pierwszy. 
Łącznie zebrano ponad 16 litrów 
krwi. Planowane były także kolej-
ne akcje. Niestety, Juliusz zmarł. 
Msza święta żałobna w jego inten-
cji została odprawiona w kościele 
Świętego Ducha.  aa 

Konfl ikt najemcy z muzeum 
pojawił się w przestrzeni 
publicznej�za�sprawą�tej�kartki�
na�drzwiach�do�lokalu.�
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o koncert unplugged

Jedni ją uwielbiali, inni nie 
znosili,�ale�trzeba�przyznać,�że�
przez�te�kilka�lat�Art�Pwinica�była�
bardzo�ważnym�miejscem�
w�weekendowym�życiu�Łowicza.�
Co�będzie�dalej?�
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Aktualności
Łowicz |�Plus�size�fashion�Days�Poland�–�inicjatywa�Michała�Kmiecia

One też chcą pięknie wyglądać
Przez dwa w Łowiczu odbywał sie Plus Size Fashion Days Poland. 
W sobotę, 16 listopada, w sali bankietowej Hotelu Eco miał miejsce 
pokaz odzieży dla puszystych pań, a w niedzielę, 17 listopada targi, 
na których można było kupić takąż odzież. Było to pierwsze tego typu 
w Polsce wydarzenie. Wzięli w nim udział przedstawiciele fi rm z całego 
kraju, zajmujących się produkcją odzieży plus size oraz fi rm handlowych: 
hurtowni i sklepów. 

Pokaz mody w ramach Plus 
Size Fashion Days Poland zasko-
czył. Modelki w rozmiarze plus 
size prezentowały na wybiegu 
cały przekrój odzieży: suknie, gar-
sonki, dresy, a także bieliznę. Pa-
nie wielokrotnie dostawy brawa 
od publiczności, nie tylko za kre-
ację, ale np. za odwagę przy pre-
zentacji bielizny, w czasie którego 
to pokazu odsłaniały  sporo.

Michał Kmieć z Głowna, który 
zorganizował wydarzenie wspól-
nie z Ewą Szymajdą z Domanie-
wic powiedział nam, że 25 mode-
lek zostało wybranych w castingu, 
nie szukano doświadczonych mo-
delek, ale śmiałych kobiet. Odzew 
był dość duży, wśród pań, które 
wyszły na wybieg w hotelu Eco 
były m.in. panie, które zajmują się 
modą, są infl uencerkami, bloger-
kami – aktywnie działają w me-
diach społecznościowych. Przyje-
chały do Łowicza z całego kraju, 
ale była także jedna łowiczanka – 
Iwona Zielińska.

Firmy z całej 
polski,dwie z głowna
Na oddzielnych pokazach za-

prezentowało się 10 marek, wśród 
nich takie, które istnieją od kilku 
lat i dopiero próbują szerzej zaist-
nieć oraz takie, które są rozpozna-
walne, a swoją pozycję na rynku 
budowały przez 30 lat. Znaczna 
część marek pochodziła z Łodzi   i 
m.in. Pabianic: Eight Design, Iwa, 
Shine, – Evi,– Mest Fashion, Na-
zeli. Z daleka bo z Biłgoraju była 
Karko, a z Lublina Dama Kier.

Obecne były też marki gło-
wieńskie: Kris Line specjalizują-

ca się w szyciu bielizny oraz Len-
tal – fi rma, produkująca szeroki 
asortyment odzieży, w tym także 
w rozmiarach plus size. Na poka-
zie, jako że jest to fi rma rodzin-
na, jej reprezentacja pojawiła się 
w licznym składzie. Marta Lenart, 
córka właścicieli, wysoko i pozy-
tywnie oceniła imprezę. Podkre-
śliła, że rynek plus size zaczyna 
się dynamicznie rozwijać, rośnie 
zainteresowanie klientów. Oso-
by, które mają więcej ciała, chcą 
modnie wyglądać, oferta handlo-
wa przygotowywana dla nich sta-
le rośnie, sklepy wychodzą z cie-
nia, w jakim przez lata zdawały 
się znajdować i szukają dostaw-
ców ciekawej odzieży.

Szyte przez tę fi rmę ubrania po 
raz pierwszy zostały zaprezento-
wane na wybiegu w takiej ilości 
i spotkały się z pozytywnym od-
biorem, czego dowodem są kon-
takty marketingowe z hurtownika-
mi i sklepami. 

Dużym zainteresowaniem dru-
giego dnia w czasie targów cie-
szyły się także zegarki marki 
BandWatch – także głowieńskiej 
fi rmy, prowadzonej przez bra-
ta pani Marleny, które wyróżnia 
to, że tradycyjny pasek zastępuje 
w nich chusta, którą można w do-
wolny sposób zawiązać – oferta 
ta też skierowana jest do klientek 
plus size.

Nie było łatwo
Michał Kmieć powiedział nam, 

że impreza wzbudziła duże zain-
teresowanie już w trakcie przy-
gotowań, które nie były łatwe. Po 
pierwsze była to pierwsza edycja 
Plus Size Fashion Days Poland. 
Nie pomagało to, że w Głownie 
jego nazwisko i nazwisko Ewy 
Szymajdy znane jest z organiza-
cji edycji imprezy Festiwal Kolej 

na Kobiety, próby zainteresowania 
fi rm odzieżowych z Polski udzia-
łem w niej, były więc trudne, wie-
le nich podchodziło do pomysłu 
z dużą nieufnością, ale znalazły 
się także takie, które zaufały.

Dodatkowym utrudnieniem był 
fakt, że w sieci, na profi lach spo-
łecznościowych, pojawił się hejt 
atakujący organizatorów i samą 
imprezę – sugerowano, że organi-
zatorzy nie działają z czystych po-
budek, ale na zlecenie konkretnej 
fi rmy.

 – Tak naprawdę pomysł Plus 
Size Fashion Days Poland zro-
dził po kolejnej edycji głowień-
skiego Festiwalu Kolej na Kobie-
ty, gdzie zwrócono nam uwagę, 
że takiej imprezy na rynku nie ma 
i warto byłoby skoncentrować się 
właśnie na rynku plus size – ot 
i cała historia. Oprócz tego myśmy 
to zrobili po kosztach, nic na tym 
nie zarobiliśmy, oparliśmy się na 
znajomych i fi rmach stale z nami 
współpracującymi przy innych 
przedsięwzięciach – powiedział 
nam Kmieć, dodając, że pokaz 
wymuszał obecność na miejscu 
osób, które zadbały o fryzury, ma-
kijaż stylizację.

to nie jest promocja 
otyłości
Po imprezie, w komentarzach 

zamieszczanych pod informacja-
mi z przebiegu imprezy pojawiły 
się z kolei oskarżenia o żerowaniu 
na problemie społecznym jakim 
jest otyłość, a nawet na jej promo-
waniu. – Impreza nie ma promo-
wać otyłości, ma promować to, 
że kobiety, które mają więcej cia-
ła, tu i teraz, z różnych zresztą po-
wodów, także np. zdrowotnych, 
nie muszą chodzić w płóciennym 
worze, ale mogą być modne i ele-
ganckie – odpowiada na te zarzuty 

Michał Kmieć – To nie wyklucza 
dążenia do szczuplejszej sylwetki 
– dodaje – ale walka z otyłością 
to często miesiące lub lata, są też 
osoby,które są pogodzone z wła-
snym wyglądem. Te kobiety mają 
prawo dobrze wyglądać. 

Można mówić 
o sukcesie
Michał Kmieć powiedział nam, 

że jest zadowolony z imprezy, 
spotkał się z wieloma bardzo po-
chlebnymi komentarzami na jej 
temat,szczególnie od uczestników. 
Spełniło się z jedno z założeń po-
stawionych przy jej organizacji: 
wzięło w niej udział bardzo wiele 
osób z branży odzieżowej, to zaś 
przerodziło się na kontakty biz-
nesowe. W Łowiczu pojawili się 
nawet Rosjanie, szukający produ-
centów odzieży.

Czy impreza będzie cykliczną? 
Michał Kmieć mówi, że ma ona 

ogromny potencjał, ocenia, że w 
Łowiczu zjawili się przedstawicie-
le około 20% polskich fi rm produ-
kujących odzież plus size. Sądząc 
po pozytywnych komentarzach 
i o tym, jak dużym echem odbiła 
się w kraju, kolejna edycja będzie 
cieszyć się jeszcze większym za-
interesowaniem. Dlatego myśli,by 
miała ona swą kontynuację, doce-
lowo nawet dwa razy w roku, tak 
aby prezentować kolekcję wiosna-
-lato i jesień-zima.

kolejna edycja 
w Łowiczu? 
ratusz dał plamę.
Organizator nie jest jednak 

przekonany, czy kolejna odsłona 
odbywać będzie się w Łowiczu. 
Tym razem pokazy zorganizo-
wane były w hotelu Eco, bo or-
ganizatorów urzekło wnętrze sali 
bankietowej i możliwości obiektu 
i przychylność właściciela. Fatal-

nie wypadła zaś,niestety, współ-
praca z powiatem jak i ratuszem. 
W przypadku tego pierwszego 
można to zrozumieć, powiato-
we Centrum Promocji zmienia-
ło w tym czasie dyrektorów, ale 
w przypadku ratusza, który zabie-
ga o rozwój gospodarczy miasta 
wysyłając swoich pracowników 
nawet do Madrytu, można mówić 
o zlekceważeniu organizatora.

Michał Kmieć mówi bowiem, 
że wielokrotnie wysyłał emaile 
z propozycją współpracy do ratu-
sza, ale pozostawały one bez od-
zewu. Dzwonił też, ale nie mógł 
z nikim się skontaktować, a gdy 
w końcu to się udało, przesłał 
ofertę, ponownie starał się skon-
taktować z kimś z ratusza, aby do-
wiedzieć jaka jest odpowiedź, bo 
na pismo nie odpisano. Usłyszał 
w końcu „Nie jesteśmy zainte-
resowani”. Prosił więc chociaż 
o patronat burmistrza nad impre-
zą, ale nie dostał żadnej odpowie-
dzi. Doszedł do wniosku, że tra-
ci czas.

Jak przyznaje rozumie, że 
może jest osobą nieznaną w Ło-
wiczu, ale mimo to szokuje go, że 
nikt nie wyraził zainteresowania 
spotkaniem twarzą w twarz, aby 
zapoznać się z pomysłem. Nikt też 
z ratusza nie zjawił się na impre-
zie, aby sprawdzić czy może ona 
w przyszłości mieć dla miasta ja-
kiś potencjał. 

Tymczasem przez dwa dni Plus 
Size Fashion Days Poland promo-
wały Łowicz w sieciach społecz-
nościowych. Ludzie, którzy do 
Łowicza przyjechali – producen-
ci, handlowcy, modelki – ozna-
czali Łowicz na swoich profi lach. 
Może więc zostanie to zauważone 
przez ratusz i współpraca zostanie 
nawiązana? – Kmieć nie przekre-
śla tej możliwości. 

RZut OKieM�|�MACDOnALD’s�JEszCzE�W�ListOPADziE?�

W poniedziałek, 18 listopada, 
na będącej w budowie 
restauracji MacDonald’s 
w sąsiedztwie Premium Parku 
zostały już powieszone szyldy. 
Od�osoby�reprezentującej�
generalnego�wykonawcę�
dowiedzieliśmy�się,�że�są�zakusy,�
aby�restauracja�została�otwarta�
jeszcze�w�ostatnich�dniach�
listopada,�zaś�w�grudniu�była�
już�czynna�w�pełnym�wymiarze.�
Wiele�wskazuje�na�to,�że�to�się�
uda,�ponieważ�trwają�już�ostatnie�
szlify�przy�budowie�i�wyposażaniu�
budynku.�Wiadomo,�że�restauracja�
będzie�posiadała�punkt�McCafe�
i�usługę�McDrive.�Powstała�także�
strefa�ze�stolikami�zewnętrznymi�
i�mini�plac�zabaw.�aa 

Łowicz�|�Osiedle�Przedmieście

Andrzejkowa zabawa w piątek
Na otwartą zabawę Andrzejko-

wą do Zakładu Aktywizacji Za-
wodowej zaprasza mieszkańców 
osiedla Przedmieście w Łowi-

czu jego zarząd. Planowana jest 
ona już w ten piątek, 22 listopa-
da, początek o godz. 18. Oprawę 
muzyczną zapewni Wodzirej DJ 

Polacco. Mile widziane będzie 
przyniesienie przez uczestników 
własnych ciast i wypieków. Ma-
jąc w pamięci podobną imprezę 
w poprzednim roku, można się 
spodziewać naprawdę dużej fre-
kwencji. Wtedy bawiło się około 
180 osób w różnym wieku.  tm

toMASz
BArtoS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

dokończenie ze str. 1
Program ma pokazać, że po-

między pozornie bardzo odle-
głymi od siebie światami mu-
zycznymi, nie ma tak naprawdę 
nieprzekraczalnych granic. We-
ronika Mońka wie o czym mówi, 

bo wszystkie światy poznała – i 
nadal poznaje. Od dziecka grała 
muzykę ludową, ukończyła stu-
dia klasyczne, a obecnie studiuje 
jazz i world music na Uniwersyte-
cie Muzycznym w Warszawie. Jej 
goście również mają szerokie za-

interesowania. Brat Weroniki Szy-
mon Mońka oraz Artur Siejka też 
pochodzą z Łowicza i są zapewne 
znani przez większość tutejszych 
miłośników folkloru, Paulina Kra-
kowian pochodzi z Sochaczewa, 
Karolina Matuszkiewicz z Dolne-
go Śląska, a Michał Chwała, któ-
rego już w Łowiczu słuchaliśmy, 
z Olsztyna. 

Niedzielny koncert w Muzeum 
w Łowiczu rozpocznie się o go-
dzinie 16.  tm

Łowicz |�Weronika�Mońka�i�goście

Chcą zagrać muzykę łowicką tak, 
jak jeszcze nikt tego nie robił

Kobiety,�które�mają�
więcej�ciała,�z�różnych�
zresztą�powodów,�
także�np.�zdrowotnych,�
nie�muszą�chodzić�
w�płóciennym�worze,�
ale�mogą�być�modne�
i�eleganckie.
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Prezentacja bielizny fi�rmy�Dama�Kier�z�Lublina.
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Ponad milion pasażerów
na trasie ŁKA
z Łowicza przez Głowno i Stryków do Łodzi. str. 12-13
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Kto ma możliwość
nie wpuścić myśliwych
na swoje pola? str. 16

REKLAMA

Łowicz�|�Kto�wpływał�na�wyniki�naszej�internetowej�sondy?�

Setki lewych głosów, a najwięcej... 
przez internet Kancelarii Sejmu 
Jak nazwać wielokrotne oddawanie głosu w sondzie internetowej? 
My nazywamy to manipulacją. Choć nikogo „za rękę” nie złapaliśmy, 
zdecydowaliśmy się upublicznić wyniki naszego dziennikarskiego śledztwa 
i wskazać lokalizacje, skąd w krótkich odstępach czasu napłynęły znaczne ilości 
głosów w sondzie na temat zniesienia w Łowiczu strefy płatnego parkowania. 

Oddanie głosu w interneto-
wej sondzie na ten temat zapro-
ponowaliśmy czytelnikom por-
talu Łowiczanin.info 8 listopada. 
Pytaliśmy: „Czy uważasz, że zli-
kwidowanie w Łowiczu strefy 
płatnego parkowania od począt-
ku przyszłego roku to dobra de-
cyzja?” Można było zaznaczyć 
jedną z trzech odpowiedzi: „Tak, 
strefa płatnego parkowania nie jest 
w Łowiczu potrzebna”, druga od-
powiedź: „Nie, strefa sprawdziła 
się” oraz trzecia: „Nie mam zda-
nia”. 

Na początku cieszyliśmy się 
z dużego zainteresowania głoso-
waniem w sondzie. Głosów przy-
bywało każdego dnia. Płatna stre-
fa parkowania to temat ważny dla 
miasta – tłumaczyliśmy sobie 
duże, większe niż w przypadku 
wielu innych sond, zainteresowa-
nie. Nasza radość z ilości odda-
nych głosów prysnęła w chwili, 
gdy sprawdziliśmy dokładnie logi 
tej sondy. Stwierdziliśmy, że do-
szło do manipulacji, której szcze-
góły ujawniamy. 

zaciekli przeciwnicy 
strefy 
Jak ustaliliśmy, wielokrotne 

głosowania z tych samych IP / ho-
stów (upraszczając: z tych samych 
komputerów lub telefonów ko-
mórkowych) dotyczyły obydwóch 
odpowiedzi na zadane przez nas 
pytanie. Można śmiało powie-
dzieć, że zarówno po stronie zwo-
lenników, jak i przeciwników stre-
fy płatnego parkowania znaleźli 
się internauci bez honoru, którzy 
poprzez manipulację, wpływali na 
wynik głosowania. 

Sondę opublikowaliśmy 8 listo-
pada. Z przeanalizowanych przez 
nas logów wynika, że do 15 listo-
pada wszystko było w porządku – 
nie zauważyliśmy, by sieciowe ad-

resy komputerów powtarzały się 
w jakiś charakterystyczny sposób. 
Głosów nie przybywało też lawi-
nowo. Do czasu, kiedy to o go-
dzinie 10.30 nie przybyło w ciągu 
godziny 130 głosów, które zostały 
oddane z komputerowego hosta, 
który został identyfi kował się jako 
„x.sejm.gov.pl” – czyli... Kancela-
ria Sejmu. 

Głosy zostały oddane na opcję 
wskazującą, że płatna strefa par-
kowania w Łowiczu nie jest po-
trzebna. To jednak nie był koniec 
manipulacji. Dwa dni później, 17 
listopada z hosta, który zidentyfi -
kował się jako ablq199.neoplus.
adsl.tpnet.pl – czyli poprzez usłu-
gę świadczoną przez Orange, na 
tę samą opcję oddanych zostało od 
godziny 9 z minutami do godziny 
10.10 kolejnych 60 głosów. 

Sytuacja powtórzyła się rów-
nież 18 listopada, kiedy to za po-
średnictwem internetu w sieci 
Play (telefon komórkowy?) odda-
nych zostało w ciągu kilku minut 
kolejnych 9 głosów z tego same-
go hosta. 

Kolejne głosy z innego hosta 
w sieci Play spłynęły lawinowo 
18 listopada pomiędzy godziną 
22 a północą (blisko 50 głosów) 
i 19 listopada rano w godz. 7 – 

7.10 (również poprzez sieć Play) 
– kilkanaście kolejnych głosów 
oraz pomiędzy godziną 10.31 a 12 
z minutami – ponad 100 głosów. 

Łącznie „wątpliwych” według 
nas głosów oddanych na tę opcję 
w sondzie było do południa we 
wtorek, 19 listopada aż 469 (na 
840 oddanych na tę opcję), a do 
środy 20 listopada na tę opcję było 
oddanych już 1.568 głosów (stan 
na godz. 9.00). Ponownie więc ich 
przybyło i co ciekawe: były to set-
ki głosów oddanych przez internet 
z sieci Play oraz ponownie z hosta 
sejmowego.

Druga strona nie lepsza 
Druga odpowiedź na pytanie 

z naszej sondy również cieszy-
ła się sporym powodzeniem i jak 
się już po pobieżnym sprawdze-
niu okazało i w tym przypadku 
skala manipulacji była ogromna. 
Po przeanalizowaniu logów son-
dy, według naszych szacunków, 
należałoby zakwestionować aż 
688 głosów na 1.043 oddanych. 
Sytuacja z oddawaniem głosów 
wyglądała podobnie. Również 
przybywało ich lawinowo w krót-
kim odstępie czasu – co ciekawe 
w nietypowych godzinach, bo np. 
wcześnie rano, bo już od godziny 

5 rano do 6.20 w dniu 10 listopa-
da, później późną nocą: w godzi-
nach od 1 do 2 dnia następnego, 
podobnie 12, 13 i 14, 16, 17 i 19 
listopada. W tych przypadkach in-
ternauci korzystali jednak z inter-
netu na łączach Orange. 

Co oczywiste „podejrza-
nych” głosów nie stwierdziliśmy 
w trzeciej z odpowiedzi „Nie 
mam zdania” – bo i po co ktoś 
miałby wpływać na ten wynik.

Jak jest naprawdę? 
Gdyby więc odjąć głosy ma-

jące sfałszować obraz rzeczy-
wistości oraz zakłamać obraz 
preferencji mieszkańców co do 
strefy płatnego parkowania nale-
ży stwierdzić, że na dzień 19 li-
stopada nieco więcej osób po-
dzielało pogląd, że strefa nie jest 
w Łowiczu potrzebna (371 gło-
sów) a 355 osób uznało, że strefa 
sprawdziła się. 

I taki rozkład wydaje się bar-
dzo prawdopodobny, bo głosy 
nawet w rodzinach są na ten te-
mat bardzo podzielone. Szkoda, 
że emocje niektórych tak pono-
szą, iż uciekają się do manipula-
cji z głosowaniem. I że wśród tych 
nieuczciwych jest ktoś dojeżdżają-
cy do pracy w Warszawie, zatrud-

niony w Kancelarii Sejmu – bo 
że jest to ktoś z Łowicza nie ule-
ga wątpliwości, nikogo z Warsza-
wy temat ten tak by nie „rozpalał”. 
Trochę to śmieszne, ale i trochę 
przykre. 

JAk 
zABezpieCzANe 
Są iNterNetowe 
SoNDy? 
najprostszą�metodą�
zabezpieczenia�sondy�przed�
wielokrotnym�głosowaniem�
jest�użycie�tzw.�„ciasteczek”�–�
niewielkich�plików�tekstowych,�
które�zapisywane�są�po�
oddaniu�głosu�na�komputerze�
głosującego.�Powodują�one�
to,�że�przy�kolejnym�wejściu�
na�stronę�internauta�widzi�
wynik�głosowania�w�sondzie�
–�bez�możliwości�oddania�
w�niej�głosu.�nie�jest�to�
zabezpieczenie�doskonałe,�
bowiem�„ciasteczka”�mogą�być�
usuwane�czy�modyfi�kowane.�
Osoby�interesujące�się�
informatyką�poradziłyby�sobie�
z�tym�bez�większego�problemu�
i�tym�samym�mogłyby�
głosować�wiele�razy.�Warunek�
jest�jednak�taki,�że�tRzEBA�
ChCiEĆ:�samemu�się�to�nie�
zrobi,�przez�pomyłkę�też�nie.�
inną�metodą�zapobiegania�
wielokrotnemu�głosowaniu�
jest�sprawdzanie�numeru�iP�
głosującego.�nie�sprawdza�
się�to�jednak�w�przypadku�tzw.�
dynamicznych�adresów�iP�
–�a�takie�ma�znaczna�część�
usług�dostępu�do�internetu,�
np.�neostrada.�
Można�próbować�„wymuszać”�
na�internautach�konieczność�
logowania�się�do�portali�itp.�
tylko�czy�wtedy�w�ogóle�ktoś�
będzie�chciał�głosować?�
Według�internetowych�
fachowców,�z�którymi�
rozmawialiśmy�nie�ma�
możliwości�by�być�pewnym�
w�100%�pewnym,�że�dana�
osoba�zagłosowała�tylko�
raz.�sondy�to�jednak�nie�
głosowania�w�sejmie,�co�
do�których�nie�powinno�być�
żadnych�wątpliwości,�a�raczej�
coś�w�rodzaju�internetowej�
zabawy�w�badanie�preferencji.�
szkoda,�że�wśród�internautów�
są�też�i�tacy,�którzy�chcą�
zakłamywać�rzeczywistość.�

MArCiN
kuChArSki

marcin.kucharski@lowiczanin.info

głosów w sondzie na temat zniesienia w Łowiczu strefy płatnego parkow

to tylko mały fragment logów z głosowania�w�naszej�sondzie�
internetowej.�
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host komputerowy za�pośrednictwem�którego�oddano�kilkaset�głosów�
identyfi�kował�się�jako�Kancelaria�sejmu.

Zatorze�|�spotkanie�organizacyjne�

Szykują się kolejne blokady 
O godzinie 18 w najbliższy 

wtorek, 26 listopada, w hostelu 
Lovicz rozpocznie się spotkanie 
mieszkańców w sprawie ustale-
nia terminu kolejnych blokad ulic 
Warszawskiej i Bolimowskiej. Ich 
celem jest wyeliminowanie ruchu 
TIR-ów z Zatorza.

Na spotkaniu przedstawione 
zostaną odpowiedzi Ministerstwa 
Infrastruktury na ostatnie pisma 
komitetu mieszkańców. – Mamy 
wrażenie, że dotarła do nich in-
formacja, że jest u nas problem. 
Pytanie tylko, co zamierzają 
z tym zrobić – mówi nam prze-
wodniczący komitetu Piotr Tar-
czyński.

Trwają również starania o to, 
aby w najbliższym czasie komitet 

mieszkańców spotkał się z przed-
stawicielami Ministerstwa Infra-
struktury, które ustala budżet dla 
GDDKiA, by rozmawiać o po-
trzebie budowy wschodniej ob-
wodnicy Łowicza. 

Mieszkańcy są zdeterminowa-
ni, żeby walczyć o wyeliminowa-
nie ciężkiego ruchu tranzytowego 
ze swojej dzielnicy, dlatego przy-
stępują do organizacji kolejnych 
blokad. Nie zaprzestaną ich, do-
póki budowa wschodniej obwod-
nicy Łowicza nie znajdzie się 
w planach inwestycyjnych na naj-
bliższe lata. 

Przypomnijmy, że pierwsze 
z mających się odbywać cyklicz-
nie blokad, zostały zorganizowane 
3 i 4 października, a wzięło w nich 

udział łącznie ponad 200 osób. 
W godzinach od 15 do 18 miesz-
kańcy chodzili po pasach dla 
pieszych z plakietkami „STOP 
tirom”, uniemożliwiając ich prze-

jazd ul. Warszawską i Bolimow-
ską. Protest był wymierzony 
w samochody ciężarowe, jednak 
wpłynął na utrudnienia w ruchu 
wszystkich pojazdów.  aa

Pierwsze blokady zostały zorganizowane 3 i 4 października. 
Mieszkańcy�chodzili�po�pasach�i�blokowali�ul.�Warszawską�i�Bolimowską.�
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dokończenie ze str. 1

Co jeszcze na kredyt? 
Do jakich innych inwestycji 

miasto musi przystąpić już teraz 
– co jest równoznaczne z tym, że 
na kredyt? Jest to kontynuacja 
budowy dróg dojazdowych 
wraz z infrastrukturą do po-
wstającego wiaduktu dro-
gowego. Tylko w 2020 roku ma 
kosztować 14 mln zł. Kontynu-
owana będzie przebudowa dróg 
między ul. Warszawską a Boli-
mowską oraz między ul. 1 Maja 
a wiaduktem. Miasto otrzyma-
ło na te roboty dofinansowanie  
z Funduszu Dróg Samorządo-
wych w wysokości 3,960 mln zło-
tych z rozbiciem na lata 2020-22 
(w 2020 roku – 1 mln zł, w 2021 – 
2 mln zł, w 2023 – pozostała kwo-
ta). Dokumenty finansowe wska-
zują, że po stronie miasta budowa 
wiaduktu oraz dróg dojazdowych 
do niego będzie kosztowała ponad 
49,5 mln zł. 

Trzecią poważną inwestycją, 
która w 2020 roku pochłonie nie-
dużą część planowanych wydat-
ków, ale za to w kolejnych latach 
znacząco wpłynie na zwiększe-
nie wieloletniego zadłużenia, jest 
budowa pod torami linii ko-
lejowej Łowicz-Kutno tunelu 
drogowego i dróg dojazdo-
wych wraz z infrastrukturą 
w ul. Mostowej i Armii Krajowej. 
Przedsięwzięcie ma być realizo-
wane w latach 2019-2023. Łączny 
koszt finansowy całej inwestycji  
to 20 mln złotych. W 2020 roku 
jednak miasto wyda na ten cel tyl-
ko 300 tys. złotych. Kwotę tę za-
rezerwowano na dokumentację 
techniczną. 

Nie możemy z tego 
zrezygnować 
– Fizycznie jeszcze nie odebra-

łam projektu budżetu, więc trudno 
by mi było mówić o szczegółach, 
ale jestem przekonana, że nie mo-
żemy zrezygnować z tych naszych 
trzech największych inwestycji, 
nawet kosztem dużego zadłuże-
nia. To by się zemściło w kolej-
nych latach – powiedziała nam 
przewodnicząca Komisji Budżetu 
i Finansów Rady Miejskiej Zofia 
Wielemborek. 

Zdania na temat projektu bu-
dżetu jeszcze nie miał do koń-
ca wyrobionego przewodniczący 
Komisji Gospodarczej i Rozwoju 

Miasta Tadeusz Żaczek. – Będzie-
my dyskutować na temat budże-
tu na komisjach w grudniu. Trze-
ba poważnie podejść do sprawy 
– zapowiada. Według niego zbyt 
mało czasu byłoby, żeby przeana-
lizować projekt budżetu i wielolet-
niej prognozy finansowej na komi-
sje w listopadzie. – Z tego, co już 
zauważyłem, zadłużenie w kolej-
nych latach wydaje się ogromne – 
powiedział nam. 

Projekt przyszłorocznego bu-
dżetu burmistrz przekazał, zgod-
nie z procedurą, 15 listopada, 
przewodniczącemu Rady Miej-
skiej w Łowiczu, a ten zaordy-
nował rozesłanie go radnym. Ma 
być omawiany najpierw na gru-
dniowych komisjach, a później 
na jednej z ostatnich planowanych 
w tym roku sesji Rady Miejskiej  
w Łowiczu. – Czuję, że będzie 
długo i burzliwie dyskutowany. 
Opozycja pewnie już szykuje sza-
belki, ale to będzie dobry budżet – 
uważa radna Wielemborek. 

Jaki kredyt,  
jaki deficyt 
Projekt budżetu zakłada, że  

w przyszłym roku dochody prze-
kroczą 175 mln zł. Natomiast wy-
datki zaplanowane w budżecie 
to kwota rzędu 196 mln złotych. 
Różnica pomiędzy tymi kwotami 
ma zostać pokryta kredytami i po-
życzkami. Tylko w 2020 roku po 
stronie przychodów zaplanowany 
został kredyt komercyjny w wyso-
kości blisko 18,2 mln zł, pożyczka 
z WFOŚiGW w wysokości 1,85 
mln zł i pożyczki na finansowa-
nie zadań z udziałem pieniędzy  
unijnych w wysokości 6,5 mln zł 

(na oczyszczalnię ścieków – jesz-
cze nie wiadomo czy będzie za-
ciągana w NFOŚiGW czy może  
w WFOŚiGW w Łodzi).

Wynikiem prognozowanych 
w najbliższych latach dochodów 
i wydatków jest deficyt w trzech 
najbliższych latach budżetowych, 
a w kolejnych prognozowanych 
latach – od 2023 do 2033 roku – 
nadwyżka budżetowa. W 2020 
roku deficyt ten ma wynosić łącz-
nie ok. 20,6 mln zł, w 2021 roku – 
28,3 mln zł, a w 2022 roku – 22,7 
mln zł. Nadwyżki w latach 2023-
2033 planuje przeznaczyć się na 
spłatę pożyczek i kredytów. 

A jednak obligacje? 
Co ciekawe: w tym kontekście 

pojawia się po raz pierwszy zapo-
wiedź tego, jak może być plano-
wana polityka finansowa w latach 
kolejnych. Czytamy bowiem, że 
przyjęty ujemny wynik budżetu 
w 2020 roku planuje pokryć się 
kredytem i pożyczkami (o czym 
pisaliśmy powyżej), natomiast 
w roku 2021 i 2022 – obligacja-
mi komunalnymi. – Musieliśmy  
w taki sposób pokazać, że nas bę-
dzie stać na spłatę kredytów. Ob-
ligacje są takim pomysłem, ale  
w kolejnych latach po 2020 roku 
– powiedział nam skarbnik Arka-
diusz Podsędek, zastrzegając, że 

decyzja o tym, czy i w jakiej for-
mie wyemitować obligacje, bę-
dzie należała do radnych. 

– Kiedyś już padło pytanie  
o to, czy miasto będzie korzysta-
ło z obligacji w 2020 roku i bur-
mistrz odpowiedział, że w tym 
roku nie. Będziemy się nad tym 
zastanawiać w kolejnych latach, 
jeśli będzie taka potrzeba – uważa 
radna Wielemborek. 

Jakie inne wydatki na 
inwestycje?
Mimo tych dużych wydatków 

na oczyszczalnię i wiadukt, pro-
jekt budżetu przewiduje jednak 
także i inne drobniejsze inwesty-
cje. 400 tys. zł przeznaczono na 
przebudowę ulicy Dziewiar-
skiej. Miasto złożyło wniosek do 
Funduszu Dróg Samorządowych 
o współfinansowanie. 

Kolejne 600 tys. zł ma koszto-
wać przebudowa ulic na os. 
Bratkowice: Błogosławio-
nej Lament, Szmaragdowej 
i Diamentowej. Te roboty też 
są dofinansowane z FDS. Na bu-
dowę z betonowej kostki ul. 
Kresowej od ul. Bolimowskiej 
w stronę torów zapisano 300 tys. 
zł. Po spotkaniu z mieszkańcami 
okrojone znacząco, bo z około 1 
mln złotych do 250 tys. zł zostały 
wydatki na ul. Młodzieżową. 

Przypomnijmy, że mieszkańcy 
bloków nie zaakceptowali pomy-
słu poszerzenia ul. Młodzieżowej 
oraz zorganizowania parkingów 
od strony bloków, a nie szkoły. 

Uporządkowanie własności 
drogi pod ulicą Chabrową, od-
wodnienie jej i przygotowanie do-
kumentacji technicznej ma kosz-
tować 200 tys. zł, zaś budowa 
chodnika dla pieszych w od-
nodze ul. Klickiego od istnieją-
cego skrzyżowania w stronę połu-
dniową – 100 tys. zł. 

Na termomodernizację 
dwóch miejskich bloków 
przy ul. Armii Krajowej 43A  
i 43B łącznie zapisano 900 tys. zł 
(po 450 tys. zł). 

Ponadto na wykup gruntów za-
rezerwowano 1 mln zł, a kolejne 
20 tys. zł ma zostać przeznaczone 
na inwestycję prowadzoną przez 
Bank Gospodarstwa Krajowego, 
który w ramach rządowego pro-
gramu Mieszkanie Plus planuje 
budowę w Łowiczu trzech bloków 
z 96 mieszkaniami. 

Wydatki inwestycyjne na ad-
ministrację publiczną mają po-
chłonąć łącznie 350 tys. zł. W tym 
200 tys. zł ma kosztować zago-
spodarowanie dziedzińca 
ratusza i parkingu między bu-
dynkami B i C Urzędu Miejskie-
go. 150 tys. zł kosztować ma na-

tomiast wymiana serwerów 
domenowych i pocztowych, 
gdyż obecnie użytkowane w 2020 
roku stracą wsparcie producenta. 

Miasto dołoży także 20 tys. zł 
na zakup oznakowanego ra-
diowozu dla policji oraz 50 tys. 
zł na dofinansowanie zakupu 
średniego samochodu tere-
nowego wraz z wyposaże-
niem dla OSP Ratownictwo 
Wodne.

Zaplanowana została także bu-
dowa i oświetlenie boiska 
piłkarskiego z naturalną na-
wierzchnią przy Szkole Pod-
stawowej nr 7 w Łowiczu 
(400 tys. zł) oraz dalsza moder-
nizacja placu zabaw w parku 
nad Bzurą (za 120 tys. zł). 

Planowane jest również wy-
danie w 2020 roku 1,5 mln zł na 
budowę budynku zaplecza 
stadionu Klubu Sportowe-
go Pelikan przy ul. Starzyń-
skiego. Cała inwestycja została 
oszacowana na 4 mln zł i ma być 
zakończona w 2021 roku. Powstać 
ma dwukondygnacyjny obiekt. 
Na dole znajdą się szatnie i na-
tryski oraz pomieszczenia biuro-
we, gospodarcze oraz kotłownia 
na gaz i kasa biletowa, a na gó-
rze usytuowane zostaną gabinety 
z łazienkami, siłownia, sala kon-
ferencyjna, zaplecze kuchenne 
oraz trybuna widowiskowa dla 48 
osób. 

Kolejne 125 tys. zł zaplanowa-
no na modernizację hali spor-
towej nr 1 Ośrodka Sportu i Re-
kreacji przy ul. Jana Pawła II oraz 
100 tys. zł na modernizację placu 
zabawa z siłownią plenerową przy 
ul. Krudowskiego. 50 tys. zł na 
dofinansowanie zakupu nowego 
sprzętu medycznego dla ło-
wickiego szpitala. 

Budżet obywatelski 
Do tego dojdzie jeszcze 11 

inwestycji za 1,3 mln zł wy-
branych w ramach budżetu 
obywatelskiego (po 100 tys. zł 
na dzielnicę i 300 tys. zł na inwe-
stycję obywatelską – ogólnomiej-
ską. Zgodnie z harmonogramem 
dzisiaj, tj. w czwartek 21 listopa-
da, ma nastąpić ogłoszenie listy 
zweryfikowanych projektów, które 
będą poddane głosowaniu od 22 
listopada do 7 grudnia. Oficjalne 
ogłoszenie wyników budżetu oby-
watelskiego ma nastąpić 16 grud-
nia.   mak

Łowicz |�Radni�będą�omawiali�projekt�budżetu�2020�w�grudniu�

Wielkie inwestowanie, wielki kredyt  

Czuję,�że�będzie�
długo�i�burzliwie�
dyskutowany.�
Opozycja�pewnie�już�
szykuje�szabelki,��
ale�to�będzie�dobry�
budżet.

Zofia Wielemborek, 
przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów  
Rady Miejskiej

Budowa dróg dojazdowych do wiaduktu kolejowego�–�okolice�ul.�Warszawskiej�i�osiedla�M.Konopnickiej.�
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Gmina Chąśno�|�Podatki�w�górę

Wszystko w górę, więc podatki też
Nie tylko opłaty  
za odbiór odpadów, 
ale również podatki rolny  
i od nieruchomości  
od nowego roku 
będą w gminie Chąśno 
droższe. W porównaniu 
z tymi pierwszymi jednak 
wzrost podatków  
jest nieznaczny.

Za podwyższeniem podatków 
rolnego i od nieruchomości głoso-
wali wszyscy radni. Nie wzrośnie 
natomiast w tym roku podatek od 
środków transportu, radni ustali-

li, że nie będą w tym roku przyj-
mować nowej uchwały w tym za-
kresie.

Ustalona przez gminę średnia 
cena żyta to 44 zł złote za kwin-
tal (cena GUS to w tym roku 58 
zł), w gminie dotychczas było to 
41,20 zł. W praktyce oznacza to, 
że stawka podatku rolnego wzro-
śnie ze 100 zł do 110 zł za hektar 
przeliczeniowy.

Nowe stawki podatku od nie-
ruchomości to na przykład – 54 
zł za metr kwadratowy grun-
tu pod działalność gospodarczą 
(było 50 zł), 4,80 zł/ha gruntu 
pod wodami powierzchniowy-

mi (było 4,54 zł), 25 gr za po-
zostałe grunty, w tym zajęte na 
prowadzenie działalności pożyt-
ku publicznego (było 23 gr). Od 
budynków mieszkalnych miesz-
kańcy zapłacą 37 gr/mkw. (było 
35 gr), od budynków związanych  
z działalnością gospodarczą 
15,39 zł/mkw. (było 14,50 zł),  
w zakresie obrotu materiałem 
siewnym 9,13 zł/mkw. (było 8,60), 
a od pozostałych, w tym zajętych 
na rzecz pożytku publicznego 
4,41 zł/mkw. (było 4,16).

– Część rolników na pewno 
nie będzie zadowolona z podnie-
sienia podatku rolnego, ale nie 

podnosimy go często – mówił 
przewodniczący rady gminy Ire-
neusz Sołtysiak. – Wszystko do-
okoła drożeje, gminy są obciąża-
ne coraz to nowymi wydatkami, 
za czym, niestety, nie idą wyższe 
subwencje od państwa.

Dodał, że na tle innych gmin 
podatki w gminie Chąśno nie są 
wysokie, są nawet gminy, któ-
re przyjmują średnią cenę ży-
cia zgodnie z propozycją GUS, 
bez obniżania. Przypomniał też,  
że z podatku od nieruchomości 
zwolnione są budynki gospodar-
cze związane wyłącznie z działal-
nością rolniczą.  tm

Domaniewice�|�na�ludowo

Tu mieszkańcy czują folklor
Folkowym przystankiem 
autobusowym  
z motywem koguta 
mogą się od niedawna 
cieszyć mieszkańcy 
Domaniewic. To kolejny 
obiekt w tej miejscowości 
inspirowany kulturą 
ludową.

Renowacja przystanku, polega-
jąca na otynkowaniu obiektu, jego 
pomalowaniu oraz wykonaniu  
na nim motywu plastycznego, 

czyli kolorowego koguta, sfinan-
sowana została ze środków Fun-
duszu Sołeckiego Domaniewic. 
Całość kosztowała łącznie 5.000 
złotych. Realizacji zadania ar-
tystycznego podjęły się Monika 
Wojtczak oraz Aneta Burzyńska, 
które symbol łowickiej wycinanki 
przeniosły na mury. 

Pomysł inspirowany kulturą lu-
dową zrodził się z kolei w głowie 
Edyty Balei, dyrektor Gminnego 
Ośrodka Kultury w Domaniewi-
cach, według której jest on czę-
ścią realizowanej przez instytucję, 
jaką zarządza, promocji folkloru  

i wykorzystywania go jako natu-
ralnego źródła inspiracji. Nie była 
to bowiem pierwsza tego typu ini-
cjatywa. Folkowa tapeta zdobi 
już salę widowiskową w GOK-u, 
zaś miejscowy parkan i przysta-
nek również zostały pomalowane  
w łowicki wzór pasiaka.

– Te pomysły spodobały się 
mieszkańcom. Odzew na Facebo-
oku świadczy o tym, że także ko-
gut trafił w gusta. Jeszcze nigdy 
nie mieliśmy tylu polubień posta. 
Cieszy nas to bardzo. Sama je-
stem wręcz zakochana w folklorze 
i staram się go przemycać w wielu 

dziedzinach życia, w tym także w 
pracy, bo to, co dla mnie ma głęb-
szy sens, to dbanie o dziedzictwo 
kulturowe poprzez pokazywanie 
folkloru we współczesnym kon-
tekście – podkreśla Edyta Baleja.

Zdaniem naszej rozmówczy-
ni wielu mieszkańców okolicy 
„czuje folklor”, co przejawia się  
w różnych codziennych sytu-
acjach, twórczych inspiracjach,  
a także ich zaangażowaniu w dzia-
łania o charakterze ludowym. Jako 
przykład podaje aktywność Ze-
społu Pieśni i Tańca „Kalina”, któ-
ry dziś liczy prawie 70 tancerzy. 

– Domaniewice są bardzo 
związane z kulturą ludową, a pod 
tym względem wyjątkowe. Sym-
bole łowickie zdobią przystanki, 

ożywiając przestrzeń publiczną. 
Swoją pasją mamy nadzieję zara-
zić innych, na przykład tędy prze-
jeżdżających – zauważa.  aw

RZut OKieM |�PAsOWAniE�nA�uCzniA�

Akademia z okazji Święta Niepodległości i pasowania na uczniów 
26�dzieci�z�dwóch�klas�pierwszych�odbyła�się�8�listopada�w�szkole�
Podstawowej�im.�Janusza�Korczaka�w�Popowie.�najpierw�pierwszaki�
zostały�poddane�kilku�próbom,�np.�rysowania�z�zawiązanymi�oczami,�
które�wszystkie�przeszły�wzorowo.�Po�złożeniu�ślubowania�dyrektor�
Grażyna�sobieszek�pasowała�ich�ołówkiem�na�uczniów.�aa 

Kogut rodem z łowickiej wycinanki zdobi�przystanek�w�Domaniewicach.�
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Gmina Zduny |�9,5�km�dróg�za�2,5�mln�zł

Trzy drogi już prawie gotowe
Na terenie gminy Zduny ku końcowi ma się realizacja 
tegorocznych inwestycji drogowych. Najpoważniejsza 
inwestycja, obejmująca drogi Wiskienica Dolna – Łaźniki 
oraz Wiskienica Górna – Wiskienica Dolna – do granic 
powiatu w kierunku Śleszyna, została już odebrana.

Przypomnijmy, że gmina Zdu-
ny przejęła w zarząd wspomnia-
ne drogi od powiatu łowickiego 
na czas realizacji robót. Korzy-
stając z przekazanej przez powiat 
dotacji, wkładu własnego w wy-
sokości ok. 55 tys. zł oraz dotacji  
z Funduszu Dróg Samorządo-
wych w wysokości 80%, wyko-
nano nową nawierzchnię o śred-
niej szerokości 4,5 m na długości 
6.730 m wraz z poboczami o sze-
rokości 70 cm z każdej strony, 
konserwacją rowów i przebudową 
przepustów.

Prawdopodobnie dzięki prze-
targom przeprowadzonym zanim 
ogłoszono informację o przyzna-
nym dofinansowaniu udało się ob-
niżyć koszt inwestycji, który zgod-

nie z ofertą złożoną w przetargu 
przez wykonawcę – firmę Erbe-
dim z Piotrkowa Trybunalskiego – 
zamknął się kwocie 1 mln 673 tys. 
zł, wobec spodziewanych przed 
przetargiem 2 mln 250 tys. zł.

Rozmawialiśmy z mieszkań-
cami Wiskienncy Górnej o no-
wej drodze, usłyszeliśmy pozy-
tywne zdanie. – Asfalt był już 
bardzo zniszczony, należała się 
nowa nakładka – mówił nam star-
szy mężczyzna. Zaś dyrektor Po-
wiatowego Zarządu Dróg Anna 
Gajek-Sarwa powiedziała nam,  
że nowa nawierzchnia przykryła 
starą, liczącą przeszło 30 lat. 

W miniony weekend 16-17 li-
stopada także Erbedim układał 
nawierzchnię na drugiej drodze, 

na którą gmina uzyskała dofi-
nansowanie z FDS w wysokości 
80% wartości – w Nowych Zdu-
nach. Wybudowano ją na uzupeł-
nionej podbudowie na długości  
1,7 km. W tym przypadku gmi-
nie udało się także zejść z kosz-
torysowej wartości zadania szaco-
wanej na 900 tys. zł do 539 tys. zł, 
dzięki korzystnej ofercie złożonej  
w przetargu.

Już kilka tygodni temu zakoń-
czyła się budowa od podstaw in-
nej drogi w Szymanowicach (tzw. 
Kozie Piekło), liczącej 1130 m 
(szerokość 3 m), która przez lata 
nie miała szczęścia znaleźć się  
w planach inwestycyjnych gminy. 
Dzięki pozyskanemu dofinanso-
waniu z Urzędu Marszałkowskie-
go na modernizację dróg dojazdo-
wych do pól w wysokości 184 tys. 
zł, tutaj też, choć kosztorys opie-
wał 350 tys. zł, w wyniku przetar-
gu udało się tę drogę za 289 tys. zł. 
W tym przypadku pracami zajęła 
się firma Wotex z Krzyżanowa. tb

Gmina Zduny |�segregowanie�odpadów�–�rozsądny�krok�gminy

W przyszłym roku drożej, 
ale niewiele
16,65 zł – to miesięczna stawka opłat za 
segregowane odpady, która prawdopodobnie 
będzie obowiązywać w 2020 roku mieszkańców 
gminy Zduny. Jeśli tak by się stało, mieszkańcy 
odczują niewielki jej wzrost, w tym roku stawka 
wynosi 16 zł, w 2018 roku było to 10 zł.

Wójt Krzysztof Skowroński 
powiedział nam, że wiele starań 
włożył, wspólnie z pracownika-
mi gminy, aby stawka nie wzro-
sła dramatycznie, tak jak ma to 
miejsce w wielu innych gmi-
nach, gdzie samorządy powtarza-
ją po kilka razy przetargi, licząc,  
że uda im się „obniżyć” wcze-
śniejsze wysokie ceny. 

Gmina, aby obniżyć koszt 
funkcjonowania systemu odbio-
ru i zagospodarowania odpadów 
na swoim terenie, postanowiła 
powiem wykreślić ze specyfika-
cji przetargowej np. odbiór odpa-
dów wielkogabarytowych sprzed 
posesji, dotychczas były one od-
bierane sprzed posesji dwukrot-

nie w ciągu roku czy odbiór pa-
pieru sprzed posesji, który był 
dotychczas odbierany co cztery 
tygodnie.

Gmina całkowicie rezygnuje 
z odbioru odpadów biodegrado-
walnych, wychodząc z założenia, 
że na terenie rolniczym w gospo-
darstwach znajdują one swoje za-
stosowanie jako materiał wyko-
rzystywany w przydomowych 
kompostowniach. W 2020 roku 
będzie to dotyczyć także miesz-
kańców Zdun i Nowych Zdun, 
skąd były one odbierane w okre-
sie od kwietnia do listopada co 
cztery tygodnie.

Frakcji tych mieszkańcy będą 
mogli się pozbyć dostarczając je 

do Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych, który 
na terenie gminy jest zlokalizo-
wany przy oczyszczalni ścieków 
w Strugienicach – codziennie od 
poniedziałku do piątku w godz. 
9.00 – 14.00, lub w innych go-
dzinach po uzgodnieniu z pra-
cownikiem. Ważną informacją 
dla mieszkańców będzie zapew-
ne też to, że w związku z nowy-
mi zapisami prawa odpady zmie-
szane w 2020 r. będą odbierane 
raz na dwa tygodnie w okresie od 
kwietnia do października oraz co 

4 tygodnie w okresie od listopa-
da do marca Dotychczas odpady 
te były odbierane co 4 tygodnie 
przez cały rok. 

Do przetargu, który został 
otarty 14 listopada, ofertę złoży-
ła tylko firma PreZero Service 
Centrum spod Kutna (dawniej 
Tönsmeier). Za usługę zapropo-
nowała 970.455,60 zł, podczas 
gdy gmina zarezerwowała na ten 
cel w budżecie 880 tys. zł. Przy-
pomnijmy, że za tę usługę w tym 
roku zapłaci ona 879.870 zł. War-
to wyjaśnić, że stawka 16,65 zł to 
wynik ilorazu kwoty z przetar-
gu 970 tys. zł i aktualnej liczby 
osób zadeklarowanych do odbio-
ru odpadów – 4.856 – z niespełna  
1,6 tys. posesji.

– W 2020 roku będziemy po-
dejmować działania, aby przeko-
nać mieszkańców do sumiennego 
podejścia do kwestii segregowa-
nia odpadów, tak aby stało się to 
już codziennością. Poziom po-
segregowanych odpadów będzie 
miał ogromne znaczenie przy 
kształtowaniu się cen za odbiór 
i zagospodarowanie odpadów  
– powiedział nam wójt Skowroń-
ski. tb

Gmina Kiernozia |�Przed�sesją�Rady

Raczej będzie drożej  
za odbiór śmieci
Tylko jedna oferta wpłynęła 
na ogłoszony przez gminę 
Kiernozia przetarg na odbiór 
odpadów z terenu gminy 
w 2020 roku. Formalnie 
przetarg nie został jeszcze 
rozstrzygnięty i gmina jeszcze 
nie kalkulowała wysokości 
opłat dla mieszkańców,  
ale wszystko wskazuje na to, 
że również i w tej gminie nie 
obędzie się bez znaczącej 
podwyżki.

Jedyną ofertę w przetargu zło-
żyła firma, która również i do tej 
pory obsługuje gminę Kiernozia 
jeśli chodzi o odbiór odpadów, 
czyli spółka PreZero należąca do 
Grupy Toensmeier. Usługę ofe-
rent wycenił na 881.388 złotych. 
Termin, w którym gmina ocze-
kiwała na oferty minął w ponie-
działek, 18 listopada. Gmina Kier-
nozia ogłosiła przetarg jako jedna  
z ostatnich gmin w naszym rejo-
nie. Termin realizacji usługi obej-
muje cały przyszły (2020) rok. 

Co to oznacza dla mieszkań-
ców gminy Kiernozia? – Jeszcze 
nie mamy kalkulacji, ale cena za 
odbiór odpadów segregowanych 

może zbliżyć się nawet do 25 zło-
tych od osoby – dowiedzieliśmy 
się w gminie w dniu, kiedy otwar-
ta została oferta przetargowa. Ak-
tualnie wynosi ona 15,50 złotych 
od osoby. – Niestety, zgodnie  
z tym, czego się spodziewaliśmy, 
oferenci nie pchali się drzwiami  
i oknami – skomentował sytuację 
sekretarz gminy Kiernozia Jaro-
sław Bogucki. 

Radni będą musieli się pochylić 
nad projektem dotyczącym pod-
wyżek opłat za odbiór odpadów 
na sesji Rady Gminy w Kierno-
zi, która zaplanowana jest w naj-
bliższy poniedziałek, 25 listopada,  
o godzinie 11.00.  mak  

Cena�za�odbiór�
odpadów�
segregowanych�
może�zbliżyć�się�
nawet�do�25�złotych�
od�osoby.�Aktualnie�
wynosi�15,50�zł/os.

Świeżo oddany odcinek drogi powiatowej w gminie Zduny�–��widok�z�Wiskienicy�Dolnej�w�kierunku�
Wiskienicy�Górnej.
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Jeden z kilkunastu kontenerów 
ustawionych�na�potrzeby�zbierania�
odpadów�plastikowych�na�terenie�
gminy�zduny.
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PCK�|�Wynik�ulicznej�kwesty�

Ponad 3 tysiące złotych
na dodatkowe posiłki
Dzięki zaangażowaniu 
młodzieży z czterech 
szkół średnich
oddział PCK 
w Łowiczu zebrał
3,1 tys. zł na przygotowanie 
w okresie zimowym 
dodatkowych posiłków 
dla potrzebujących.

Ze stołówki PCK przy ul. Ka-
liskiej w Łowiczu codziennie ko-
rzysta około 80 osób. Posiłki są 
fi nansowane z budżetu miasta. 
Otrzymują je osoby, które ofi cjal-
nie zwróciły się o pomoc z powo-
dów np. fi nansowych. Posiłki ze 
stołówki trafi ają też do osób cho-

rych. Codziennie jednak trafi ają 
do stołówki ludzie, których po-
siłki nie są opłacane przez mia-
sto, w okresie zimowym ich licz-
ba rośnie, przekraczając 20 osób. 
Często to bezdomni lub osoby 
pracujące okresowo. PCK sta-
ra się zapewnić dla nich nie tyl-
ko ciepły posiłek, ale także suchy 
prowiant na weekend czy pacz-
ki na święta. Bez wsparcia z ze-
wnątrz jednak nie byłby w stanie 
tego robić.

Tegoroczna zbiórka była re-
kordowa pod względem ilości 
zebranych pieniędzy, dotąd do-
chód z niej nie przekraczał 3 tys. 
zł. Na ulicach miasta kwestowali 
uczniowie z I i II LO oraz Zespo-

łów Szkół Ponadpodstawowych 
nr 3 i 4. 

Nadal można zbierać 
warzywa i owoce
Szefowa biura PCK w Łowi-

czu Jolanta Głowacka powiedzia-
ła nam, że wsparcie to jest bardzo 
ważne, zwłaszcza, że prowadzona 
od lat okresie jesiennym zbiórka 
płodów rolnych dla stołówki nie 
jest tak popularna jak przed laty. 
W tym roku do stołówki dotarły 
warzywa i owoce jedynie ze szkół 
podstawowych w Błędowie, Jam-
nie, Nieborowie, Sobocie i Kę-
szycach. A te płody rolne były 
ogromnym wsparciem przy przy-
gotowywaniu posiłków, korzysta-
no z nich często jeszcze wiosną 
kolejnego roku. Nic jednak jesz-
cze straconego: PCK chętnie roz-
pocznie współpracę z placówka-
mi, które zbiorą i przekażą płody, 
prosi jedynie o wcześniejszy kon-
takt.  tb

Kwestujący uczniowie z i LO Miłosz�Makowski�i�Bruno�Kozłowski-Duarte�uzbierali�ostatniego�dnia�kwesty�
370�zł,�w�sumie�wszyscy�uczniowie�liceum�zebrali�tego�dnia�1.002�zł.�

fO
t.

�t
O

M
A

s
z�

B
A

R
tO

s

Łowicz |�związek�Bzura:�to�przez�wojewodę�straciliśmy�pieniądze�i�inwestycję

Samorządowcy chcą odzyskać 
73 miliony i pozywają wojewodę
Związek Międzygminny Bzura wystąpił 2 października 
do Sądu Okręgowego w Łodzi z opiewającym 
na ponad 73 mln zł pozwem przeciwko 
Skarbowi Państwa, którego reprezentantem jest
na terenie województwa wojewoda Zbigniew Rau.

Prezes związku Ryszard No-
wakowski powiedział nam, że 
związek nie mógł inaczej postą-
pić, gdyż dwie decyzje wojewody 
przekreślające realizację inwesty-
cji spowodowały utratę konkret-
nych pieniędzy i perspektywy 
funkcjonowania zakładu, który już 
od września ubiegłego roku powi-
nien był działać i generować zyski. 

Nowakowski tłumaczy, że sąd 
orzekł, iż dwie decyzje wojewody 
wydane przez niego w ubiegłym 
roku, uchylające pozwolenie sta-
rosty łowickiego na budowę za-
kładu odbioru i zagospodarowania 
odpadów w Piaskach Bankowych, 
były nieprawidłowe i je uchylił. Po 
drugim wyroku wojewoda wydał 
korzystną dla związku decyzję, ale 
w tym samym czasie Wojewódz-

ki Fundusz Ochrony Środowiska 
w Łodzi negatywnie ustosunkował 
się do wniosku Związku o anek-
sowanie umowy na fi nansowanie 
budowy zakładu. W ten sposób 
przepadło 21 mln zł, które miały 
umożliwić powstanie zakładu. 

Z placu budowy w konsekwen-
cji tego zszedł wykonawca – fi r-
ma Strabag, która wobec braku 
pozwolenia na budowę nie chcia-
ła wznowić prac. Próba ugody 
ze Strabagiem zakończyła się ni-
czym, fi rma żąda od inwestora 
5 mln zł kary umownej. 

Mało tego, prezes związku 
mówi, że nowe kosztorysy wska-
zują, że wartość inwestycji wzro-
śnie o 20 mln zł, oprócz tego 
około 10 mln zł pochłonęły przy-
gotowania inwestycji: uzbrojenie 
terenu, plany, projekty, wstępne 
prace, pozwolenia i uzgodnienia, 
do tego dochodzą utracone zyski 
z odbioru i przetwarzania odpa-
dów, które miały być wykorzysta-
ne do spłaty zaciągniętych zobo-

wiązań w WFOŚ. Za to wszystko 
łącznie związek chce otrzymać 
odszkodowanie.

– Związek zainwestował tam 
pieniądze nie swoje, ale mieszkań-
ców gmin, które są jego członka-
mi. Odpowiadamy za te pieniądze 
i nie możemy sprawy tej pozosta-
wić bez reakcji, wynajęliśmy do-
brą kancelarię prawną. Kwota, 

którą zawarliśmy w pozwie, zosta-
ła dokładnie wyliczona, do wnio-
sku dołączyliśmy około 200-stro-
nicową dokumentację. Sprawa 
szybko się nie zakończy, ale je-
stem przekonany, że sąd ostatecz-
nie wyda korzystny dla związku 
wyrok – powiedział nam prezes 
Nowakowski. 

Przy tym prezes dodaje, że za-
kład, gdyby powstał, byłby reme-
dium na rosnące ceny odbioru 
odpadów i zagospodarowania od-
padów. 

Na dodatek działania wojewo-
dy zablokowały inwestycje pry-
watnych fi rm, które zamierzały 
budować swoje zakłady przetwa-
rzające odpady w sąsiedztwie za-
kładu w Piaskach Bankowych.

Prosiliśmy za pośrednictwem 
rzecznika wojewody o ustosun-
kowanie się do złożonego pozwu. 
Rzecznik wojewody Elżbieta Wę-
grzynowska na zadane pytania od-
powiedziała: „W związku z tym, 
iż Poseł Zbigniew Rau nie piastuje 
już stanowiska wojewody łódzkie-
go, nie istnieje możliwość przed-
stawienia komentarza w niniejszej 
kwestii. W czasie pełnienia funk-
cji wojewody, Profesor Zbigniew 
Rau nie chciał komentować tej 
sprawy”. 

Kwota,�którą�zawarliśmy�
w�pozwie,�została�
dokładnie�wyliczona,�do�
wniosku�dołączyliśmy�
około�200-stronicową�
dokumentację.�
sprawa�szybko�się�nie�
zakończy,�ale�jestem�
przekonany,�że�sąd�
ostatecznie�wyda�
korzystny�dla�związku�
wyrok.

Ryszard Nowakowski
Prezes Związku Bzura

toMASz
BArtoS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Domaniewice |�Po�sesji�Rady�Gminy�

Więcej pieniędzy 
dla strażaków 

O zwiększenie wysoko-
ści ekwiwalentu pieniężnego 
za udział w akcjach ratunkowych 
i działaniach szkoleniowych 
zwrócili się z prośbą do władz 
gminy Domaniewice strażacy 
z gminnych jednostek OSP. Staw-
ki wzrosną od 1 stycznia 2020 r.

Obowiązująca odtąd stawka za 
godzinę udziału w akcjach o cha-
rakterze ratowniczym będzie wy-
nosić 15 złotych, zaś za godzinę 
udziału w szkoleniach mających 

na celu podniesienie kwalifi kacji 
strażaków – 6 złotych. Dotychczas 
było to odpowiednio: 9 zł za udział 
w akcjach i 3 zł za szkolenia.

Radni byli jednomyślni – za 
wprowadzeniem wspomnianej 
zmiany głosowali jednogłośnie.

– Byliśmy zgodni co do tego, 
że strażacy wykonują ciężką pracę 
i dlatego powinni zostać lepiej wy-
nagrodzeni – podkreślił przewod-
niczący Rady Gminy Bartłomiej 
Jurga.  aw

Łowicz�|�zakład�Karny

Wyższe stopnie służbowe 
i odznaki

55 funkcjonariuszy Zakładu 
Karnego w Łowiczu 12 listopada 
zostało awansowanych na wyższe 
stopnie. Poza tym 5 reprezentan-
tów jednostki odebrało odznaki 
„Za zasługi w pracy penitencjar-
nej”. Ceremonia miała miejsce 
w Olsztynie, podczas centralnych 
obchodów 100-lecia Służby Wię-
ziennej w Polsce.

Awanse i odznaczenia wręczył 
gen. Jacek Kitliński, dyrektor ge-
neralny. Złotą odznakę odebrał 
dyrektor Zakładu Karnego w Ło-
wiczu ppłk Tomasz Sawicki, wrę-
czono odznaki brązowe.

Ponadto awansowanych zo-
stało 9 funkcjonariuszy w korpu-
sie ofi cerów łowickiej jednostki, 
5 w korpusie chorążych, 29 w kor-
pusie podofi cerów i 12 w korpusie 
szeregowych.  oprac. tm

Awanse odbierają�funkcjonariusze�
zakładu�Karnego�w�Łowiczu.
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Błędów�|�szkoła�Podstawowa

Instalacja fotowoltaiczna 
ruszy w tym roku

72 panele fotowoltaiczne  
o mocy 20 kW zostały zainstalo-
wane na budynku szkoły w Błę-
dowie. Kosztowały blisko 150 tys. 
zł, ale gmina Chąśno nie zapłaciła  
za nie ze swojego budżetu.

Jest to pierwsza w tej gminie 
instalacja fotowoltaiczna na bu-
dynku użyteczności publicznej. 
Powstała dzięki dotacji WFO-
ŚiGW (90 tys. zł) i dofinansowa-

niu Łódzkiej Fundacji Rozwoju 
Regionalnego (60 tys. zł). Będzie 
mogła zostać uruchomiona po za-
instalowaniu przez PGE Dystry-
bucja osobnego licznika. 

Wójt Dariusz Reczulski mówił, 
że przy użyciu specjalnej aplikacji 
urząd będzie miał podgląd tego, 
ile energii udało się wygenerować 
danego miesiąca. O efektach bę-
dzie można mówić za rok.  tm

Chąśno�|�zmiana�planu

Czy powstanie duży sklep?
Na działce o powierzchni 3000 

m2 za boiskiem sportowym w cen-
trum Chąśna niedługo ma być do-
zwolona działalność usługowa. 
Radni gminy Chąśno 7 listopada 
jednogłośnie zdecydowali o przy-
stąpieniu do zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania.

Do działki 50x60 m ma zostać 
wytyczona droga z części parkin-
gu przy boisku. Decyzja o tym, ja-
kie dokładnie rodzaje działalności 
będą tam dopuszczalne, zapadnie 
po konsultacjach radnych i przed-
stawicieli urzędu z urbanistą.

Nie jest tajemnicą, że do gmi-
ny zgłosili się przedstawiciele firm 
zainteresowanych postawieniem 
w Chąśnie większego sklepu/ma-
łego marketu, a nie ma właścicieli 
prywatnych dysponujących odpo-
wiednimi działkami na sprzedaż. 
Wielu mieszkańców Chąśna uwa-

ża, że takiego obiektu w centrum 
gminy brakuje.

Wójt Dariusz Reczulski mówi, 
że zaproponowana radnym lokali-
zacja jest najlepszą z możliwych, 
nie chciałby wydzielać takiej 
działki w bliskiej okolicy zabyt-
kowego dworku, bo choć na razie 
nie jest on wykorzystany, to gmina 
szuka możliwości pozyskania pie-
niędzy na jego zagospodarowanie.

Nieoficjalnie mówi się, że bu-
dową sklepu w Chąśnie intere-
sowały się Dino oraz Carrefour 
Express. Oczywiście, jeżeli gmi-
na zdecyduje się wystawić działkę  
na sprzedaż, nabywca zostanie 
wyłoniony w przetargu. Wójt 
mówi, że jeśli wszystko pójdzie 
zgodnie z planem, powstanie du-
żego sklepu (czy innej, dopusz-
czonej działalności usługowej) to 
kwestia 1,5-2 lat.    tm 

Łowicz |�Akcja�radnego�na�placu�zabaw�na�os.�Górki

Bartek zasadził swoje drzewo
Kilkuletni Bartek  
z osiedla Górki może się 
pochwalić, że zasadził 
pierwsze w życiu drzewo. 
Uczynił to wspólnie ze 
swoją mamą, Martą Nowak, 
w minioną sobotę  
16 listopada, podczas  
akcji sadzenia drzew  
na placu zabaw, z którego 
korzysta w ciepłe dni.  
Akcję zorganizował radny 
miejski Lech Aniszewski, 
wzięło w niej udział  
ponad 20 osób.

Pani Marta bardzo pozytywnie 
oceniła inicjatywę. Jak podkreśli-
ła, dzięki niej syn pozna wartość 
wspólnego działania dla dobra lo-
kalnej społeczności i w jego świa-
domości zapisze się fakt, że jedno 
z drzew w miejscu, w którym spę-
dza czas, posadził wspólnie z bli-
skimi. – Zieleń zawsze sprawia, 
że otoczenie staje się przyjemniej-
sze, dobrze, że będzie jej więcej  
w tym miejscu – mówi mama 
Bartka. – Przyda się też cień, nie 
tylko dla dzieci, ale także dla ro-
dziców, babć i dziadków, którzy  
w czasie zabawy dzieci czas spę-
dzają na ławkach.

W czasie akcji na terenie placu 
zabaw oraz tuż za jego ogrodze-
niem od południowej strony, gdzie 
uzupełniono drzewa w istnieją-
cym szpalerze oraz wymieniono 

kilka uschniętych lip, zasadzo-
nych zostało blisko 20 drzew. Rad-
ny Aniszewski podkreślił, że zde-
cydowano się na różnorodność, 
a więc posadzono świerki, dęby, 
klony, jarzębiny, brzozy, kaszta-
nowce i katalpy, wszystkie kilku-
letnie, o grubszym pniu. Drzewa 
zostały zakupione dzięki grantowi 
wysokości 4,2 tys. zł z konkursu 
Łódzkiego Akceleratora Obywa-
telskiego „Minigranty dla organi-

zacji z województwa łódzkiego”, 
finansowanego z funduszy Naro-
dowego Instytutu Wolności. Pro-
jekt „Drzewa naszym dobrem” 
napisali wspólnie radny Lech Ani-
szewski oraz Karolina Kowalik  
i Marek Kret.

Wśród osób, które wzięły udział 
w akcji, byli nie tylko mieszkańcy, 
ale duża grupa członków i sympa-
tyków stowarzyszenia Łowickie.
pl, w tym także radni miejscy: Ma-

riusz Siewiera (były wiceburmistrz 
Łowicza), Robert Wójcik, Michał 
Terenowicz oraz radny powiato-
wy Krzysztof Górski. Za odpo-
wiednie rozmieszczenie na placu  
drzew odpowiedzialny był naczel-
nik Wydziału Inwestycji i Remon-
tów w ratuszu Grzegorz Pełka, 
który nie tylko chodził z miarką, 
ale podobnie jak inni również ko-
pał w ziemi dołki pod drzewa i wy-
woził taczkami ziemię.  tb

Mały Bartek od soboty będzie miał własne drzewo na�placu�zabaw�na�os.�Górki,�zasadził�je�z�mamą.
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W�środowisku�
opozycyjnym�wobec�
burmistrza�coraz�
więcej�osób�otwarcie�
mówi,�że�Młodzieżowa�
Rada�Miejska�stawała�
się�swego�rodzaju�
młodzieżówką�
tworzącego�obóz�
rządzący�miastem�
stowarzyszenia�
„Łączy�nas�Łowicz”.�

toMASz
MAtuSiAk

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Punkt zapalny
Łowicz�|�Młodzieżowa�Rada�Miejska

Dorośli radni zadecydowali 
za młodzieżowych. 
W tle wiele kontrowersji
W Młodzieżowej Radzie Miejskiej Łowicza będą 
odtąd zasiadali uczniowie szkół podstawowych. 
Taką decyzję podjęli 7 listopada radni klubów 
PiS i Niezależni oraz Łowickie.pl. Wywołało 
to spore niezadowolenie nie tylko wśród innych 
radnych, ale też większości uczniów do tej pory 
zasiadających w młodzieżowej radzie.

Przypomnijmy, że Młodzieżo-
wa Rada Miejska została po latach 
reaktywowana (w praktyce utwo-
rzona na nowo) w 2015 roku i do 
tej pory zasiadali w niej uczniowie 
łowickich szkół średnich. Poza 
dwoma wyjątkami są to szkoły, 
dla których organem prowadzą-
cym jest starostwo powiatowe. 
W tym roku jednak władze po-
wiatu powołały Młodzieżową 
Radę Powiatu dla uczniów tych 
samych szkół, wobec czego istnie-
nie dwóch podobnych organów 
zostało podane w wątpliwość.

Sprawa ta niemal od razu sta-
ła się – całkiem niepotrzebnie 
– sporem politycznym. Szcze-
gólnie niefortunne jest to, że kie-
dy radni przystępowali do gło-
sowania uchwały zmieniającej 
status rady, w części szkół już 
odbyły się wybory, według za-
sad z poprzedniej wersji statusu 
– są więc uczniowie, którzy zo-
stali przez kolegów i koleżanki 
wybrani, ale w radzie już nie za-
siądą, bo nowe wybory zostaną 
przeprowadzone w podstawów-
kach. Niektórzy mówili nam, że 
gdyby wiedzieli, wystartowaliby 
do Młodzieżowej Rady Powiatu, 
ale teraz jest już na to za późno, 
bo do niej też odbyły się wybo-
ry. Radny Jakub Wolski obiecał 
tym uczniom, że porozmawia 
w tej sprawie ze starostą Marci-
nem Kosiorkiem (obaj należą do 
PiS) na temat możliwości dołą-
czenia ich do MRP, ale wydaje 
się, że będzie to dość karkołom-
ne, bo przecież tamten organ też 
działa na określonych statutem 
zasadach.

Grupa przeszło 10 byłych 
członków MRM (w tym wybra-
ni do niej w tym roku szkolnym) 
przyszła w tej sprawie na sesję 
Rady Miejskiej 30 październi-
ka i na jej dokończenie 7 listopa-
da, chcąc wyrazić swój sprzeciw 
wobec zmian w statucie według 
projektu zgłoszonego przez Jaku-
ba Wolskiego i klub radnych PiS 
i Niezależni. 

Głos w tej sprawie zabierali 
m.in. były przewodniczący MRM 
Szymon Szaleniec, a także jej 
opiekun z ramienia Urzędu Miej-
skiego Krystian Cipiński (jeden 
z pomysłodawców i twórców re-
aktywowanej MRM). Odczyta-
li oni petycję autorstwa młodzie-
żowego radnego Jana Dałka, pod 
którą podpisało się 255 uczniów 
łowickich szkół średnich, a także 
list od popierającej ich stanowi-
sko Młodzieżowej Rady Miejskiej 
w Redzie. Powoływali się rów-
nież na konsultacje z dyrektorami 
miejskich podstawówek, którzy 
– według relacji młodzieży – nie 

są entuzjastami rady dla pod-
opiecznych ich szkół. 

Zasadniczy argument dyrek-
torów był taki, że uczniowie klas 
V i VI są jeszcze za młodzi, zaś 
VII i VIII muszą się skoncen-
trować na nauce do egzaminów 
kończących szkołę, bo skrócenie 
i zmiany w podstawie programo-
wej sprawiły, że jest bardzo dużo 
materiału do nauczenia w stosun-
kowo krótkim czasie. 

Przeciwnicy zmiany przywo-
łali wreszcie wyniki sondy za-
mieszczonej na facebookowym 
profi lu MRM (433 głosy za za-
chowaniem MRM w dotychcza-
sowej formie, 29 za zmianą).

Radni klubów Łowickie.pl oraz 
PiS i Niezależni odpierali poda-
wane argumenty, przede wszyst-
kim przekonywali, że nie można 
z góry zakładać, że uczniowie 
podstawówek nie są dostatecznie 
dojrzali do zasiadania w MRM. 
Jakub Wolski mówił o tym, 
że są w Polsce miasta, gdzie ta-
kie właśnie rady funkcjonują, zaś 
Jacek Wiśniewski – notabene na-
uczyciel szkoły średniej – za sła-
by uznał argument o egzaminie 
końcowym, bo materiału w szko-
le ponadpodstawowej jest jeszcze 
więcej. Równie dobrze można po-
wiedzieć, że dla uczniów szkół 
średnich priorytetem jest matura. 

Wystąpienia młodzieży i zebra-
ne przez nią podpisy poparcia nie 

przekonały większości radnych. 
Za oddaniem MRM uczniom 
podstawówek głosowało 13 rad-
nych, 7 było przeciw, przy 1 głosie 
wstrzymującym się.

– Czujemy się po prostu zlek-
ceważeni – mówił Jan Dałek. 
– Uważamy, że jako młodzieżowa 
rada działaliśmy bardzo dobrze 
i szkoda, że nie zostało to doce-
nione. Młodzieżowe rady miejska 
i powiatowa mogłyby działać 
równolegle, uzupełniając się, 
na dwóch oddzielnych płaszczy-
znach, jakimi są miasto i powiat.

polityka, polityka...
Nie ma raczej wątpliwości co 

do tego, że w kwestii młodzieżo-
wych rad miasta i powiatu chodzi 
też o rywalizację dorosłych rzą-
dzących w mieście i w powiecie. 
W środowisku opozycyjnym wo-
bec burmistrza Krzysztofa Jana 
Kalińskiego i ratusza coraz wię-
cej osób otwarcie mówi o tym, że 
młodzieżowa rada miejska stawała 
się swego rodzaju młodzieżówką 
tworzącego obóz rządzący mia-
stem stowarzyszenia „Łączy nas 
Łowicz”. To członkowie stowa-
rzyszenia byli opiekunami rady, 
a młodzieżowi radni w ostatnich 
wyborach samorządowych starto-
wali do RM z jego komitetu wy-
borczego. Jest prawdopodobnym, 
że był to dla rządzącego w po-
wiecie PiS jeden z głównych ar-

gumentów dla powołania odręb-
nej rady.

Z zarzutem upolitycznienia 
przez ŁnŁ MRP nie zgadza się 
Krystian Cipiński. Mówił on, 
że spośród 73 członków MRN 
przez ostatnie 4 lata z list ŁnŁ 
kandydowało tylko troje, przy 
czym byli w niej też uczniowie 
sympatyzujący z różnymi innymi 
ugrupowaniami od lewa do prawa, 
także startujący w wyborach sa-
morządowych. – Zarzuca się nam 
upolitycznienie młodzieżowej 
rady, ale cała polityka wokół niej 
zaczęła się dopiero wtedy, kiedy 
władzę w powiecie przejął PiS 
– mówił nam Szymon Szaleniec.

Trzeba jednak przyznać, że ze 
strony ŁnŁ rzeczywiście doszło 
do przynajmniej jednego, jaskra-
wego nadużycia – chodzi miano-
wicie o sesję z marca, kiedy RM 
miała wybrać opiekuna MRM 
ze swojego ramienia. Zgłoszo-
nych było dwóch kandydatów 
– Krzysztof Olko (ŁnŁ) oraz Pa-
weł Pięta (Łowickie.pl). Ten dru-
gi jednak zrezygnował, po tym 
jak burmistrz przekazał informa-
cję, że wolą MRM jest, aby jej 
opiekunem został Krzysztof Olko 
– radny Pięta uznał wtedy, że 
trzeba uszanować wolę młodzie-
ży. Okazuje się jednak, że MRM 
wcale nie podejmowała uchwa-
ły w tej sprawie, a niektórzy jej 
członkowie nawet nie wiedzieli, że 

były takie ustalenia. Okazuje się, 
że informacja o rzekomym wska-
zaniu Krzysztofa Olko pojawiła 
się gdzieś w przekazie informacji 
na linii Szymon Szaleniec – prze-
wodniczący RM Henryk Zasępa 
– burmistrz Kaliński. Trudno teraz 
dojść, który z nich tu zawinił, ale 
fakt faktem, że jest to plama na wi-
zerunku ŁnŁ. Nawet jeśli to była 
tylko pomyłka, to należało ją wy-
jaśnić już wtedy.

Votum separatum
Po ostatniej sesji i wystąpie-

niach przedstawicieli poprzedniej 
MRM głos zabrał także jej były 
członek, Oskar Kosenda, któ-
ry odcina się od ostatnich dzia-
łań jego kolegów (to on m.in. 
odsłonił kulisy sytuacji z rzeko-
mą rekomendacją radnego Olko. 
– Niestety mleko się wylało, nie 
mogąc pozostać ślepym na hipo-
kryzję moich kolegów, poczułem 
się w obowiązku skomentować 
całą sprawę i przedstawić opinii 
publicznej kilka faktów – pisze 
Oskar Kosenda w przesłanym na-
szej redakcji oświadczeniu. Zwra-
ca też uwagę, że to nie jedyne 
w tej kwestii wprowadzanie 
w błąd (świadome bądź nie) opinii 
publicznej, bo Szymon Szaleniec 
informował resztę MRM o tym, 
że opiekun został wybrany na rok, 
co nie jest prawdą, bo jest on wy-
bierany na całą kadencję RM, czy-
li na 5 lat.

Oskar Kosenda uważa też, że 
profi l facebookowy MRM jest 
używany do „krucjaty” prowa-
dzonej przez Szymona Szaleńca 
i Krystiana Cipińskiego, bez zgo-
dy innych radnych, trudno zresztą 
stwierdzić na jakich zasadach ten 
profi l działa, skoro jest cały czas 
aktywny, podczas gdy poprzednia 
kadencja rady zakończyła działal-
ność, a nowej jeszcze nie ma. Kry-
stian Cipiński odpowiada na to, że 
nadal jest opiekunem MRM z ra-
mienia ratusza, dlatego ma dostęp 
do profi lu, który sam utworzył, 
poza tym pisał też w imieniu rad-
nych, którzy zostali już wybrani 
na tę kadencję, zgodnie z obowią-
zującym wówczas statutem. 

Oskar Kosenda jest zdekla-
rowanym sympatykiem lewicy, 
członkiem Łowickie.pl., a przy 
tym – w tym akurat temacie – po-
dziela zdanie PiS i uważa, że trze-
ba dać szansę Młodzieżowej Ra-
dzie Powiatu, która jeszcze nie 
zaczęła działalności – na jej ocenę 
przyjdzie czas.

W internecie pojawiło się 
w tej sprawie jeszcze wiele wza-
jemnych oskarżeń o hejt czy 
o pomawianie, których nie sposób 
tu wszystkich streścić. Pozostaje 
mieć tylko nadzieję, że rozgrywki 
pomiędzy rządzącymi w mieście 
i w powiecie nie zostaną przenie-
sione na młodzież, czego zaczątki 
w dyskusjach internetowych nie-
stety już widać. 
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Łowicz |�Koniec�długiego�weekendu

Mieszkańcy mają dość  
cuchnącego śmietnika
Gdyby zadać pytanie mieszkańcom bloku nr 1  
na os. Starzyńskiego „Po czym poznać, że kończy się 
długi weekend?”, odpowiedzieliby zapewne,  
że po przepełnionych kontenerach na śmieci i bałaganie 
wokół nich. Tak było 11 listopada po południu.

Właściwie za każdym razem, 
gdy nastaje długi weekend, koń-
czy się on na śmietniku przy je-
dynce na Starzyńskiego podobnie 
– stertą śmieci przy kontenerach. 
Najczęściej przepełnia się kon-
tener na odpady zmieszane. Co 
ciekawe, 11 listopada przy innych 
kontenerach na osiedlu problemu 
tego nie było, ale kto zdecyduje się 
na wycieczkę po osiedlu w poszu-
kiwaniu nieprzepełnionego konte-
nera?

Możliwe, że kontenery czę-
sto są mocno przepełnione dlate-
go, że odpady wyrzucają do nie-
go mieszkańcy nie tylko bloku nr 
1, który należy do wspólnoty za-
rządzanej przez Zakład Gospodar-
ki Mieszkaniowej, ale także ko-

lejnych trzech bloków należących  
do Łowickiej Spółdzielni Miesz-
kaniowej, gdyż śmietnik przy blo-
ku nr 3 został zlikwidowany kilka 
lat temu.

Mieszkańcy stracili jednak 
cierpliwość, nie tylko przeszkadza 
im notoryczne przepełniony kon-
tener, ale i sam wygląd śmietni-
ka. Członkowie wspólnoty miesz-
kaniowej złożyli do administracji 
budynku pismo, w którym wnio-
skują o ucywilizowanie miejsca, 
gdzie stoją kontenery, przez wy-
budowanie wokół nich wiaty, jaką 
można zobaczyć np. na osiedlu 
Bratkowice.

Sugerują też, że kontenery po-
winny być myte i dezynfekowa-
ne, może wówczas uniknięto-

by dokuczliwego smrodu, który, 
zwłaszcza w ciepłe dni, atakuje 
mieszkańców bloku, którzy mają 
okna w sąsiedztwie śmietnika (jest 
on położony w odległości ok. 15 
m od bloku). Oprócz tego konte-
nery stoją przy bardzo ruchliwych 
ciągach pieszych. Przejście obok 
nich latem może być prawdziwym 
wyzwaniem nie tylko dla nosa, ale 
też dla żołądka. Najlepszym roz-
wiązaniem byłoby nie tylko obu-
dowanie kontenerów wiatą, ale 
także odsunięcie ich kilka metrów 
dalej, może nawet za stację trans-
formatorową znajdującą się obok.

Dyrektor Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej Joanna Mika po-
wiedziała nam, że wystąpienie 
mieszkańców zostanie przeanali-
zowane, zostaną określone kosz-
ty i sposób realizacji postulatu 
mieszkańców. 

Wspólnota dysponuje co roku 
pulą środków na wydatki inwe-
stycyjne, w marcu przyszłego 
roku odbędzie się zebranie, na 
którym członkowie wspólnoty 
będą podejmować decyzję o ich 
przeznaczeniu. Droga do zreali-
zowania zamierzenia jest więc 
otwarta.  tb

Śmietnik przy bloku nr 1 na os. Starzyńskiego.�nie�tylko�wysypujące�
się�z�niego�śmieci�są�problemem,�ale�także�„bijący”�z�niego�smród.
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Łowicz�|�skarga�na�burmistrza�uznana�za�bezzasadną

Problemy mieszkańców trwają
7 listopada Rada Miejska w Łowiczu uznała za bezzasadną skargę mieszkańców 
kamienicy przy ulicy Mostowej 7, którzy zarzucają burmistrzowi Krzysztofowi 
Janowi Kalińskiemu bezczynność w temacie zakłócania miru przez nocne imprezy 
na parkingu przy ul. Starorzecze. Radni uznali, że nie można bowiem powiedzieć,  
iż burmistrz nie robił w tej sprawie nic.

Problemy z nocnymi balanga-
mi i związanymi z nimi popisami 
samochodowymi czy aktami wan-
dalizmu, występują odkąd został 
oddany do użytku duży parking 
na zapleczu ratusza. Pisaliśmy już 
o nich kilka razy na naszych ła-
mach, przywołując zdanie miesz-
kańców wspomnianej kamienicy, 

którzy często nie mogą zmrużyć 
oka do 4 nad ranem.

W tym roku napisali oni skargę 
na burmistrza do wojewody łódz-
kiego, który skierował ją do Rady 
Miejskiej w Łowiczu, bo to ona 
jest właściwym organem do roz-
patrywania skarg na burmistrza. 
Pierwsza wersja skargi radni zo-

stała oddalona ze względów for-
malnych, nie zawierała powiem 
żadnego imiennego podpisu,  
a rada nie może rozpatrywać ano-
nimów. Mieszkańcy kamienicy 
ponowili więc pismo, tym razem 
(19 września) z podpisami, dlate-
go zajęli się nim radni – najpierw 
w komisji skarg, wniosków i pe-

tycji, później na sesji, planowanej  
na 30 października, ale dokończo-
nej dopiero 7 listopada. 

Już radnych w komisji prze-
konało tłumaczenie burmistrza,  
że podejmował w tej sprawie 
różne działania, mieszczące się  
w jego kompetencjach.

Mieszkańcy proponowali za-
mknięcie parkingu w godzinach 
od 22.00 do 6.00. Z taką propo-
zycją burmistrz miasta zwrócił się 
29 lipca do powiatowej komisji 
ds. ruchu drogowego, ale jej opi-
nia była w tym zakresie negatyw-
na. Władze miasta interweniowały 

też u komendanta KPP w Łowi-
czu Grzegorza Radzikowskiego  
o zwiększenie liczby patroli.  
W odpowiedzi KPP umieściła  
w grafikach dokładne miejsca pa-
trolowania: „Park Błonie” oraz 
„Stary Rynek oraz przyległe ulice 
i parkingi”. Tylko w okresie od lip-
ca do września w tych lokacjach 
policjanci pełnili 64 służby patro-
lowe (384 godziny). Miejsca te 
były oczywiście patrolowane tak-
że w miesiącach i latach poprzed-
nich. Burmistrz przypomniał też 
radnym o zainstalowaniu w ubie-
głym roku kamery monitoringu.

Za odrzuceniem skargi jako 
bezzasadnej głosowało 15 rad-
nych, 4 wstrzymało się, a dwóch 
było przeciw (to radni Jacek Wi-
śniewski i Jakub Wolski).  tm

Mieszkańcy�proponowali�
zamknięcie�parkingu��
w�godzinach��
od�22.00�do�6.00.��
z�taką�propozycją�
burmistrz�zwrócił�się�
do�powiatowej�komisji�
ds.�ruchu�drogowego,�
ale�jej�opinia�
była�negatywna.

Łowicz�|�Cięcia�w�wydatkach�

Nie będzie kiermaszu
Zorganizowany dwukrotnie 
na Nowym Rynku  
(w latach 2017 i 2018) 
Łowicki Kiermasz 
Bożonarodzeniowy znika 
z miejskiego kalendarza 
imprez na 2019 roku,  
choć na początku roku 
jeszcze tam był.

Naczelnik miejskiego Wydział 
Kultury, Sportu i Turystyki Mi-
chał Zalewski powiedział nam, 
że decyzję taką podjęto, mając na 
uwadze zbyt małe zainteresowa-
nie poprzednimi edycjami, jak też 
konieczność oszczędności zwią-
zaną z realizacją kilku dużych  
i kosztownych inwestycji. 

Miasto nie rezygnuje natomiast 
z Kiermaszu Wielkanocnego na 
Starym Rynku, który w przeci-
wieństwie do swojego grudniowe-
go odpowiednika, cieszy się dużo 
większą popularnością. 

Michał Zalewski powiedział 
nam, że nie jest wykluczone, że 
Kiermasz Bożonarodzeniowy za-
cznie być znowu organizowany, 

gdy sytuacja finansowana miasta 
się poprawi lub gdzieś w okolicy 
kiermasz przestanie być organizo-
wany i będzie niszą na tym polu. 

Świąteczną atmosferę będzie 
można natomiast poczuć podczas 
Choinki Miejskiej dla dzieci, któ-
ra została zaplanowana na piątek, 
6 grudnia, na godz. 16 na Starym 
Rynku. Organizatorzy rezygnują 
jednak z muzycznej gwiazdy di-
sco polo, która od kilku lat była 
stałym elementem programu. Na 
scenie będzie więcej występów 
dzieci, m.in. uczniów SP nr 1  
i szkoły pijarskiej. Michał Zalew-
ski przekonuje, że ma to związek z 
sugestiami mieszkańców. 

Przygotowywanych jest 4 ty-
siące kuponów uprawniających 
do odbioru paczek przez dzie-
ci od Świętego Mikołaja. Poło-
wa tej puli trafi do miejskich szkół 
i przedszkoli, zaś pozostała ich 
część będzie czekała na odbiór w 
ratuszu. W chwili zamykania tego 
numeru NŁ nie było to jeszcze po-
twierdzone, ale wydawanie kupo-
nów może rozpocząć się już w po-
niedziałek – 25 listopada.  aa 
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Kolej�|�sukcesy�i�plany�Łódzkiej�Kolei�Aglomeracyjnej

W tym roku już ponad milion pasażerów
Łódzka Kolej Aglomeracyjna może bez wahania 
mówić o sukcesie. Gdy w roku 2011 uruchamiano, 
po kilku latach nieużywania, przywróconą 
do dawnych parametrów linię kolejową Łowicz 
Główny – Łódź Kaliska, zrazu niewielu ludzi 
decydowało się wracać do wagonów z szybkich, 
prywatnych busów – choć przewoźnik zaoferował 
wkrótce o niebo lepszy standard: nowoczesne 
składy typu Flirt z zakładów Stadlera w Siedlcach. 

Ówczesny zarząd wojewódz-
twa wspomagał powrót pociągów 
kontrolami na liniach busowych, 
sprawdzaniem czy przewoźnicy 
spełniają wymagania techniczne 
i bezpieczeństwa. 

Sukcesywnie w minionych la-
tach dokonywano też kolejnych 
napraw obiektów technicznych 
na tej trasie, starając się skrócić 
czas przejazdu. Czas ten nadal 
jednak nie zachwyca, zwykle je-
dzie się z Łowicza do Łodzi Ka-
liskiej od około 1,05 do 1,20 go-
dziny. 

Skrócenie tego czasu do go-
dziny byłoby na pewno ogrom-
nym osiągnięciem i świetnym 
posunięciem marketingowym. 
Rzeczniczka ŁKA Joanna Osiń-
ska nie odpowiedziała na nasze 
pytanie czy jest to w ogóle moż-
liwe i przewidziane, niemniej 
zwróciła uwagę na to, że prace 
modernizacyjne prowadzone na 
stacji Łowicz Główny, na stacji 
Zgierz oraz na odcinku Zgierz 
– Łódź Kaliska dadzą efekt 
w postaci zwiększenia przepu-
stowości tej linii – a to ma być 
wykorzystane, na trasę ma wyje-
chać w przyszłości jeszcze wię-
cej pociągów nią dotąd. A już 
i teraz nie jest źle: na tej linii kur-
sują 34 pociągi dziennie (po 17 
w każdą stronę) – z tą uwagą, 

że 12 (po 6 w każdą stronę) jeź-
dzi tylko w dni robocze.

Ta częstotliwość oraz pewność, 
że pojedziemy czystym, nowocze-
snym, ciepłym, a latem klimaty-
zowanym pociągiem, przekłada 
się na ciągły wzrost ilości pasaże-
rów na tej linii. Skala tego wzro-
stu jest imponująca, tutaj właśnie 
możemy mówić o sukcesie, któ-
ry wzmiankowaliśmy na począt-
ku. Otóż w roku 2015 z przejazdu 
na różnych odcinkach linii Łowicz 
Główny – przez Głowno i Stry-
ków do Łodzi Kaliskiej skorzysta-
ło 450 833 pasażerów, rok później 
było to 588 135 osób, w roku 2017 
– 813 449 osób, w roku ubiegłym 
natomiast już 985 299. Według 
przewidywań Osińskiej, rok 2019 
zamknie się liczbą pasażerów się-

gającą nawet 1,3 miliona – bo do 
końca września było ich już 927 
420.

Skalę sukcesu pokazuje zesta-
wienie dwóch liczb: w roku 2013, 
jeszcze przed odbudową linii, sza-
cowano dzienny potok pasażerów 
na 350 osób, w roku bieżącym jest 
to niemal 3,5 tysiąca dziennie. Dla 
porównania, w roku 2001, na kilka 
lat przed zamknięciem linii, dzien-
nie korzystało z niej 2,3 tys. osób, 

Wyraźnie widać przy tym, że 
im bliżej Łodzi, tym więcej jest 
ludzi korzystających z tej linii. 
Wprawdzie na stacji w Łowiczu 
w ciągu pierwszych 9 miesię-
cy tego roku wsiadły do pocią-
gów ŁKA 72 674 osoby, to jednak 
w o połowę mniejszym Głownie 
zaledwie o 5,5 tysiąca mniej: 67 

woJCieCh 
wALigórSki

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

Pociąg Łódzkich Kolei Aglomeracyjnych�na�dworcu�Łowicz�
Przedmieście.�
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RZut OKieM�|�PRzEJAzD�nA�KALisKiEJ�zAMKnięty

Przejazd kolejowy przy Zakładzie Karnym w Łowiczu w ciągu ulic Kaliska – Wiejska będzie zamknięty  
do 25 listopada. Jadąc ul. Kaliską nie dojedziemy do Czajek i dalej do Zielkowic.�Objazd�wyznaczono�
ulicą�Czajki�(wjazd�przez�skrzyżowanie�z�ul.�Katarzynów).�z�powodu�prac�obecnie�linia�autobusowa�nr�1�kończy�
swój�bieg�przy�budynku�dawnego�dworca�Łowicz�Przedmieście.�trwające�od�16�listopada�prace�modernizacyjne�
na�przejeździe�obejmują�wymianę�znajdującej�się�tam�nawierzchni�drogi�z�drewnianych�podkładów�na�asfaltową��
i�budowę�chodnika�z�kostki�brukowej.�tb

ARtyKuŁ�sPOnsOROWAny

085 osób, a w wielokrotnie mniej-
szym Strykowie aż 36 103 osoby.

Do Skierniewic  
jak tramwajem
Łódzka Kolej Aglomeracyjna 

zamierza także wykorzystać fakt 
ukończenia prac przy moderniza-
cji linii kolejowej Łowicz – Skier-
niewice (patrz ramka) do „zawo-
jowania” także i tej trasy, dotąd 

obsługiwanej przez nieliczne po-
łączenia Przewozów Regional-
nych. Jak zapowiada rzeczniczka 
ŁKA, od 15 grudnia uruchomio-
nych zostanie aż 12 pociągów re-
lacji Kutno – Skierniewice przez 
Łowicz oraz 14 pociągów Łowicz 
– Skierniewice. Daje to 26 połą-
czeń między Łowiczem a Skier-
niewicami dziennie, czyli po 13 
w jedną stronę. To wystarczająca 

częstotliwość, by liczyć na zwięk-
szenie zainteresowania, zresztą 
rzeczniczka zapowiada, że plano-
wane jest rozszerzanie oferty.

Czas podróży nie ulegnie zmia-
nie, wyniesie nieco poniżej pół 
godziny, ale komfort będzie nie-
porównywalny: pociągi będą ob-
sługiwane nowym taborem, skła-
dami Newag Impuls 2 z fabryki  
w Nowym Sączu. 

REKLAMA

MA Być JeSzCze SzyBCieJ Do SkierNiewiC 
Dostosowanie�parametrów�
linii�nawet�do�160�km/godzinę�
zakłada�modernizacja�linii�
ze�skierniewic�do�Łowicza�
Głównego�na�około�
5-kilometrowym�odcinku�
Bełchów�–�Łowicz�–�ale�
jeszcze�nie�w�tym�roku.�
Większość�robót�związanych�
z�modernizacją�dwóch�torów�
została�wykonana,�ale�PKP�
PLK�zapowiada�kolejne�
etapy�inwestycji.�–�Aktualnie�
zrobione�są�obydwa�tory�na�
odcinku�od�Bełchowa�do�
nastawni�ŁG1�w�Łowiczu�–�tej�
pierwszej�od�strony�Warszawy�
–�dowiedzieliśmy�się�od�
kolejarzy.�na�odcinku�od�owej�
nastawni�w�kierunku�dworca�
Łowicz�Główny�infrastruktura�
też�ma�być�zmodernizowana,�
ale�to�łączy�się�(nie�w�sensie�
dosłownym,�ale�ze�względu�
na�bezpośrednie�sąsiedztwo�
torowisk)�z�prowadzoną�
modernizacją�linii�E-20�
sochaczew�–�swarzędz.��
–�Lewa�strona�na�tym�odcinku�
„skierniewicka”,�a�prawa�

warszawska,�ale�tory�prowadzą�
obok�siebie.�Dalej�jeszcze�
część�linii�skierniewickiej�
prowadzi�w�tory�postojowe�
za�dworcem�–�wyjaśniają�
zawiłości�zbiegających�się��
w�Łowiczu�linii�kolejowych.�
Prace�na�odcinku�Bełchów�
–�Łowicz�wykonane�były�
ze�środków�krajowych,�
rozpoczęły�się�w�2018�roku,�
prowadzone�były�odcinkami�
oraz�z�przerwami�i�do�tej�pory�
kosztowały�ok.�35�milionów�
zł.�to�właśnie�w�ramach�
tej�inwestycji�nastąpiła�
przebudowa�przystanku��
w�Bobrownikach��
oraz�urządzeń�sterowania�
ruchem�na�dwóch�przejazdach�
kolejowo-drogowych�
(Dzierzgów�i�Bobrowniki).�
Między�Bełchowem��
a�Łowiczem�zostały�wymienione�
obydwa�tory�(w�części�wraz��
z�ponownym�stabilizowaniem�
podtorza).�W�okolicach�
Placencji�na�nowe�wymienione�
zostały�rozjazdy.�nowe�są�
wyposażone�m.in.�w�urządzenia�

ogrzewania�elektrycznego,�
co�zabezpieczyć�je�ma�przed�
zamarzaniem�nawet�przy�
temperaturach�rzędu�minus�
kilkunastu�stopni�Celsjusza,�
które�utrzymywałyby�się�przed�
dłuższy�czas.�Przebudowa�
obejmowała�również�sieć�
trakcyjną�i�urządzenia�
sterowania�ruchem�kolejowym.�
Ruch�pociągów�w�czasie�tej�
inwestycji�był�prowadzony�
po�jednym�torze,�za�niektóre�
składy�tymczasowo�była�
wprowadzona�zastępcza�
komunikacja�autobusowa.�
teraz,�począwszy�od�nowego�
rozkładu�jazdy�(15�grudnia),�
komunikacji�zastępczej�nie�
będzie,�a�prędkość�pociągów�
zostanie�zwiększona�do�120�
km/h,�a�w�2022�roku��
–�po�dobudowaniu�podstacji�
trakcyjnej�–�ma�wynosić��
do�160�km/h.�
Kolejne�roboty�na�szlaku�
kolejowym�pomiędzy�
Łowiczem�a�skierniewicami�
zapowiedziano�na�lata�2020-
2021.�mak�

Łowicz |�zakład�Karny�

Wkrótce uruchomienie hali przemysłowej
W następny czwartek, 28 listopada, planowane jest uroczyste 
otwarcie hali przemysłowej w Zakładzie Karnym w Łowiczu, 
w ramach programu „Praca dla więźniów”. Będzie to pierwsza 
inwestycja z tego programu zrealizowana w okręgu łódzkim.

Przypomnijmy, że budowa 
hali o powierzchni 800 metrów 
kwadratowych rozpoczęła się  
we wrześniu ubiegłego roku. 

Będzie się w niej obywa-
ło konfekcjonowanie wyrobów 

spożywczych ZPOW Agros 
Nova. Osadzeni będą na przy-
kład pakować i oklejać dodatko-
wymi etykietami produkty czy 
przygotowywać zamówienia in-
dywidualne.

Pracę ma znaleźć kilkudziesię-
ciu z nich.

Hala w Łowiczu będzie jed-
ną z trzech, które powstaną przy 
więzieniach w województwie 
łódzkim i czterdziestu, które do 
2023 roku mają zostać wybudo-
wane w całym kraju.

Uroczystość otwarcia, z prze-
cięciem wstęgi i poświęceniem, 
ma charakter zamknięty.  tm
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Popów |�Wiele�radości�ze�zbierania�kasztanów�

Szkoła adoptuje... rysia
Z inicjatywy Samorządu 
Uczniowskiego w Szkole 
Podstawowej im. Janusza 
Korczaka w Popowie odbyło 
się „kasztanobranie”,  
w ramach którego 
uczniowie wspólnymi 
siłami uzbierali 1.400 kg 
kasztanów. Akcja będzie 
miała nietypowy finał.

Ze sprzedaży kasztanów udało 
się pozyskać dochód w wysoko-
ści 840 zł. Część tych pieniędzy 
zostanie przeznaczona na adop-
cję zwierzęcia. Dzięki temu szko-
ła wesprze działania WWF, zmie-
rzające do odbudowy populacji 
jakiegoś zagrożonego wyginię-
ciem gatunku. 

Zdecydowano, że zwierzę, ja-
kie ma zostać adoptowane przez 
szkołę, wybierze uczeń, który ze-
brał największą ilość kasztanów. 
Adoptować można było m.in. ry-
sia, wilka szarego, fokę szarą, 
niedźwiedzia, morświna, tygrysa 
lub panterę śnieżną.

Zwycięzcą akcji okazał się Ma-
teusz Głowacki z klasy IV, który 
w ramach szkolnej akcji przyniósł 
do szkoły aż 240 kg kasztanów. 
W nagrodę otrzymał tytuł „Kró-
la Kasztanów” i zdecydował,  
że szkoła adoptuje rysia. 

Nie oznacza to oczywiście, 
że zwierzę przyjedzie do szkoły, 
gdyż adopcja ma charakter sym-
boliczny. Dyrektor Grażyna So-
bieszek powiedziała, że we wska-

zanym przez organizację zoo 
zostanie wybrany ryś, przy które-
go wybiegu pojawi się plakietka 
informująca o tym, że opiekuje się 
nim szkoła w Popowie. 

Na wyróżnienie w akcji zasłu-
żyli również: Wiktoria Kołudzka  
z klasy V (przyniosła 227 kg kasz-
tanów) i Łukasz Sałuda z kla-
sy VIII (przyniósł 165 kg kasz-
tanów). Wszystkie dzieci, które 
przyłączyły się do „kasztanobra-
nia”, zostały poczęstowane cu-
kierkami – Kasztankami. Z ko-
lei klasą, w której najwięcej osób 
przyniosło kasztany, była klasa 
V, która otrzymała w nagrodę vo-
ucher na „dzień bez pytania”. 

Nauczycielka Marlena Kar-
das powiedziała nam, że w trak-
cie akcji szkoła musiała zmie-
rzyć się z pewnym problemem, 

ponieważ firma mająca odebrać 
kasztany miała duże opóźnienie. 
Dlatego na szczególną pochwałę 
zasługują uczniowie, którzy wło-
żyli dużo pracy, aby przyniesione 
do szkoły kasztany nie spleśniały, 
wymagało to od nich wiele wysił-
ku i poświęcenia. Przez ponad 20 
dni trzeba było codziennie wyno-
sić kasztany na powietrze, rozsy-
pywać je, a potem zbierać, odrzu-
cając te już spleśniałe. – Nawet  
w weekend niektórzy przyjeżdżali 
do szkoły i otwierali pomieszcze-
nie, gdzie były składowane kasz-
tany – podkreśla nauczycielka.  
W dniu odbioru, 22 października, 
do szkoły przyjechało aż 15 osób, 
aby załadować kasztany na samo-
chód przysłany przez firmę, której 
szkoła sprzedała kasztany. Poma-
gali im także rodzice.  aa 

RZut OKieM |�W�KOCiERzEWiE�WiELE�Już�uMiEJą�
Śpiewająco i tanecznie zdali egzamin 
na uczniów pierwszoklasiści ze 
Szkoły Podstawowej w Kocierzewie 
Płd., którzy�13�listopada�wzięli�udział�
w�uroczystości�ślubowania.�uczniowie�
dwóch�klas�pierwszych�wykazali�się�
m.in.�wiedzą�o�swojej�Ojczyźnie��
i�przepisach�ruchu�drogowego,�a�także�
umiejętnościami�liczenia,�śpiewania,�
tańczenia�i�rozwiązywania�zagadek.�
Dla�publiczności�przygotowali�kilka�
ciekawych�układów�tanecznych,�np.�
krakowiaka�i�taniec�z�balonami�do�
piosenki�„Cudownych�rodziców�mam”.�
na�zakończenie�złożyli�ślubowanie,�
a�dyrektor�Agnieszka�Maliszewska�
pasowała�ich�na�uczniów.�Odebrali�też�
swoje�pierwsze�legitymacje�szkolne.�aa 

Łowicz |�Można�pomóc�Marcinowi�Klimczakowi�

Internetowa zbiórka na rejs 
Z desek, sklejki i listew pomału powstaje wspaniała 
przygoda i zaczynają spełniać się marzenia – tak napisał 
jeden z internautów na temat samotnego rejsu dookoła 
świata, w który zamierza wyruszyć Marcin Klimczak 
z Łowicza. Możemy pomóc w realizacji tego marzenia.  
Na potrzeby przyszłorocznego rejsu własnoręcznie buduje 
on łódź. Chce wypłynąć pod koniec 2020 roku.

– Za rok wyruszam w kilkuna-
stomiesięczny rejs dookoła świa-
ta, bez zawijania do żadnego portu 
po drodze. Potrzebuję wsparcia fi-
nansowego przy budowie, wypo-
sażeniu łodzi i na potrzeby innych 
opłat związanych z rejsem – na-
pisał Klimczak na stronie portalu 
wspomagającego zbiórki na różne 
cele. O tym, jak przygotowuje się 
do tego rejsu, pisaliśmy obszernie 

NŁ 45/2019 w artykule „Kształt 
już widać, Horn wzywa”. Dodaj-
my, że nie jest to pierwsza samot-
na morska wyprawa Klimczaka. 

– Każda pomoc finansowa bę-
dzie wielką pomocą, dlatego za-
chęcam do wsparcia mojego 
przedsięwzięcia. Zarówno udział 
w zrzutce będzie znakomitym 
wsparciem, jak i udostępnienie 
tej strony wszystkim swoim zna-

jomym. Zebranie całej kwoty po-
zwoli na opłacenie czynszu 
wraz z mediami za używanie 
hangaru do końca budowy ło-
dzi. 

Klimczak chciałby zebrać 35 
tys. zł. Jeżeli wpłaty przekroczą 
zakładany próg zbiórki, przezna-
czy je na wykańczanie jachtu, wy-
posażenie w rozmaite urządzenia, 
zaopatrzenie i na koszty związane 
z dostarczeniem jachtu do wodo-
wania. Na portalu zbiórkowym 
można obejrzeć też m.in. film bę-
dący kolażem zdjęć z procesu bu-
dowy łodzi. 

Żeby wspomóc Klimczaka w 
realizacji marzeń należy wejść na 
portal zrzutka.pl i w wyszukiwar-
ce wpisać: Marcin Klimczak. mak 

Zwycięzcą akcji okazał się Mateusz Głowacki z�klasy�iV�(pierwszy��
od�prawej),�który�przyniósł�do�szkoły�aż�240�kg�kasztanów.�
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Rolnictwo a łowiectwo |�Ważne�dla�właścicieli�gruntów

Możesz nie wpuścić
myśliwych na swoje pola
Pod pewnymi warunkami gospodarz może wyłączyć 
należące do niego tereny z gospodarki łowieckiej  
– innymi słowy może nie wpuścić na nie myśliwych. 
Musi jednak na czas złożyć odpowiedni wniosek 
– a ten czas właśnie zbliża się do końca. 

Do niedawna właściciel grun-
tów nie mógł nie wpuścić myśli-
wych na swój teren, musiał znosić 
reżim polowań narzucony pra-
wem łowieckim, jeszcze z cza-
sów PRL. Dotychczasowe obwo-
dy łowieckie wyznaczone zostały 
jednak z pogwałceniem konstytu-
cyjnego prawa własności – uznał 
Trybunał Konstytucyjny w wyro-
ku z 2014 roku – i nakazał zmia-
nę tego stanu rzeczy. 1 kwietnia 
ubiegłego roku Sejm znowelizo-
wał prawo łowieckie – i w kon-
sekwencji tego w najbliższych ty-
godniach i miesiącach właściciele 
gruntów rolnych w sposób usyste-
matyzowany będą mogli skorzy-
stać z prawa do wyłączenia ich 
gruntów z obwodów łowieckich  
i zakazania polowania. Taką moż-
liwość dają zeszłoroczne zmiany 
w prawie łowieckim. 

Jak tego dokonać? Otóż sejmi-
ki wojewódzkie właśnie kończą 
opracowywanie nowego podzia-
łu Polski na obwody łowieckie. 
W województwie łódzkim projekt 
uchwały w tej sprawie – jak do-
wiadujemy się w Urzędzie Mar-
szałkowskim – w najbliższych 
dniach zostanie przekazany do za-
opiniowania i uzgodnień. Realnie 
umieszczenia projektu na stronie 
internetowej Urzędu Marszałkow-

skiego można się więc spodzie-
wać w grudniu. Wtedy też roz-
poczną się 21-dniowe konsultacje 
publiczne tegoż projektu. 

To ważny moment, bowiem 
wtedy właściciel ziemi będzie 
mógł zgłosić uwagi do tej uchwa-
ły, z wnioskiem o wyłączenie 
swojego terenu z nowego planu 
obwodów. Sęk w tym, że nie każ-
dy. Wnioskujący muszą posiadać 
nieruchomość o „szczególnych 
właściwościach” lub prowadzić 
działalność, która albo istotnie 
utrudnia gospodarkę łowiecką, 
albo którą prowadzenie gospo-
darki łowieckiej istotnie ograni-
cza czy wręcz uniemożliwia. Na 
przykład każdy, kto prowadzi go-
spodarstwo agroturystyczne, dzia-
łalność rekreacyjną i turystyczną, 
edukacyjną, czy inną związaną  
z obecnością ludzi. A także m.in. 
właściciele upraw ekologicznych  
i wszelkich innych wymagających 
częstego doglądania oraz hodow-
cy zwierząt używający na przy-
kład pastuchów elektrycznych na 
polach. 

Wzory wystąpień o wyłącze-
nie, wraz z gotowymi odnośnika-
mi do aktów prawnych, będą suk-
cesywnie udostępniane rolnikom 
na prowadzonej przez środowi-
sko aktywistów sprzeciwiających 

się polowaniom stronie interne-
towej zakazpolowania.pl – w 
miarę, jak kolejne województwa 
będą rozpoczynały konsultacje.

Decyzję w sprawie wyłącze-
nia podejmuje marszałek woje-
wództwa, po zasięgnięciu opinii 
zespołu doradczego, w którym 
są jednak głównie leśnicy i myśli-
wi. Powstaje więc pytanie o moż-
liwość odwołania się od nega-
tywnej decyzji. Otóż ustawa nie 
przewiduje specjalnego trybu od-
woławczego, natomiast decyzje 
administracyjne marszałka będzie 
można zaskarżać do sądów admi-
nistracyjnych.

Wyłączenie, o ile uda się je uzy-
skać, oznacza, że myśliwi nie będą 

na wyłączonym terenie mogli po-
lować, ani wykonywać żadnych 
innych czynności z zakresu tzw. 
gospodarki łowieckiej. Nie będzie 
im wolno na wyłączonym terenie 
budować i użytkować ambon my-
śliwskich, dokarmiać zwierząt na 
nęciskach, czy po prostu wjeżdżać 
samochodami.

Istotna informacja jest taka, iż 
wyłączając z obwodu łowieckie-
go ziemię, na której dziki, sarny  
i jelenie wyrządzają szkody  
w płodach rolnych, rolnik zacho-
wuje prawo do odszkodowań. 
Różnica polega na tym, że odtąd 
odpowiedzialność za ich wypła-
tę przeniesiona zostaje z lokal-
nego koła łowieckiego na Skarb 
Państwa. Ewentualne szkody  
w uprawach szacowane będą wte-
dy przez rzeczoznawcę wyzna-
czonego przez samorząd, a nie 
przez koło łowieckie.

Co ciekawe: po tym, jak Trybu-
nał Konstytucyjny nakazał zmia-
nę prawa łowieckiego, ale jeszcze 
przed jego nowelizacją, osoby za-
interesowane mogły wystąpić do 
sądu administracyjnego z wnio-
skiem o wyłączenie ich terenów 
z polowań, właśnie ze względu na 
niekonstytucyjność starych prze-
pisów. W całej Polsce uczyniło tak 
jednak raptem 141 osób, wśród 
nich jest co najmniej jedna osoba 
z Łowicza. Kosztowało ją to 300 
zł opłaty sądowej.

Teraz jednak, po wejściu w ży-
cie nowego prawa, także i te 141 
osób musi się ponownie ubiegać 
o wyłączenie.  wal

Gmina Domaniewice�|�Wspólna�akcja

Drzewa będą szumiały  
przy strażnicy OSP

– Teren przy strażnicy w zało-
żeniu jest terenem rekreacyjnym, 
przeznaczonym dla mieszkań-
ców. W przyszłym roku planuje-
my rozbudować o kolejne urzą-
dzenia istniejący już plac zabaw, 
jest pomysł ustawienia tam kilku 
lamp. Oprócz tego od lat organi-
zujemy już Dzień Dziecka. Za-
sadzone drzewa zapewnią cień  
i chłód w słoneczne dni – powie-
dział nam prezes OSP Rogóźno 
Tomasz Dróżka.

W sobotę, 16 listopada on  
i inni druhowie, panie z Koła 
Gospodyń Wiejskich i pozosta-
li mieszkańcy miejscowości –  
w sumie ponad 20 osób, spotka-
li się na zielonym, ogrodzonym 
terenie za strażnicą, aby zasadzić 
29 drzew. Udało się je kupić dzię-
ki grantowi w wysokości 5 tys. zł, 
który sołectwo uzyskało z pro-

gramu Mikrogranty „Łódzkie 
na plus” 2019, który realizowało 
Centrum OPUS, dzieląc pienią-
dze Samorządu Województwa 
Łódzkiego oraz Programu Fun-
dusz Inicjatyw Obywatelskich na 
lata 2014-2020.

Pieniądze pozwoliły kupić  
i zasadzić klony czerwone, akacje 
i lipy. Na miejscu na zaproszenie 
mieszkańców zjawili się członko-
wie działającej w Łowiczu Fun-
dacja Prolas, którzy przywieźli  
ze sobą 10 kolejnych drzew – klo-
nów i grabów, które także zasa-
dzono. 

Prezes fundacji Marcin Tarka 
powiedział nam, że jest ona otwar-
ta na każdą inicjatywę związaną  
z sadzeniem drzew, chętnie pomo-
że merytorycznie i polegając na 
własnych siłach i ofiarności spon-
sorów zapewni drzewa.  tb

Miasto i gmina Sanniki |�Osiedle�Witosa�

W tym roku tylko 
„szpadel w ziemię” 
Budowa kanalizacji deszczowej w części osiedla Witosa 
w Sannikach oraz nawierzchnia na dwóch osiedlowych 
drogach musi rozpocząć się jeszcze w tym roku.  
Zwykle jednak tego typu robót nie prowadzi się późną 
jesienią i zimą z uwagi na warunki atmosferyczne. 

Nie inaczej będzie w Sanni-
kach, ale: – W tym roku odbędzie 
się przysłowiowe wbicie szpadla 
na budowie, a roboty ruszą pełną 
parą nie wcześniej niż wiosną – 
dowiedzieliśmy się w Urzędzie 
Miasta i Gminy w Sannikach. 
Owe przysłowiowe „wbicie szpa-
dla” musi być wykonane w roku 
budżetowym 2019 z uwagi na do-
finansowanie w wysokości oko-
ło 1,5 mln złotych, jakie Sanni-
ki otrzymały z województwa do 
budowy dróg (ul. Poprzecznej  
i Zachodniej). Umowa w tej spra-
wie została podpisana dopie-
ro pod koniec października, stąd 
tak późne – jak na roboty ziemne  
i związane z koniecznością robie-

nia głębokich wykopów – ogło-
szenie postępowania przetargo-
wego. 

Co więcej, w związku z zapy-
taniami kierowanymi z firm zain-
teresowanych wykonaniem robót 
i koniecznością publikowania od-
powiedzi na nie, trzeba było o kil-
ka kolejnych dni przesunąć daty 
rozstrzygnięcia przetargów. 

– Być może dobrze stało się,  
że przetargi ogłosiliśmy później 
niż zwykle, bo jest całkiem duże 
zainteresowanie ze strony oferen-
tów. Będzie z czego wybierać, 
więc liczymy na niższe ceny – po-
wiedziała nam zajmująca się prze-
targami w Sannikach Honorata 
Kaźmierczak.  mak 

Domaniewice�|�Lodowisko�i�tak�powstanie!�

Pan Paweł testuje moc internetu 
Z inicjatywy Pawła Mikinki z Rogóźna, byłego zawodnika 
UKS Błyskawica, na portalu zrzutka.pl została uruchomiona 
internetowa zbiórka pieniędzy na budowę lodowiska  
przy szkole w Domaniewicach, które od wielu już lat  
tworzy Mieczysław Szymajda, Łowiczanin Roku 2018 
i trener mistrza olimpijskiego Zbigniewa Bródki. 

W tym roku może to być trud-
ne, ponieważ w miejscu, gdzie za-
wsze było lodowisko, powstał Or-
lik. Pan Mietek się tym nie zraża 
i zapowiada, że bierze się za wy-
lewanie lodowiska, gdy tylko na-
staną minusowe temperatury. 
Nie kryje jednak, że będzie go to 
kosztowało więcej pracy, ponie-
waż wcześniej mógł np. utwar-
dzić śnieg pod wylanie pokrywy 
z lodu, jeżdżąc po nim samocho-

dem – teraz już mu tego zrobić 
nie wolno. Trener mówi nam, że 
tworzy to lodowisko od wielu lat, 
wkładając w nie wiele pracy i ser-
ca, dlatego nie zamierza z tego re-
zygnować. Chciałby, aby gmina 
przez jeden sezon stworzyła „bia-
łego Orlika”, by przekonała się  
o wartości jego pracy.

Mając nadzieję, że pomoże to 
panu Mietkowi w dalszym two-
rzeniu tego lubianego i popular-

nego w okolicy miejsca, Paweł 
Mikinka uruchomił zbiórkę pie-
niędzy na zakup maszyny do chło-
dzenia lodu. Przed 15 laty sam 
przychodził na to lodowisko, zaś 
teraz ma już dzieci i chciałby się 
z nimi wybrać na łyżwy. – Posta-
nowiłem sprawdzić moc internetu 
– mówi o swojej akcji. Dotychczas 
udało się uzbierać 266 zł (stan na 
20 listopada, godz. 14), zaś naj-
wyższe jednorazowe wpłaty wy-
nosiły 100 i 50 zł. 

Pan Mietek przyznaje, że taka 
maszyna byłaby bardzo przydat-
na, a gdyby udało się kupić uży-
waną, to jej cena z pewnością nie 
byłaby wygórowana. Należałoby 
tylko uwzględnić koszt transportu. 
 aa 

Błędów�
Wieczór  
z historią

80. rocznicy wybuchu II wojny 
światowej i kampanii wrześnio-
wej była poświęcona historycz-
na Wieczornica, zorganizowana  
19 listopada w Szkole Podstawo-
wej w Błędowie. Z zaproszenia 
skorzystali też uczniowie szkół 
w Mastkach i Kocierzewie Połu-
dniowym.

„Żywa lekcja historii” przypo-
mniała jak tragicznym wydarze-
niem była II wojna światowa i jak 
wiele strat poniósł w jej wyniku 
polski naród. Uczniowie klas IV 
– VIII pod kierunkiem nauczy-
cieli Alicji Bombrych, Katarzy-
ny Wojciechowskiej i Tomasza 
Kłosińskiego zaprezentowali pro-
gram słowno-muzyczny, podkre-
ślając też lokalne aspekt, jakim 
była bitwa nad Bzurą. Czytali tek-
sty historyczne, recytowali poezję 
patriotyczną, uczcili minutą ci-
szy pamięć bohaterów. Głównym 
punktem programu wieczornicy 
był jednak śpiew – pieśni histo-
ryczne i patriotyczne.  oprac. tm

Decyzję�podejmuje�
marszałek,�po�
zasięgnięciu�opinii�
zespołu�doradczego,�
w�którym�są��
głównie�leśnicy��
i�myśliwi,�ale�decyzje�
administracyjne�
marszałka�będzie�
można�zaskarżać�
do�sądów�
administracyjnych.

umiejętności łyżwiarskie na lodowisku w Domaniewicach szlifują�w�ramach�zajęć�szkolnych�również�
uczniowie.�zdjęcie�zrobiliśmy�w�styczniu�2019�roku.�
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internet�|�sąd�niełaskawy�dla�internauty

Chcą nazwiska – niestety, dostaną je
Sąd Rejonowy w Łowiczu nie uwzględnił 
naszego zażalenia na postanowienie 
Prokuratury Rejonowej żądającej od nas 
ujawnienia numeru IP internauty, 
który dokonał wpisu na naszym portalu.

Prokuratura 3 września tego 
roku wydała postanowienie 
zwalniające nas, jako właścicie-
la i administratora portalu inter-
netowego Łowiczanin.info, z do-
chowania tajemnicy zawodowej 
i żądającej od nas adresu IP in-
ternauty o nicku „Księżak”, któ-
ry był autorem jednego z wpisów 
na portalu. Prokuratura twierdzi-
ła, że dane te są potrzebne w pro-
wadzonej przez nią sprawie rze-
komego znieważenia podanej 
z imienia i nazwiska urzędniczki 
Urzędu Gminy w Zdunach. We-
dług prokuratury urzędniczka zo-
stała znieważona we wspomnia-
nym wpisie, dokonanym w lipcu, 

pod informacją o rezygnacji Aga-
ty Imielińskiej z pełnienia funkcji 
zastępcy wójta gminy Zduny.

Na to postanowienie złożyli-
śmy zażalenie do Sądu Rejono-
wego. Argumentowaliśmy, że 
z treści wpisu nie wynika, jako-
by wspomniana urzędniczka zo-
stała znieważona. Nie padało 
w nim bowiem ani jej imię, ani 
nazwisko, ani stanowisko. Zresz-
tą użyte sformułowania także, 
w naszym przekonaniu, nie naru-
szały niczyich dóbr osobistych. 
W uzasadnieniu naszego zaża-
lenia wyrażaliśmy opinię, że je-
śli niczyje dobra osobiste nie są 
w tekście internauty naruszone, 
to podanie do wiadomości pro-
kuratury danych umożliwiają-
cych jego identyfi kację stanowi 
nieuprawnioną ingerencję w za-
gwarantowaną konstytucyjnie 
swobodę wypowiedzi. 

W sądzie wskazywaliśmy, 
że dziennikarz może być przesłu-
chiwany co do faktów objętych 
tajemnicą dziennikarską tylko 
wtedy, gdy jest to niezbędne dla 
dobra wymiaru sprawiedliwości 
– a tu ta okoliczność nie zacho-
dzi. Podnosiliśmy też, że zwol-
nienie nas z obowiązku zachowa-
nia tajemnicy nie może dotyczyć 
danych umożliwiających iden-
tyfi kację autora listu do redakcji, 
jeżeli zastrzegł on nieujawnianie 
jego danych – tutaj zaś autor ko-
mentarza, wybierając formę ko-
mentowania bez logowania się, 
wprawdzie nie wprost, ale taką 
właśnie deklarację złożył – bo 
mógł też się zalogować i wystą-
pić pod swoim imieniem i nazwi-
skiem.

W piątek 15 listopada Sąd na-
szego zażalenia nie uwzględnił 
i utrzymał w mocy postanowie-
nie Prokuratury. Sąd oddalił każ-

dy z naszych argumentów. Co do 
zastrzeżenia danych przez wybór 
formy komentarza bez logowania 
orzekł, że takiej interpretacji nie 
można stosować. Zastrzeżenie, 
na które my się powoływaliśmy, 
ma chronić informatorów me-

diów, a autora wpisu nie można 
traktować jako informatora – ina-
czej, jak stwierdził sąd: „każdy 
hejter mógłby się czuć bezkar-
nym”.

Przede wszystkim jednak Sąd 
uznał, że we wspomnianym tek-
ście można się dopatrzyć pomó-
wienia grupy osób o zachowania 
mogące poniżyć tę grupę – urzęd-
ników Urzędu Gminy Zduny 
– w opinii publicznej. Osoba, 
która zgłosiła się do Prokuratury 
i żąda ochrony przed pomówie-
niem, podaje się za pracownika 
UG, dlatego nie ma innej możli-
wości jak właśnie podanie danych 
autora wpisu, by mogła dochodzić 
przed sądem swych praw.

Sąd przy tym podkreślił, 
że na tym etapie nie można prze-
sądzać, czy istotnie do naruszenia 
dóbr osobistych doszło, to może 
być rozpatrywane we właściwym 
postępowaniu.

Postanowienie SR jest prawo-
mocne, nie ma od niego odwoła-
nia. 

***
Teraz musimy już IP podać, 

nie mamy wyjścia. Stanowisko 
sądu nie wytrzymuje jednak, na-
szym zdaniem, krytyki. Tekst in-
ternauty, mówiący o „paskudnych 
urzędnikach”, „układzikowych 
znajomościach”, „lenistwie” i „pa-
tologiach” nie atakował nikogo 
z imienia i nazwiska. Uznanie, 
że może nim czuć się znieważo-
ny każdy z urzędników UG i tą 
drogą zmuszenie nas do podania 
danych umożliwiających identy-
� kację autora, jest formą szyka-
nowania osób wypowiadających 
w sieci jakiekolwiek krytyczne opi-
nie. Sąd tłumi w ten sposób swobo-
dę wypowiedzi na tematy dotyka-
jące wszystkich obywateli. 

Wojciech Waligórski

Z sali sądowej

woJCieCh 
wALigórSki

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

Autora�wpisu�
nie�można�
traktować�jako�
informatora�
–�inaczej,�jak�
stwierdził�sąd:�
„każdy�hejter�
mógłby�się�czuć�
bezkarnym”.

Łowicz |�Wyrok�w�sprawie�za�nienawistne�i�wulgarne�wpisy�jest�prawomocny�

Mimo zapowiedzi, apelacji nie było 
Uprawomocnił się wyrok Sądu Rejonowego 
w Łowiczu w sprawie za nienawistne i wulgarne 
wpisy internetowe, jakie opublikowali na Facebooku 
w styczniu tego roku Paweł K. oraz Wiktor Ż. po 
zabójstwie prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza. 

Zostali oni skazani na obo-
wiązkowe prace społeczne, kary 
pieniężne i przepadek telefo-
nów, które – według sądu – słu-
żyły do popełnienia przestęp-

stwa. Takie wyroki obydwaj 
oskarżeni usłyszeli 18 września. 
Wtedy to zarówno Paweł K., jak 
i Wiktor Ż., zaraz po wyjściu 
z sali, zapowiedzieli złożenie 

apelacji od wyroku, który ode-
brali jako ograniczanie wolności 
słowa. 

Jak informuje rzecznik pra-
sowy ds. karnych Sądu Okrę-
gowego w Łodzi SSO Paweł 
Sydor: „Oskarżeni nie składa-
li apelacji. Wniosek o uzasad-
nienie wyroku składał oskar-
żony Wiktor Ż. Prokurator nie 
składał wniosku o sporządzenie 
uzasadnienia wyroku ani apela-

cji.” Jako pierwszy uprawomoc-
nił się wyrok w sprawie przeciw-
ko Pawłowi K. Wyrok dotyczący 
Wiktora Ż. uprawomocnił się 
blisko miesiąc później, ponie-
waż oskarżony złożył wniosek 
o sporządzenie uzasadnienia wy-
roku, a w takich sytuacjach czas 
na ewentualne złożenie apelacji 
zaczyna płynąć od momentu do-
starczenia owego uzasadnienia 
do strony.  mak 
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Fotoreportaż

ChCeSz SpotkAć ChryStuSA? otwórz Się NA uBogiCh i potrzeBuJąCyCh
Młodzież�z�łowickiej�szkoły�
zaprezentowała�spektakl��
pt.�„Gość�oczekiwany”��
w�reżyserii�polonistki�Anny�
Wiercioch.�został�on�oparty�
na�dramacie�zofii�Kossak-
szczuckiej.�uczniowie��
w�dwóch�aktach,�na�przykładzie�
dwóch�ludzi:�biednego�chłopa�
Józefa�i�bogatego�młynarza�
filipa�pokazali,�że�Chrystus�
przychodzi�do�nas�w�drugim�
człowieku,�zwłaszcza�w�tym�
ubogim�i�potrzebującym.
historia�jest�prosta:�Chłop�szuka�
pomocy�u�Jezusa�dla�swojej�
ubogiej�rodziny,�bo�są��
w�przeddzień�wyrzucenia�ich��
z�domu.�Jezus�zapowiedział,��

że�przyjdzie�do�jego�domu,�
chłop�bardzo�to�przeżywa,�
czeka�na�niego,�ale�mimo�to�
wraz�z�rodziną�przyjmuje�pod�
dach�włóczęgę,�pozwala�mu�
zostać�w�cieple�i�dzieli�się��
z�nim�posiłkiem.�Gdy�włóczęga�
wychodzi,�chłop�znajduje�pod�
stołem�rozwiązanie�swych�
problemów:�sakiewkę�pełną�
pieniędzy,�dzięki�czemu�
może�spłacić�dług�i�zapewnić�
rodzinie�dach�nad�głową.
Młynarz,�dowiadując�się�skąd�
chłop�ma�pieniądze,�zaprasza�
Jezusa�do�siebie,�liczy,�że��
i�jemu�zostawi�pieniądze.�Jezus�
zapowiada,�że�go�odwiedzi,�
młynarz�przygotowuje�

przyjęcie,�ale�jedzeniem�nie�
pozwala�się�z�nikim�dzielić,�
przepędza�sierotę,�która�
przed�burzą�szuka�u�niego�
schronienia.�Jest�głuchy�
na�słowa�pracownika,�który�
ostrzega,�że�podniesione�
wody�rzeki�zagrażają�młynowi,�
nie�pozwala�unieść�stawideł,�
bo�ciągle...�czeka�na�Jezusa.�
Woda�niszczy�młyn,�młynarz�
traci�majątek.
W�przedstawieniu�udział�wzięli�
uczniowie:�Jezus�–�Gabriel�
siekiera,�Kumoszka�–�zuzanna�
Majer,�Akordeonista�–�Dominik�
nowak,�Młynarz�filip�–�Jan�
Ptasiński,�chłop�Józef�–�Marcin�
Kutermankiewicz,�Dziad��

–�Kacper�Oraś,�Matka�zośki�
i�żona�Józefa�–�zuzanna�
Kowalik,�Chłopak�1��
–�Małgorzata�Brzózka,�
Chłopak�2�–�Michał�
Wojcieszek,�sierotka�–�Jagoda�
znyk,�żona�Młynarza��
–�Alicja�siewiera,�Gość�w�chacie�
Młynarza�–�Julia�Michalak,�
zośka�–�niewidoma�córka�
Józefa�–�Aleksandra�Jabłońska,�
Anioł,�opiekun�zośki�–�Gabriela�
Gać,�Kucharka�w�domu�
Młynarza�–�zofia�Grzywacz,�
Posterunkowi�–�Aleksandra�
Czajka�i�Mikołaj�Grabiński,�
Goście�w�chacie�Młynarza��
–�zuzanna�siewierska��
i�Dominika�Łażewska.

Łowicz |�9.�Ogólnopolski�Przegląd�teatrów�Pijarskich

Blisko 100 młodych aktorów i aktorek 
występowało w szkole pijarskiej
Na trwającym w weekend 9. Ogólnopolskim 
Przeglądzie Teatrów Pijarskich można było zobaczyć 
sześć spektakli, każdy z nich był inny, ale wszystkie 
zostały przygotowane z pasją przez młodych ludzi 
i ich opiekunów. Jedyną nagrodę przyznawaną 
na przeglądzie, nagrodę publiczności, otrzymało 
przedstawienie „Na pełnym morzu” na podstawie 
sztuki Sławomira Mrożka.

Do Łowicza przyjechała mło-
dzież z teatrów działających  
w szkołach i parafiach pijarskich, 
każdy z nich z własnym przed-
stawieniem, w sumie przyjecha-
ło około 100 osób, od aktorów  
w wieku 8-9 lat, po będących już 
w wieku dorosłym oraz ich opie-
kunów. 

W sobotę, 16 listopada, pre-
zentowali oni od rana do wieczo-
ra przygotowane spektakle. Teatr 
„Z Duchem” ze Szkoły Podsta-
wowej Zakonu Pijarów w Katowi-
cach przedstawił spektakl „Róże 
w garnku” w reżyserii Anny Do-
lińskiej, inspirowany życiem He-

leny Kowalskiej (św. Faustyny), 
Młodzieżowy Teatr „Atmosfe-
ra” z parafii św. Józefa Kalasan-
cjusza w Rzeszowie zaprezento-
wał „Paulę” w reżyserii Damiana 
Ruszela o życiu o życiu św. Pauli 
Montal, założycielki zgromadze-
nia sióstr pijarek, Koło Teatralne 
z Szkoły Pijarskiej w Warszawie 
zagrało „Pukajcie, a będzie wam 
otworzone” w reżyserii Beaty Za-
borek, z kolei Teatr „Feniks” z pa-
rafii p.w. Wniebowzięcia NMP 
w Bolszewie – „Na pełnym mo-
rzu” w aranżacji Marka Czoska, 
uczniowie Pijarskich Szkół w Ło-
wiczu „Gość oczekiwany” w re-
żyserii polonistki Anny Wier-
cioch w oparciu o dramat Zofii 
Kossak-Szczuckiej. Dodatkowym 
przedstawieniem, na zaprosze-
nie organizatorów był „Bez słów” 
Grupy Teatralnej „To do ustalenia”  
z MOK Skierniewice w reżyserii 
Piotra Stawskiego.

W czasie przeglądu pytaliśmy 
młodzież o to jak im się podoba  
w Łowiczu i jak oceniają prze-
gląd. Usłyszeliśmy same pozy-
tywne słowa, przede wszystkim 
chwalono to, że po przedstawie-
niach grupy spotykały się aby na 
gorąco omówić spektakl, swoją 
grę, wymienić spostrzeżenia do-
tyczące przygotowań, opanowania 
tekstu, ruchu scenicznego. Prowa-
dzący dyskusję aktor i lektor fil-
mowy Piotr Szrajber udzielał im 
rad m.in. dotyczących utrzyma-
nia napięcia na scenie, że powin-

no być ono utrzymywane przez 
pełne zaangażowanie w grę przez 
wszystkich aktorów – inaczej 
widz straci zainteresowanie.

Beata Jeziorowska, polonist-
ka z Pijarskiego LO, wskazuje, 
że tematem przewodnim tego-
rocznego przeglądu był Dekalog 
i każde przedstawienie dotyka-
ło zawartych w nim przykazań, 
choć w dużym stopniu skupiono 

się w nich na miłości do bliźnie-
go. Dużym wydarzeniem przeglą-
du był spektakl z Bolszewa – „Na 
pełnym morzu”. Adaptacja Mroż-
ka wypadła bardzo dobrze, wystę-
pujące w nim aktorki doskonale 
poradziły sobie z męskimi rola-
mi. Zaskoczeniem zaś był spek-
takl z parafii pijarskiej w Rzeszo-
wie „Paulę” – opowieść o życiu 
założycielki zakonu pijarek. Mło-

dzież opowiedziała jej historię po 
części śpiewem, w iście musicalo-
wym stylu, nawet rapując, wszyst-
ko było jednak wyważone i nie 
spłaszczyło tematu. Teatr z Rze-
szowa, który gościł na przeglądzie 
po raz kolejny, zawsze w swoich 
przedstawieniach zawiera jakieś 
elementy muzyczne.

Młodzież bardzo pozytywnie 
oceniła też spotkanie otwierają-

ce przegląd w piątek 15 listopada, 
którego gościem był dziennikarz, 
przed laty felietonista NŁ Krzysz-
tof Miklas. Opowiadał on o swo-
jej pracy, ciekawych postaciach,  
z którymi było mu dane się spo-
tkać, pisaniu książek i o postrze-
ganiu świata. Tego samego dnia 
miała miejsce na sali gimnastycz-
nej droga krzyżowa przygotowana 
przez uczniów łowickiej szkoły, 
oparta na symbolice przeżywania, 
bez słów, w półmroku, przejmują-
ca i zmuszająca do refleksji.

Wszyscy uczestnicy przeglą-
du nocowali w szkole, z soboty na 
niedzielę wzięli udział w dysko-
tece i bawili się do 4. nad ranem, 
około południa rozjechali się do 
domów.

Polonistka Anna Wiercioch 
jest przekonana, że młodzież bę-
dzie jeszcze przez jakiś czas żyła 
przeglądem, przedstawienia będą 
omawiane na lekcjach. Ona osobi-
ście bardzo ceni sobie takie dysku-
sje i wymiany myśli.  tb

Przygotowania do występu grupy łowickiej.�na�pierwszym�planie��
Anna�Wiercioch,�reżyserka�przedstawienia�„Gość�oczekiwany”.
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Wspólne omawianie spektakli z aktorem Piotrem Szrajberem�(bokiem�na�pierwszym�planie).�na�zdjęciu�
aktorzy�z�grup�teatralnych�z�Łowicza�i�Bolszewa.
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Jedną z osób czuwających nad przebiegiem łowickiego festiwalu 
był�o.�Andrzej�Lisiak.
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Aktorzy łowickiej szkoły pijarskiej przed�rozpoczęciem�przedstawienia,�
od�prawej�Gabriel�siekiera�-�Jezus�i�zuzanna�Majer�-�komoszka.
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W przedstawieniu „Bez 
słów” Grupy�teatralnej�„to�do�
ustalenia”�z�MOK�skierniewice�
widzowie�dowiedzieli�się,�że�
sława,�pieniądze�i�dążenie�do�
sukcesu�nie�są�najważniejszymi�
wartościami�w�życiu.
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Jedna ze scen spektaklu 
skierniewickiej grupy  
„to do ustalenia” ,�samotna��
i�opuszczona�dziewczyna��
wymyśla�przyjaciół,�którzy�za�
chwilę�pojawią�się�za�jej�plecami.
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Łódź�|�Olimpiada�Języka�Angielskiego�z�Elementami�technicznymi

Małgorzata Kosiorek druga w olimpiadzie PŁ
119 uczniów 9 listopada w Cen-

trum Językowym Politechniki 
Łódzkiej wzięło udział w finale 
Olimpiady Języka Angielskiego  
z Elementami Technicznymi 
LangTech 2019 dla szkół średnich. 
II miejsce zajęła wśród nich repre-
zentantka Pijarskiego LO w Łowi-
czu Małgorzata Kosiorek.

Olimpiada była organizowana 
po raz pierwszy, a po pierwszym, 
szkolnym etapie, pozostało 119, 
którzy wzięli udział w finale. Byli 
to reprezentanci szkół z trzech wo-
jewództw: łódzkiego, świętokrzy-
skiego i pomorskiego. Uczniowie 
rozpoczęli zmagania od pisemne-
go testu poszerzonego o elementy 
techniczne. W tegorocznej edycji 
było to słownictwo z zakresu wy-
miarowania. Należy podkreślić,  
że techniczny angielski nie mieści 
się w zakresie podstawy progra-
mowej dla szkół średnich.

Finał zdominowali uczniowie 
Publicznego Liceum Politechni-
ki Łódzkiej, które miało 5 repre-
zentantów w pierwszej siódemce 
konkursu. Nie zajęli jednak całe-

go podium, bo na drugim miejscu  
– z wynikiem 88 na 100 możli-
wych pkt. – znalazła się uczennica 
II klasy Pijarskiego LO. Do zwy-
cięzcy, Jakuba Piotrowicza, zabra-
kło jej zaledwie 2 punktów.

Małgorzata mówi, że język an-
gielski od dawna jest tym przed-
miotem w szkole, którego nauka 
przychodzi jej najłatwiej i daje 
najwięcej satysfakcji. Wpływ na 
to może mieć też fakt, że od IV 
klasy, oprócz nauki w szkole, po-

biera lekcje prywatne. Mówi, że 
chociaż finał miał miejsce w sobo-
tę, w czasie gdy inni odpoczywali 
podczas długiego weekendu, war-
to było wziąć w nim udział, bo po-
znała sporo nowych zwrotów, albo 
nowych dla niej znaczeń słów, 
wydawałoby się dobrze znanych.  
– Nauka języka ma to do siebie, że 
nigdy się nie kończy – mówi Mał-
gorzata Kosiorek. – Jakbyśmy go 
nie opanowali, zawsze znajdzie się 
w nim coś, co nas zaskoczy.  tm

REKLAMA

Sprostowanie
W poprzednim numerze NŁ 

błędnie podałem nazwisko prowa-
dzącego sesję popularnonaukową 
w Bolimowie. Prowadzącym był 
dr Michał Boczek, a nie Michał 
Bochenek, jak napisałem. Za po-
myłkę przepraszam pana doktora, 
jak i wszystkich wprowadzonych 
w błąd czytelników.

tomasz Matusiak

Łowicz, Maurzyce�|�skanseny�nieczynne

Poczekamy do wiosny
Zakończył się sezon zwiedza-

nia w skansenie w Maurzycach 
oraz w mini skansenie przy Mu-
zeum w Łowiczu. 

Zamknięcie skansenowego se-
zonu miało miejsce 17 listopada. 
To i tak późno, bo zazwyczaj na-
stępowało z początkiem listopada, 

ale trzeba pamiętać, że w przypad-
ku Maurzyc, w tym roku sezon 
został na kilka tygodni przerwa-
ny przez zniszczenia spowodowa-
ne nawałnicą. Ponowne zwiedza-
nie tych miejsc będzie możliwe na 
wiosnę. Zwykle otwarcie następo-
wało na początku kwietnia.  tm

Łowicz |�Biwak�międzyszkolny

Nauka wyrażania uczuć z historią w tle
Uczniowie klas V-VIII dwóch szkół  
– Szkoły Podstawowej nr 4 w Łowiczu i Szkoły Podstawowej  
w Kocierzewie Południowym wzięli udział w dwudniowym, 
międzyszkolnym biwaku. Tematem przewodnim była 
umiejętność właściwego wyrażania uczuć. Przy okazji 
uczestnicy dowiedzieli się też sporo o historii Łowicza.

Biwak międzyszkolny jest już 
wspólną tradycją obu zaprzyjaź-
nionych szkół. W tym roku rozpo-
czął się w piątek 8 listopada po po-
łudniu. Zaraz po zakwaterowaniu 
w SP 4, grupa blisko 70 uczestni-
ków wyruszyła do schroniska dla 
zwierząt w Lasku Miejskim, gdzie 
mogli zobaczyć jak wygląda pra-
ca z bezpańskimi psami. Po po-
wrocie uczestnicy zjedli kolację, 
po czym bawili się na dyskotece.

Następnego dnia, po śniada-
niu, spacerem udali się na ruiny 

dawnego zamku prymasowskie-
go w Łowiczu. Oprowadził ich 
tam obecny właściciel, Wojciech 
Gronecki, który w barwny sposób 
powiedział im o życiu na zamku, 
jego znaczeniu, a także o pamięt-
nym Sylwestrze roku 1806, kiedy 
zjechało się na zamek kilkadzie-
siąt tysięcy szlachty. Celem nie był 
jednak wyłącznie bal, ale pospoli-
te ruszenie, w celu zasilenia armii 
napoleońskiej. 

O tym, jakie było w tam-
tych czasach znaczenie Łowicza, 

świadczy też – co również przypo-
mniał Wojciech Gronecki – fakt, 
że to w tym mieście wystawiona 
była przez trzy miesiące trumna 
z ciałem poległego w 1813 roku 
pod Lipskiem księcia Józefa Po-
niatowskiego (od 1817 roku książę 
spoczywa na Wawelu). 

Właściciel zamku podzielił 
się też pewnymi spostrzeżeniami  
i historycznymi refleksjami, mó-
wił na przykład o tym, że w oto-
czeniu zamku przed 300-400 laty 
wystawiali się z towarami kup-
cy ze Szwabii – od roku w tym 
miejscu stoi sklep Lidl, sieci, któ-
rej główna siedziba znajduje się  
w Neckarsulm ok. 60 km od Stut-
tgartu – przypadek czy koło hi-
storii?

Na zamku uczniowie wzięli 
udział w „biesiadzie”, która w za-
sadzie była drugim śniadaniem. 
Jedną z atrakcji tej wizyty był też 
wystrzał z przyzamkowej armaty 
– dziś została tylko jedna z dwu-
nastu, ale huk z niej i tak był po-
tężny.

Po powrocie do szkoły ucznio-
wie wzięli udział w warsztatach 
pt. „ Radość i smutek”, prowa-
dzonych przez pedagog Karinę 
Pilną. Dotyczyły one prawidło-
wego wyrażania uczuć i komuni-
kacji międzyludzkiej. Wspólnie 
czytali „Dym” Marii Konop-
nickiej. Była też lekcja otwarta, 
także dla rodziców, prowadzo-
na przez nauczycielki SP nr 4 
Annę Śniegułę i Beatę Kucińską,  
a w niej warsztaty w grupach i za-
jęcia sportowe.  tm

Maurzyce�|�film�o�konstruktorze�pierwszego�na�świecie�spawanego�mostu

Mieszkańcy gminy Zduny statystami w filmie 
o Stefanie Bryle
Około 50 osób z gminy Zduny – panie z KGW ubrane w stroje ludowe, 
strażacy z OSP Zduny, młodzież z KS Astra Zduny, a także wójt Krzysztof 
Skowroński wzięli udział, jako statyści w kręceniu scen do filmu 
dokumentalnego o inż. Stefanie Bryle, konstruktorze pierwszego na świecie 
spawanego mostu, który od 90 lat stoi na Słudwi w Maurzycach.

Film będzie nosił tytuł „Ge-
niusze i Marzyciele – Bryła”. To 
52-minutowy dokument przygo-
towany dla TVP. Z tego co wiemy, 
będzie on częścią cyklu o takim 
samym tytule, w którym poja-
wią się inne, obecnie zapomnia-
ne postaci znaczące dla polskiej 
nauki, architektury i technologii. 

Ekipę i statystów zastaliśmy 
przy pracy na moście w Maurzy-
cach w sobotę 16 listopada. Re-
żyserem i scenarzystą filmu jest 
Bartosz Paduch – w dorobku ma 
filmy fabularne i dokumentalne, 
pracował jako II reżyser m.in. przy 
filmie Smoleńsk czy jako asy-
stent reżysera przy filmie Układ 
Zamknięty. W rozmowie z nami 

powiedział, że na moście kręco-
no jedną ze scen fabularyzowa-
nych – w luźny i symboliczny spo-
sób ma ona przedstawiać moment 
otwarcia mostu, tego w filmie do-
kona wójt gminy Zduny Krzysz-
tof Skowroński. Potem grupa 
mieszkańców przechodzi przez 
most, mijając idącego naprzeciw 
nim Stefana Bryłę, w rolę którego 

wcielił się aktor Michał Kosela.  
– W filmie wykorzystane zostaną 
też materiały archiwalne, wywia-
dy i prawdopodobnie animacje 
– powiedział nam Paduch. Przed 
pracą na moście w Maurzycach 
ekipa pracowała na moście w są-
siednich Retkach, także na Słu-
dwi, gdzie znajduje się drugi spa-
wany most zaprojektowany przez 

Stefana Bryłę, ale już z później-
szego okresu. W sumie na moście 
w Maurzycach ekipa w ciągu po-
nad trzech godzin skręciła kilka 
dubli tej samej sceny.

Kierownik produkcji Magda-
lena Nebelska powiedziała nam, 
że film trafi na ekran telewizora 
prawdopodobnie w drugiej poło-
wie przyszłego roku.  tb

Wszystkie osoby biorące udział w kręceniu scen�na�moście�pod�Maurzycami.
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Stefan Bryła na moście w Maurzycach�w�oczekiwaniu�na�przecięcie�
wstęgi�–�w�jego�roli�Michał�Kosela.

Małgorzata Kosiorek oraz jej nauczycielka angielskiego��
i�opiekunka�w�olimpiadzie�Agnieszka�Bochniak.�
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uczestnicy na zamkowym wale�(dużo�niższym�niż�za�czasów��
świetności�zamku),�postać�w�cylindrze�z�szablą�to�obecny�właściciel��
–�Wojciech�Gronecki.�
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� 5 listopada:��
Elżbieta�Plichta,�l.77.

� 6 listopada:  
Jadwiga�ulanicka,�l.79.

� 8 listopada:�Wiktor�Dymek,�
l.76;�Piotr�Antos,�l.93;��
Maria�Wasilewska,�l.64.

� 9 listopada:��
irena�Ciupa,�l.70.

� 11 listopada:��
Leopold�Drozd,�l.86.

� 12 listopada:��helena�

Wesołowska,�l.93.
� 13 listopada:��

Andrzej�Marciniak,�l.58.
� 14 listopada:��

tadeusz�Panuszewski,�l.63.
� 15 listopada:�Anna�Pająk,�

l.53;�Witold�Podlesny,�l.59;�
Lechosław�Panuszewski,�l.83.

� 16 listopada:�Kunegunda�
Genowefa�Piechowska,�l.92.

� 17 listopada:��
Juliusz�szot,�l.29.

REKLAMA

Edward Buczek (1948-2019), cz. II
dokończenie 
z poprzedniego numeru

Został członkiem Stowarzysze-
nia Kowali Polskich. Był nawet 
członkiem zarządu. Oprócz tego 
był członkiem Stowarzyszenia 
Twórców Ludowych, przy czym 
musiał wykazać się umiejętno-
ściami kowalskimi typowymi dla 
rzemiosła ludowego.

– Siłą rzeczy, gdy przyjeżdża-
łem do domu, tata angażował 
mnie do pracy w kuźni – opowia-
da syn Rafał. – Obserwowałem go 
i z czasem coraz bardziej podzi-
wiałem. Wieloletnie doświadcze-
nie, a może po prostu szczególny 
dar, sprawiały, że miał w rękach 
niebywałą precyzję i wyczucie. 
Każde jego uderzenie realizowało 
plan i myśl. Wielokrotnie próbo-
wałem pracować tak jak on, nigdy 
nie szło mi tak sprawnie – powie-
dział nam. 

Hala, w której pracował pan 
Edward, została wyposażona  
w sprzęt potrzebny do codziennej 
pracy. – Tych urządzeń jest dużo, 
np. zakupiliśmy młot sprężarko-
wy, który nie angażuje kowala  
w uderzanie – to wygodne roz-
wiązanie. Zakup, przewóz i usta-
wienie tego urządzenia dostar-
czyło nam wielu problemów, 
m.in. przez wagę – kilku ton. Tata  
z niego nie korzystał, bardziej ce-
nił ręczną pracę, kluczową w ko-
walstwie artystycznym. 

O tym, jak podchodził do swej 
pracy, świadczyć mogą jego sło-
wa na stronie internetowej jego 
zakładu – „Każdy wyrób ściśle 
związany jest z osobistym ma-
rzeniem jego przyszłego właści-
ciela. Rola kowala, czyli moja,  
w spełnianiu tego marzenia jest 
również znacząca, gdyż prawi-
dłowe odczytanie marzenia klien-
ta jest równoznaczne z zadowo-
leniem i odniesionym przez nas 
sukcesem. Niosę pomoc niezde-
cydowanym, tzn. moja wiedza  
i doświadczenie zawsze są pomoc-
ne w stworzeniu idealnego projek-
tu, który spełni Państwa oczeki-
wania. Oprócz bram różnego typu  
i ogrodzeń, zajmuję się bajecznym 

światem balustrad, zgrabnych me-
bli, nieruchomych świeczników, 
na warcie przy oknie karniszy.”

Edward Buczek lubił w swojej 
pracy zamówienia, w czasie re-
alizacji których musiał wykazać 
się inwencją, aby sprostać oczeki-
waniom. Zdarzali się ludzie, któ-
rzy potrafili docenić jego pracę. 
Jedną z nich była, jak wspomina 
syn, skierniewiczanka, która zle-
ciła okucie kapliczki stojącej przy 
drodze do Miedniewic. W okuciu 
znalazł się motyw różańca z liści 
dębu. – Pani ta była tak bardzo za-
dowolona z jego pracy, że pojawi-
ła się na pogrzebie i w kilku sło-
wach podziękowała mu za jego 
pracę. Myślę, że taka sytuacja nie 
zdarza się często – wspomina syn.

Bardzo ciepło pana Edwar-
da wspomina wójt gminie Bo-
limów Stanisław Linart. – Był 
bardzo zdolnym rzemieślnikiem, 
silną osobowością, dla Bolimo-
wa postacią wyjątkową, która po-
zostawia w nim swój trwały ślad. 
Jako wójt wielokrotnie wręczałem 
jego wyroby wielu ważnym oso-
bom w czasie oficjalnych spotkań  
– mówi, wspominając podkowy, 
a szczególnie róże kute ręcznie  
ze stali. 

Gmina wyróżniła Edwarda 
Buczka w 2013 roku Bolimow-
skim Laurem, przyznając mu go 
za zasługi dla promocji w Polsce 
i osiągnięcia w pracy artystycznej. 

Kute róże zapadły też w pa-
mięci garncarza Jana Konopczyń-
skiego. – Miał wyjątkowy dar: ar-
tystyczny zamysł, który rodził się 
w jego głowie, był w stanie w ca-
łości wykonać. A miał pomysły 
znakomite, znał swoje możliwo-
ści. Co ważne, potrafił jak mało 
kto pogodzić piękno przedmio-
tu z jego użytkowymi walorami. 
Korzystaliśmy z jego usług, szyld 
nad naszą pracownią pochodzi  
z jego kuźni, jest na nim dzban  
z ptaszkiem, ale tego samego bo-
limowskiego ptaszka potrafił on 
wspaniale wkomponować w kraty 
balkonowe w domu córki – wspo-
mina Konopczyński. 

Jak przyznaje, znali się dobrze, 
razem jeździli na targi, pokazy, na-

wzajem się wspierali, dopingowali 
do działalności. – Edzio uwielbiał 
opowiadać o swojej pracy, może 
nawet czasami mówił za dużo, ale 
taki był jego urok – wspomina. Na 
terenie Bolimowa zostawił w wie-

lu miejscach kawałek swego ser-
ca i duszy – w balustradach oku-
ciach, ogrodzeniach czy bramach.

Pan Jan podkreśla, że pan 
Edward czuł wartość swojej pracy 
i oczekiwał większego wsparcia 
ze strony samorządu. Jednak nie 
zawsze było to możliwe.

Wieloletnia dyrektor Gminne-
go Ośrodka Kultury w Bolimo-
wie, Irena Śmigiera-Milewska, 
także będzie dobrze wspominać 
pana Edwarda. – Wycieczki, które 
przybywały do Bolimowa, odwie-
dzały warsztat garncarski rodzi-
ny Konopczyńskich, GOK, gdzie 
były zajęcia z papieroplastyki,  
w tym bibułkarstwa i trafiały  
do kowala. – Dziś niestety brak 
tego trzeciego elementu – mówi. 

Pan Edward miewał trudny cha-
rakter, ale w jej wspomnieniach 
pozostanie człowiekiem wielkie-
go serca, który, gdy było potrze-
ba, bez najmniejszego problemu 
angażował się w pomoc. Co roku 
np. przekazywał swoje wyroby, 
głównie podkowy na aukcje Wiel-
kiej Orkiestry Świątecznej Pomo-
cy. Dzięki jego znajomościom  
na bolimowskie targi rzemiosła 
dawnego z całej Polski przyjeżdża-
li kowale, by prezentować swoje 
prace i prowadzić zajęcia.

Pan Edward od dłuższego cza-
su poważnie chorował, pozosta-
wał jednak cały czas aktywny.  
W styczniu trafił do szpitala, 
zmarł w niedzielę, 3 lutego, 9 lu-
tego jego doczesne szczątki spo-
częły na cmentarzu parafialnym  
w Bolimowie.

Rafał Buczek stojąc w kuź-
ni swego ojca powiedział nam,  
że nosi w sobie zamiar reakty-
wowania działalności kowalskiej  
i przejęcia spuścizny po ojcu. To-
warzyszył mu w jego pasji, uczył 
się od niego rzemiosła, wspólnie 
budowali kuźnię. – Nie chciał-
bym, aby to wszystko, w co tata 
wkładał wiele serca i miłości, 
zmarnowało się. Marzę o tym, 
aby to miejsce żyło, było odwie-
dzane przez turystów, grupy dzie-
ci i młodzieży, którzy mogliby 
dowiedzieć się na czym polega  
to rzemiosło – mówi.  tb

Był�dla�Bolimowa�postacią�
niezwykłą,�z�blacharza,�
ślusarza�zmienił�się�w�kowala�
artystę,�którego�umiejętności�
zadziwiały�doświadczonych�
kowali,�którzy�fach�
odziedziczyli�po�przodkach.�
nawet�w�najprostszą�rzecz,�
którą�wykonywał,�wkładał�
całe�serce�i�duszę.�uwielbiał�
opowiadać�o�swojej�pracy,�
po�chwili�rozmowy�można�
było�zrozumieć,��
że�kowalstwo�to�jego��
życiowa�pasja.�Pan�Edward�
był�niezwykle�dzielnym��
i�silnym�człowiekiem.��
W�ostatnich�tygodniach�
swego�życia�zmagał�się��
z�chorobą�nowotworową�
i�robił�wszystko,�aby�
cierpienie,�które�odczuwał,�
było�jak�najmniejszym�
obciążeniem�dla�jego�
bliskich.

   edward Buczek 
(1948-2019)
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Kwatera wojenna na domaniewickim cmentarzu. niebawem�ten�plac�poddany�zostanie�renowacji.�
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Domaniewice�|�Renowacja�mogiły�zbiorowej

70 tysięcy na remont kwatery wojennej
O stanie kwatery wojennej żoł-

nierzy Wojska Polskiego pole-
głych we wrześniu 1939 r., zlo-
kalizowanej na cmentarzu parafii 
św. Bartłomieja Apostoła w Do-
maniewicach, pisaliśmy pod ko-
niec sierpnia (35/2019), przy 
okazji przygotowań do uroczysto-
ści jubileuszowych związanych  
z wybuchem II wojny świato-
wej. Wówczas wójt gminy Paweł 
Kwiatkowski zapowiadał moder-
nizację zbiorowej mogiły. Remont 
rozpocznie się niebawem.

W rozmowie z naszym repor-
terem pod koniec sierpnia wójt 

podkreślił, że niedawno została 
odnowiona płyta główna wspo-
mnianego pomnika, jednak by 
godnie upamiętnić bohaterskie 
czyny poległych, renowacji wy-
magają również jego pozostałe 
części. Zgodnie z zapowiedzią, 
w ramach prac prowadzonych na 
przełomie listopada i grudnia br. 
zdemontowany zostanie dotych-
czasowy pomnik, zaś w jej miej-
scu pojawi się nowy – z granitu. 
Dodatkowo, dokonana zostanie 
wymiana dziesięciu krzyży oraz 
tablic napisowych. Dotychczaso-
we ogrodzenie złożone z płyt la-

striko zastąpią płyty granitowe. 
Pojawi się również nowy chodnik.

W związku z planowanym re-
montem kwatery wojennej gmina 
składała wniosek do Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Narodo-
wego na dofinansowanie tego za-
dania w ramach programu „Gro-
by i cmentarze wojenne w kraju”. 
Koszt jego realizacji wynosi pra-
wie 70 tys. zł, z czego 50 tysięcy 
pochodzić będzie z dotacji mini-
sterialnej, zaś pozostałe 20 tysięcy 
ze środków własnych gminy. Re-
nowacja ma się zakończyć w po-
łowie grudnia br.  aw

Kocierzew Płd.�|�uroczystość�złotych�Godów

Medale za 50 lat życia we dwoje 
11 par małżeńskich z gminy Kocierzew Płd. 
zostało odznaczonych prezydenckimi  
Medalami Za Długoletnie Pożycie Małżeńskie. 
Uroczystość Złotych Godów została dla nich 
przygotowana w czwartek, 14 listopada,  
w sali gminnej biblioteki. 

Jubileusz Złotych Godów świę-
towały pary małżeńskie: Alicja 
i Wiesław Krawczykowie, Tere-
sa i Bronisław Cierliccy, Marian-
na i Andrzej Pietrzakowie, Julian-
na i Stanisław Dałkowie, Julianna 
i Stanisław Gaciowie, Zofia i Je-
rzy Kosiorkowie, Marianna i Hen-
ryk Rarógowie, Jadwiga i Edward 
Gaciowie, Helena i Stanisław 
Brucowie, Teresa i Wacław Lesie-
wiczowie oraz Zofia i Stanisław 
Wróblowie. 

Dekoracji małżonków dokona-
ła wójt Agnieszka Wojda w łań-
cuchu z godłem państwowym  
i godłem USC. Na cześć jubilatów 
odśpiewano chóralne „Sto lat!”  
i wzniesiono za ich zdrowie oraz 

pomyślność toast lampką szam-
pana. Nie zapomniano też o torcie  
z okazji jubileuszu 50-lecia poży-
cia małżeńskiego. 

Uroczystość Złotych Godów 
uświetnił swoim występem zespół 
śpiewaczy „Księżanki”, który wy-
konał m.in. piosenkę „Przeżyłam 
z Tobą tyle lat”.

Marianna i Andrzej Pietrzako-
wie należeli do tej samej gminy  
i parafii, a poznali się na zabawie 
tanecznej w Kocierzewie. – Kie-
dyś dziewczyny szczególnie ob-
serwowało się na sumie w ko-
ściele – wspomina pan Andrzej. 
Chodzili ze sobą przez półtora 
roku, aż pobrali się 25 maja 1969 
roku w ich wspólnym kościele pa-

rafialnym w Kocierzewie. Pani 
Marianna była wówczas bardzo 
młodziutka, miała zaledwie 19 lat, 
a jej małżonek był o 5 lat starszy. 

Na ich weselu bawiło się ponad 
200 gości. – Muszę przyznać, że 
nie wytańczyłam się, bo tańcować 
to on nie umie, ale pieniędzy ni-

gdy na nic mi nie żałował – opo-
wiada z humorem pani Marianna. 

Przez całe wspólne życie mał-
żonkowie pracowali w gospo-

darstwie. Wspólnie wychowali  
4 dzieci: 2 córki i 2 synów, a także 
doczekali się 5 wnuków. – Jeden 
wnuk to już na drugi rok będzie 
się żenił – cieszą się.

Zapytani o ich receptę  
na wspólne życie, odpowiadają,  
że trzeba żyć z Bogiem i cho-
dzić do kościoła, być cierpliwym, 
umieć wybaczać. – I czasem oko 
trochę przymknąć na pewne spra-
wy, wszystkiego nie trzeba wi-
dzieć... – mówi pan Andrzej. 

Również na zabawie tanecz-
nej, ale w Wiciu, poznali się Tere-
sa i Wacław Lesiewiczowie z Le-
nartowa. Tylko nieco ponad pół 
roku trwało ich wspólne pozna-
wanie się, aż zdecydowali się po-
brać 12 października 1969 roku. 
Miłość przysięgali sobie w ko-
ściele w Kocierzewie, a wesele 
odbyło się w namiocie rozpostar-
tym na podwórku w domu rodzin-
nym Panny Młodej. Pamiątką po 
tym szczególnym dniu są zdjęcia 
i portrety. 50. rocznicę małżon-
kowie uczcili mszą św. w koście-
le i przyjęciem dla najbliższych  
w lokalu w Kiernozi. A było z kim 
świętować, bo mają 5 dzieci i 11 
wnuków. – Cieszymy się i dzięku-
jemy Bogu – mówią o swoim jubi-
leuszu małżonkowie.  aa 

Łowicz |�słowiki�z�indonezji�w�łowickim�muzeum

Przebyli 10 tysięcy kilometrów,  
aby oczarować nas swym śpiewem
Dla wielu osób, które zjawiły się w sali barokowej  
w niedzielne popołudnie, koncert chór D’Voice Sekolah 
Vokasi Uniwersytetu w Bogor z Indonezji był dużym 
zaskoczeniem. Chór występujący, w tradycyjnych strojach, 
zaprezentował m.in. klasyczne i rodzime pieśni z układami 
choreograficznymi, uzupełniając wokale rytmicznym 
tupaniem, klaskaniem, cmokaniem i grą na bębnie.

Chór istnieje od 2006 roku, od 
tego czasu zyskał dużą popular-
ność w swoim kraju. W Łowiczu 
wystąpił w ponad 30-osobowym 
mieszanym, damsko-męskim 
składzie, pod dyrygenturą dyrek-
tora muzycznego Asep’a Ary-

anto, jako gość specjalny XXII 
Łódzkiego Festiwalu Chóralnego 
„Cantio Lodziensis”. Niespodzie-
wanym gościem koncertu była 
ambasador Republiki Indonezji  
w Polsce Siti Nugraha Mauludiah. 
Powiedziała, że bardzo się cieszy 

z tego, iż dzięki chórowi spotka-
ła się w Polsce z kulturą jej ro-
dzinnego kraju. Zwróciła uwagę, 
że część członków chóru to mu-
zułmanie, widać było to po dzie-
więciu dziewczętach mających na 
głowach chusty zasłaniające wło-
sy i szyję – hidżab. – Indonezja, 
mimo, że jest bardzo różnorodna, 
jest jednością – mówiła, dodając 
słowa uznania dla chóru.

Przewodniczący rady arty-
stycznej łódzkiego festiwalu Prze-
mysław Hachorkiewicz był pod 
dużym wrażeniem występu, pod-
kreślił, że czterogłosowy chór za-
śpiewał na najwyższym europej-
skim poziomie.

Chór w miniony weekend wziął 
udział także w Warszawskim Mię-
dzynarodowym Festiwalu Chóral-
nym Varsovia Cantatas, gdzie za-
jął trzecie miejsca w kategoriach 
chóry mieszane i chóry klasycz-
ne. W jego repertuarze znalazły 
się utwory autorów współcze-
snych: w Łowiczu zaprezentował 
np. konkursowy utwór Romualda 
Twardowskiego – Cantus Sanc-
ti Casimiri, ale oprócz tego śpie-
wa utwory innych autorów, w tym 
rodzimych, czerpiących z muzyki 
ludowej są wśród nich Ken Steven 
i Selga Mence – choć te nazwiska-
nie mówią pewnie nic nawet me-
lomanom w Łowiczu.

Występ w sali barokowej nale-
żał do z najbardziej niezwykłych 
w ostatnich latach, zakończyły go 
brawa na stojąco.  tb

Marianna i Andrzej Pietrzakowie zostają�odznaczeni�prezydenckimi�
Medalami�za�Długoletnie�Pożycie�Małżeńskie.�
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Jubilaci miło spędzili czas i�mogli�powspominać�dawne�lata.�
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uroczystość Złotych Godów uświetnił�swoim�występem�zespół�
śpiewaczy�„Księżanki”.�

fO
t.

�A
G

n
iE

s
zK

A
�A

n
tO

s
iE

W
iC

z

Wszystkie pary małżeńskie pozowały wraz z wójt Agnieszką Wojdą�do�pamiątkowego�zdjęcia��
z�uroczystości�złotych�Godów.�
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Przybić piątkę z indonezyjką w Łowiczu? Po�koncercie�było�to�
możliwe,�członkowie�zespołu�okazali�się�bardzo�miłymi�i�uśmiechniętymi�
ludźmi,�którzy�chętnie�też�fotografowali�się�z�publicznością.
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i LO i Muzeum |�„Chełmońskie�inspiracje”�już�podsumowane�

Na poważnie i na wesoło 
świętowano „urodziny” malarza
Prace uczniów zostały zaprezentowane obok dzieł 
wybitnego malarza Józefa Chełmońskiego – to efekt 
projektu „Chełmońskie inspiracje w 170. rocznicę 
urodzin malarza”, który I Liceum Ogólnokształcące 
w Łowiczu zrealizowało w ramach programu  
„Małe Granty” Łowickiego Ośrodka Kultury.

W czwartek, 7 listopada, do-
kładnie w 170. rocznicę urodzin 
tego wybitnego pejzażysty z Bo-
czek, projekt został podsumo-
wany w sali barokowej Muzeum  
w Łowiczu. 

Dyrektor I LO Dorota Dzie-
kanowska-Słoma i dyrektor Mu-
zeum w Łowiczu Grzegorz 
Dębski wręczyli nagrody i wyróż-
nienia dla uczestników konkursu 
fotograficznego i pleneru malar-
skiego, które odbyły się w ramach 
projektu.

Nagrodami dla laureatów kon-
kursu fotograficznego były bony 
upominkowe do sklepu Kleks  

w Łowiczu o wartości 200, 150, 
100 i 50 zł. Otrzymały je: Wik-
toria Zwolińska z I LO w Łowi-
czu za zdobycie I miejsca, Justy-
na Muras z ZSP nr 2 za II miejsce, 
Adam Jakubowski z ZSP nr 2  
za III miejsce i Zuzanna Bogus  
z I LO za zdobycie wyróżnienia. 

– Do zrobienia zdjęcia zainspi-
rowały mnie dwa dzieła Chełmoń-
skiego: „Krzyż w zadymce” oraz 
„Owczarek”. Gram na skrzyp-
cach, dlatego postanowiłam to 
wykorzystać. Dzieła Chełmoń-
skiego przeważnie przedstawiają 
naturę, dlatego od początku wie-
działam, że będę chciała w szcze-

gólności ją ująć i wyeksponować 
na zdjęciu – powiedziała nam au-
torka zwycięskiego zdjęcia Wikto-
ria Zwolińska z I LO, która dzięki 
opcji samowyzwalacza uchwyciła 
na zdjęciu samą siebie i to grają-
cą na skrzypcach. Fotografowanie 

jest jej pasją i odskocznią od co-
dzienności, najbardziej lubi robić 
zdjęcia ludziom i naturze. – Był to 
mój pierwszy konkurs fotograficz-
ny, dlatego cieszę się, że moje pra-
ce spodobały się jury i osiągnęłam 
taki sukces – cieszy się Wiktoria. 

Z kolei dyrektor muzeum Grze-
gorz Dębski przyznał nagrody za 
prace inspirowane twórczością 
Józefa Chełmońskiego, które po-
wstały w wyniku pleneru malar-
skiego. Otrzymały je uczennice 
łowickich szkół: Oliwia Kośmider 
z SP nr 2, Agata Kłosińska z SP nr 
7, Vanessa Janicka z I LO, Natalia 
Mrowiec z SP nr 2 i Aleksandra 
Więcek z SP nr 2. 

prezentacja dzieł 
Chełmońskiego 
Muzeum w Łowiczu posiada  

w swoich zbiorach kilka dzieł Jó-

zefa Chełmońskiego, są to grafiki 
i mniejsze prace malarskie z okre-
su francuskiego. Do końca roku 
w sali wystaw czasowych moż-
na dodatkowo podziwiać dzieła 
malarza, które pochodzą ze zbio-
rów Muzeum Mazowieckiego  
w Płocku. Są to: „Pejzaż z krzy-
żem” (1905 r.), „Czaple”. Szkic do 
obrazu „Królestwo ptaków” (1906 
r.), „Pijany chłop” (1878 r.), „Pole 
z łubinem” (ok. 1895-1905 r.)  
i dwie grafiki. Uzupełnieniem wy-
stawy jest namalowany przez Zyg-
munta Badowskiego portret Cheł-
mońskiego, będący kopią obrazu 
Leona Wyczółkowskiego. 

Uzupełnieniem wiedzy o twór-
czości malarza był wykład pt. 
„Pejzaże Chełmońskiego. O twór-
czości „samotnika z Kuklówki”, 
wygłoszony przez Mariusza Ka-
sprzaka z Muzeum Mazowiec-
kiego w Płocku. Podziękowania 
za poprowadzenie pleneru otrzy-
mali także Wojciech Kutkowski  
i Agnieszka Łazińska. 

„urodzinowa” impreza 
I LO świętowało urodziny Jó-

zefa Chełmońskiego już od rana 
– i to na wesoło! Dyrektor Doro-
ta Dziekanowska-Słoma powie-
działa nam, że z taką inicjatywą 
wyszedł Samorząd Uczniowski, 
który przygotował na ten dzień za-
bawę. Atrakcjami imprezy „uro-
dzinowej” były m.in. koncert ży-
czeń „Dla Ciebie...”, konkurs  
na najpiękniejszy i najsmaczniej-
szy tort dla Jubilata, kiermasz 
ciast, międzyklasowy turniej  
na prezent dla patrona i niespo-
dzianka, czyli wspólne odtańcze-
nie belgijki w wykonaniu całej 
społeczności szkolnej.  aa 

„Pejzaż z krzyżem” (1905�r.)�
autorstwa�Józefa�Chełmońskiego.�

Portret Józefa Chełmońskiego 
namalowany�przez�zygmunta�
Badowskiego.

„Czaple”. szkic�do�obrazu�
„Królestwo�ptaków”�(1906�r.)

„Pijany chłop” –�jedna�z�prac�
będąca�w�zbiorach�Muzeum�
Mazowieckiego.

Zwycięskie zdjęcie��
Wiktorii�zwolińskiej�z�i�LO.

Na wystawie pokonkursowej�prace�uczniów�zostały�zaprezentowane�
obok�dzieł�wybitnego�malarza�Józefa�Chełmońskiego.�
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Wiktoria Zwolińska z i LO (od�lewej)�otrzymała�nagrodę�za�najlepsze�
zdjęcie�inspirowane�twórczością�Józefa�Chełmońskiego,�którą�wręczyli:�
dyr.�i�LO�Dorota�Dziekanowska-słoma�i�dyr.�Muzeum�Grzegorz�Dębski.
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Łowicz�|�XVii�tipes�topes

Dobrzy znajomi na festiwalu
W miniony weekend  
w Łowickim Ośrodku 
Kultury i klubokawiarni 
Hop Kultura, w ramach 
corocznego festiwalu Tipes 
Topes, byliśmy świadkami 
trzech różnego rodzaju 
wydarzeń – spotkania 
autorskiego, koncertu  
i projekcji filmu. Niestety, 
sobotni koncert był 
jednocześnie pożegnaniem 
Hop Kultury, która 
zakończyła działalność.

Tipes Topes jest organizowa-
ny od 2001 roku, a głową całe-
go przedsięwzięcia jest Zbigniew 
Stelmaszewski, kinooperator kina 
Fenix. Festiwal promuje szeroko 
rozumianą kulturę alternatywą, 
twórczość na wysokim poziomie, 
ale stroniącą od mainstreamu. 

W piątek w klubokawiarni go-
ścili Marcin Świetlicki i Mariusz 
Czubaj, nie są to w Tipes Topes 
debiutanci, występowali w nim 
niemal równo rok temu w zespo-
le Zgniłość. Tym razem zostali za-
proszeni głównie w roli literatów, 
aby powiedzieć o swoich wyda-
nych w tym roku książkach, choć 
krótkie występy muzyczne i po-
etycko-muzyczne urozmaicały 
trwające przeszło dwie godziny 
spotkanie. 

Z założenia Marcin Świetlic-
ki miał opowiedzieć o ostatnim 
tomie poezji „Ale o co chodzi?”  
z ilustracjami Marcina Maciejow-
skiego, a Mariusz Czubaj o swojej 
ostatniej powieści „Około półno-
cy”, w znacznej mierze inspiro-

wanej działaniem grupy Zgniłość 
(choć akcja toczy się pod koniec 
lat 60. ubiegłego wieku) – ponoć 
sam Czubaj dołączył do zespołu 
jako saksofonista tylko po to, aby 
zebrać materiał do tej książki, ale 
tak się wpasował, że został w nim 
już po jej napisaniu. 

Forma spotkania była zresz-
tą bardzo luźna, artyści poruszyli  
w niej przeróżne tematy, jak na 
przykład ich inspiracje od naj-
wybitniejszych jazzmanów, twór-
czość czeskiego pisarza Josefa 
Škvoreckýego, czy też postać Olgi 
Tokarczuk, którą poznali osobi-
ście, ale której nie czytają, choć 
Nobla dla niej przyjęli – jak mó-
wią – ze szczerą radością.

Frekwencja dopisała w sobotę, 
podczas koncertu Alamedy 5, któ-
ry poprzedził support w wykona-
niu łowiczanina Patryka Sznice-
ra. Alameda 5 to zespół założony 
w 2014 roku przez Jakuba Ziołka 
(znanego ze Starej Rzeki, z którą 
też występował już na Tipes To-
pes), Mikołaja Zielińskiego, Łu-
kasza Jędrzejczaka, Jacka Buhla 
i Rafała Iwańskiego. Brzmienie 
zespołu wywodzi się z poszu-
kiwań muzycznych skupionych 
wokół transu, progresywnej elek-

troniki lat 70. i bardziej ekstremal-
nych i nienormatywnych odmian 
jazzu i muzyki improwizowanej. 
W ostatnich latach jego muzyka 
ewoluowała, słychać w niej m.in. 
wpływu muzyki etnicznej różnych 
stron świata, jak na przykład cha-
rakterystyczne bębny.

Ostatni dzień pozostawał pod 
znakiem niekwestionowanej le-
gendy polskiej sceny eksperymen-
tatorskiego rocka, czyli Grzegorza 
Ciechowskiego. Widzowie obej-
rzeli w kinie Fenix dokumentalny 

film „Obywatel miłość” w reżyse-
rii Wojciecha Skrobiszewskiego, 
ukazujący artystę z mało znanej 
dotąd strony. Wprawdzie z tek-
stów pisanych przez Ciechowskie-
go można było wywnioskować,  

że miłość była dla niego głównym 
sensem życia, ale teraz o jego ży-
ciu małżeńskim i rodzinnym opo-
wiada w filmie wdowa po nim 
– Anna Skrobiszewska, obecnie 
żona reżysera.     tm

RZut OKieM�|�KOnCERt�W�zAz

Największych przebojów z lat 60-tych, 70-tych i 80-tych można 
było posłuchać na koncercie „Ocalić od zapomnienia”, który�został�
zorganizowany�w�piątkowe�popołudnie,�15�listopada,�w�sali�zakładu�
Aktywności�zawodowej�stowarzyszenia�„JA�ty�My”�przy�ul.�Powstańców�
w�Łowiczu.�Wystąpiła�grupa�wokalna�Kolors,�zespół�franction,�Marek�
Lewandowski,�tadeusz�urbański�oraz�laureat�the�Voice�of�Poland�Bartek�
Grzanek�z�zespołem.�Można�było�usłyszeć�m.in.�piosenki�„Jedziemy�
autostopem”,�„Kochać�–�jak�to�łatwo�powiedzieć”�oraz�wiele�innych,��
a�jako�że�zdecydowaną�większość�publiczności�stanowili�seniorzy��
z�Klubu�seniora�„Radość”,�znali�oni�słowa�wielu�szlagierów�sprzed�lat.�
zachęcamy�do�obejrzenia�zdjęć�oraz�zapisu�relacji�na�żywo�jednego��
z�uczestników�na�stronie�www.lowiczanin.info.�mak 

Przepytani przez fanów o różne aspekty ich twórczości,�Czubaj�i�Świetlicki�odpoczywają�przy�barze��
w�hop�Kulturze.�
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Marcin Świetlicki�nie�pierwszy�raz�na�scenie�tipes�topes.
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Na część pytań Mariusz Czubaj�odpowiedział�nie�słownie,��
lecz�muzycznie.��
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Domaniewice�|�Cztery�Pory�Roku�

Oni wiedzą, jak ująć fotografią
Nikt jeszcze nie odkrył 
brzydoty dzięki fotografii. 
Wielu natomiast odkryło 
dzięki niej piękno – te słowa 
Susan Sontag przyświecały 
jurorom konkursu 
fotograficznego „Cztery 
Pory Roku”, jaki w piątek,  
8 listopada, rozstrzygnięto 
w Domaniewicach.

Poprzez swoje fotografie miesz-
kańcy gminy uwiecznili niepo-
wtarzalność pór roku, inspirowaną 
pięknymi krajobrazami i przy-
rodniczymi walorami okolicy. Na 
konkurs wpłynęło blisko 30 foto-
grafii. Dokonując ich oceny jury 
kierowało się przede wszystkim 
zgodnością z tematem, jakością  
i estetyką wykonania, a także in-
terpretacją pór roku pod kątem 
malowniczości i plastyczności. 

Uczestnicy rywalizowali ze 
sobą w dwóch kategoriach wie-

kowych – do 12. i od 13. roku ży-
cia. W młodszej grupie najlepsi  
w sztuce tworzenia fotografii oka-
zali się: Victoria Radzikowska  
i Marcelina Witkowska (I miej-
sce), Arkadiusz Markowski  
(II miejsce) oraz Kinga Radzikow-
ska (III miejsce). Wśród młodzie-

ży i dorosłych nagrodzono z kolei 
Dorotę Kwiatkowską, Małgorza-
tę Pawlatę, Krzysztofa Wojtysiaka  
(I miejsce), Malwinę Osówniak 
(II) i Weronikę Markowską (III).

Już po rozstrzygnięciu nasze-
mu reporterowi udało się poroz-
mawiać z jedną z laureatek, Mał-

gorzatą Pawlatą, która na co dzień 
realizuje się jako nauczyciel w SP 
w Skaratkach i radna gminna, zaś 
w wolnych chwilach pasjonuje się 
fotografią.

– Zdjęć robię dużo, ale są to zu-
pełnie amatorskie działania. Ni-
gdy nie pomyślałabym, że uda mi 
się zdobyć jakąkolwiek nagrodę. 
Mimo to, opinie profesjonalistów, 
którzy doceniają artystyczny trud, 
niezmiernie cieszą – powiedziała 
nam laureatka. 

Obiektem jej twórczego za-
interesowania okazał się młyn  
w skansenie w Maurzycach, któ-
ry często fotografuje. Wyróżnione 
ujęcie wykonała jesienią ubiegłe-
go roku.

– Zdjęcie pochodziło z pry-
watnego archiwum. Nie mam 
do niego jakiegoś sentymentu, 
ale pomyślałam, że wpisuje się 
w konkursową tematykę, więc je 
wybrałam. To miłe, że spodobało 
się także jurorom – komentuje na-
sza rozmówczyni. 

Nagrodzone prace ekspono-
wane są w formie wystawy po-
konkursowej w domaniewickim 
ośrodku kultury.  aw

RZut OKieM�|�BAL�DLA�uBOGiCh�

Muzyczne wspomnienie o Julianie tuwimie�przeżywali�mieszkańcy�
Domaniewic�w�piątek,�8�listopada.�na�deskach�Gminnego�Ośrodka�
Kultury�w�Domaniewicach�wystąpił�zespół�Agnellus,�który�zaprezentował�
autorskie�kompozycje�oparte�na�tekstach�popularnego�poety,�a�także�
oryginalne�interpretacje�jego�poetyckich�dzieł.�spotkanie�pod�hasłem�
„Bal�dla�ubogich.�tribute�to�tuwim”�było�więc�rodzajem�spektaklu,��
w�którym�przeplatały�się�elementy�poezji,�muzyki�oraz�teatru.��
Wydarzenie�współfinansowano�ze�środków�Województwa�Łódzkiego.�aw

Łowicz�|�Jubileuszowe�wydawnictwo�ŁtPn

O czym przeczytamy w drugiej części 
„Szkiców Łowickich”?
Podczas powiatowo-miejskich  
obchodów Święta 
Niepodległości 8 listopada 
w muzeum została 
zaprezentowana nowa 
publikacja „Szkice Łowickie 
II”. To zbiór artykułów 
popularnonaukowych  
z różnych lat (od 1991 roku), 
publikowanych na łamach 
prasy przez Marka Wojtylaka.

Książka jest kontynuacją wy-
danych w 2006 roku „Szkiców 
Łowickich”, sporządzoną w po-
dobnej do niej konwencji, choć 
w odróżnieniu od pierwszej jest 
też ilustrowana. Liczy blisko 200 
stron, została podzielona na dwa 

bloki po 15 artykułów – „Łowi-
czanie w walce o niepodległość” 
oraz „By przetrwała pamięć”. 
Pierwsza część przedstawia syl-
wetki zasłużonych osób, biorą-
cych czynny udział w walce o nie-
podległość, w drugiej natomiast 
znalazły się teksty odwołujące się 
do kształtowania pamięci narodo-
wej, a zatem obchodów rocznic, 
stawiania pomników czy tablic 
pamiątkowych. 

Zdecydowana większość 
tych artykułów pochodzi z za-
mieszczanego w naszej gazecie 
„Kwartalnika historycznego Ło-
wiczanin”, którego autor jest re-
daktorem naczelnym. Poza tym 
znajdziemy tam teksty z nieistnie-
jących już pism: „CDN – Notat-

nik Kulturalny Galerii Browarna”, 
„Łowicz. Pismo miasta i powiatu” 
i „Mazovia Mater” oraz po jed-
nym artykule z „Jedniodniówki 
z okazji 200. rocznicy Konstytu-
cji 3 Maja”, „Notatek Płockich”  
i „Kroniki Warszawy”.

Publikację wydało Łowickie 
Towarzystwo Przyjaciół Nauk  
z okazji 100. rocznicy powstania 
województwa łódzkiego, zgodnie 
z propozycją prezesa Tadeusza 
Żaczka. Recenzentem był Henryk 
Zasępa, autorem projektu graficz-
nego okładki Andrzej Biernacki,  
a przy jej składzie i korekcie pra-
cowała Agnieszka Pawłowska-
-Kalinowska. 

Marek Wojtylak jest history-
kiem, regionalistą, archiwistą  
i w przeszłości nauczycielem. 
Był twórcą i pierwszym preze-
sem ŁTPN, autorem dziesiątków 
referatów, wykładów i odczytów 
dotyczących historii oraz kultury 
miasta i regionu, a także wystaw 
tematycznych. Od 2013 r. jest Ho-
norowym Obywatelem Łowicza.

Z książką można się zapoznać 
w łowickim oddziale Archiwum 
Państwowego w Warszawie lub za 
pośrednictwem ŁTPN, nie będzie 
dostępna w sprzedaży.  tm

Kino Fenix�|�Listopadowy�DKf�

Weekend z polskim filmem 
Listopadowy przegląd 
DKF „Bez Nazwy”  
w łowickim kinie Fenix 
będzie należał do polskich 
filmów. Od 22 do 24 
listopada zostaną pokazane 
trzy mocne tytuły, a jedna 
z propozycji ma charakter 
lokalny.

Chodzi o pokaz specjalny fil-
mu „Obłoki śmierci – Boli-
mów 1915” w reżyserii pocho-
dzącego z Bolimowa Ireneusza 
Skruczaja, który zaplanowano na 
sobotę o godz. 17. Relacjonuje on 
rozgrywającą się – przed 103 laty 
– w dolinach rzek Rawki i Bzury, 
bitwę pozycyjną wojsk rosyjskich 
i niemieckich, z zastosowaniem  
– po raz pierwszy w tej części Eu-
ropy i na taką skalę – broni che-
micznej. Aby móc znaleźć się 
wśród widzów tego seansu, a po 
nim spotkać się z twórcami filmu, 
należy wcześniej odebrać bezpłat-
ną wejściówkę w kasie kina Fenix. 

Fanów muzyki i historii pol-
skiego rocka nie może zabraknąć 
na pokazach filmu Olgi Bieniuk 
„Kult. Film”, których zaplano-

wano aż trzy: 22 listopada o godz. 
17.30, 23 listopada o godz. 19.30 
i 24 listopada o godz. 17.00. Do-
kument zawiera nigdzie dotąd nie-
publikowane materiały z życia ze-
społu Kult i jego lidera – Kazika 
Staszewskiego. 

Warto będzie wybrać się także 
na film „Supernova” w reżyse-
rii Bartosza Kruhnika – tegorocz-
nego zdobywcy nagrody za debiut 
na Festiwalu Polskich Filmów Fa-
bularnych w Gdyni. To z kolei 
propozycja dla interesujących się 
krajową polityką, która niby jest  
w tle, ale dobrze pokazuje istnieją-
ce w niej podziały. Pokazy zapla-
nowano 22 listopada o godz. 19.30 
i 24 listopada o godz. 19.00.  aa 
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Marek Wojtylak�mówi�o�swojej�
nowej�publikacji.�

Oni mają talent! nagrodzeni�pozują�do�pamiątkowej�fotografii.�
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Łowicz�|�nowa�wystawa�zbigniewa�Błaszczyka

Regionalnie i frywolnie, ale ze smakiem
Kilkadziesiąt prac malarskich Zbigniewa Błaszczyka można oglądać  
do końca roku w łowickim muzeum. Artysta prezentuje na niej prace  
inspirowane regionem, z których znany jest od lat – ale także liczne akty.

Pochodzący z Warszawy arty-
sta związany jest osobiście z na-
szym regionem, swoją pracownię 
ma bowiem w Huminie w gmi-
nie Bolimów. Jego prace są znane, 
zwłaszcza te  inspirowane historią 
i kulturą ludową regionu, prezen-
tował je wielokrotnie w Łowiczu 
i okolicy, można je także podzi-
wiać stale – zdobią frontową ścia-
nę szkoły pijarskiej czy wnętrza 
restauracji Stara Łaźnia.

Dyrektor muzeum Grzegorz 
Dębski powiedział w czasie wer-

nisażu, 16 listopada, że na wysta-
wie artysta prezentuje dwa rodzaje 
prac, podzielonych i prezentowa-
nych w dwóch salach. Z jednej 
strony to kontynuacja tego, co 
znamy z dotychczasowej twórczo-
ści malarskiej Błaszczyka, czyli 
widoki z regionu, przedstawienia 
historyczne znanych miejsc, np. 
rynku w Bolimowie, czy sceny 
z Księżankami np. przy kaplicz-
ce lub ich portrety, wśród których 
można rozpoznać znane twórczy-
nie ludowe, np. Marzenę Jędrzej-

czak z Lipiec Reymontowskich. 
W drugiej sali na obrazach moż-
na zobaczyć kobiece akty, nagie 
kobiety „podejrzane” gdy kąpią 
się w rzece lub, oblane promienia-
mi słońca, siedzą na piaszczystym 
brzegu. Realizm, z którego znany 
jest artysta, tym razem sprawia,  
że niektórzy widzowie wychodzi-
li z sali lekko zawstydzeni, jakby 
faktycznie podejrzeli nagie dziew-
częta. Wszystkie te prace nie prze-
kraczają jednak granicy dobrego 
smaku. 

Wystawa „Po światło na Zie-
mię Łowicką” Zbigniewa Błasz-
czyka będzie czynna do końca 

roku. Przypomnijmy przy okazji, 
że w tym samym gmachu i w tym 
samym czasie można oglądać wy-

stawę  prac Józefa Chełmońskie-
go w związku z jubileuszem 170. 
rocznicy jego urodzin, o czym pi-
szemy na str. 22.  tb

Zduny�|�Święto�jesieni

Dyrektorka opowiedziała  
o sobie piosenką
Po raz kolejny mieszkańcy 
gminy Zduny spotkali się 
na „Święcie Jesieni”  
– imprezie integracyjnej  
od lat organizowanej przez 
miejscowy Dom Kultury. 
Tym razem ośrodek zaprosił 
mieszkańców bez względu 
na wiek do udziału  
w konkursie plastycznym  
pt. „Pokaż mi Słowo”  
i na recital nowej dyrektorki 
placówki,wokalistki,  
a także instruktorki śpiewu 
Ewy Smereckiej.

Impreza cieszyła się dużym 
zainteresowaniem, przed częścią 
muzyczną pracownicy DK musie-
li udostępnić przybyłym dodatko-
we miejsca siedzące – ławki wy-
niesione z zaplecza. 

Na konkurs plastyczny wpłynę-
ły 63 prace, które jury oceniło wy-
łaniając laureatów oraz przyznając 

sporą liczbę wyróżnień w trzech 
kategoriach: prac indywidual-
nych osób urodzonych do 2007 
roku – laureatami zostali: Jagoda 
Znyk, Norbert Kowalski i Marty-
na Zygmuntowicz, kategorii osób 
urodzonych po 2008 roku – lau-
reatami zostali: Nadia Mamcarz, 
Mateusz Pudłowski, Maria Len-

dzion, Hanna Polak, Aleksander 
Jagura, Dominika Kaba, Julia Ry-
łek, Ewa Wielemborek i Kacper 
Charążka oraz kategorii rodzin  
– laureatami zostali: Patrycja i Elż-
bieta Witczak oraz Krystyna Gu-
zek i Maria Kurczak.

– Często razem w domu dzia-
łamy plastycznie, takie wspólne 
tworzenie nie było dla nas nowo-
ścią. Do stworzenia pracy wyko-
rzystaliśmy pokolorowany ryż, 

którym już się bawiliśmy, wpły-
wa on na rozwój dziecka – powie-
działa nam Ewelina Balik, która 
wspólnie z dziećmi – 5-letnią Pa-
trycją i 3-letnim Adamem za pra-
cę do wiersza „Braciszek i Sio-
strzyczka” Stanisława Jachowicza 
także otrzymały tytuł laureata  
w kategorii rodziny.

Organizator zapewnił nagro-
dy w postaci maskotek, książek, 
gier planszowych i kart podarun-

kowych do popularnego sklepu. 
Wszystkie prace uczestników były 
inspirowane konkretnymi wier-
szami lub książkami.

W drugiej części spotkania, po 
przerwie na kawę i ciasto, przed 
pełną salą widzów wystąpiła dy-
rektor GOK Ewa Smerecka.  
W programie pt. „Recital piosen-
ki prawdziwej”, właśnie przez pio-
senkę okraszoną komentarzem, 
postanowiła przedstawić się sze-

rzej mieszkańcom gminy. Pracę 
na stanowisku dyrektora rozpo-
częła 2 października tego roku. 
Akompaniując sobie na pianinie 
zaśpiewała ona piosenki z reper-
tuaru: Czesława Niemena, Alicji 
Majewskiej, Violetty Villas i Se-
weryna Krajewskiego.

Koncert bardzo się podobał pu-
bliczności, która każdy kolejny 
utwór nagradzała gromkimi bra-
wami.  tb

Nagie dziewczęta kąpiące się w rzece�–�jedna�z�prac�Błaszczyka.

Zbigniew Błaszczyk�w�czasie�
otwarcia�wystawy�zaprezentował�
fragment�swego�warsztatu�pracy.

Wystawę nagrodzonych prac publiczność�mogła�oglądać�w�czasie�
przerwy�w�imprezie.
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uczniowie klasy iiib z SP w Nowych Zdunach odbierają�nagrody�z�rąk�
wójta�Krzysztofa�skowrońskiego.�za�nimi�dyrektor�DK�Ewa�smerecka.
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Dyrektor ewa Smerecka 
zasiadła�za�pianinem�i�zaśpiewała,�
mieszkańcy�byli�ciekawi�jej�
występu,�szczelnie�wypełnili�salę�
widowiskową�Domu�Kultury.
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PuNKty PRZyJMOWANiA OGŁOSZeń DROBNyCh DO „NOWeGO ŁOWiCZANiNA”: BiuRO OGŁOSZeń ŁOWiCZ,�uL.�PiJARsKA�3A; BeDNARy,�sKLEP�P.�PAPiERniK�24A;�BOBROWNiKi 27,�sKLEP�P.�PACLER;�BOLiMóW,�uL.�fARnA�1�sKLEP�
„EWA”,�P.�PAPiERniK;�DOMANieWiCe,�uL.�GŁóWnA�26,�sKLEP�P.�JAKuBiAK;�GąGOLiN POŁuDNiOWy,�sKLEP�„KOs”;�iŁóW:�PL.�RynEK�stAROMiEJsKi�21;�sKLEP�P.�PAPiEROWsKiEGO;�KieRNOZiA,�RynEK�KOPERniKA,�KiOsK�P.��WEsOŁOWsKiEJ;�
KOCieRZeW PóŁNOCNy:�sKLEP�„nA�PóŁnOCnyM” KuRABKA 17A,�sKLEP�P.�tOPOLsKiEJ;�ŁOWiCZ,�Os.�BRAtKOWiCE,�KiOsK�LOttO;�ŁySZKOWiCe,�sKLEP�„DuEt”,�uL.�GMinnA�6;�NieBORóW,�AL.�LEGiOnóW�POLsKiCh�18,�sKLEP�P.�fiGAtA;��
NOWA SuChA 22,�sKLEP�P.�siEWiERy;�OStRóW 20,�sKLEP�P.�BEJDy;�OSMOLiN:�uL.�RynEK�2,�sKLEP�P.�sERWACh;�uL.�RynEK�19,�sKLEP�sPOżyWCzO-PRzEMysŁOWy;�PSZCZONóW 147,�sKLEP�P.�LiPińsKiEGO;�SANNiKi,�uL.�WARszAWsKA�183,��
sKLEP� P.� OLKOWiCz;� SOBOtA,� PL.� zAWiszy� CzARnEGO� 12,� sKLEP� P.� BińCzAK;� StAChLeW 113A,� sKLEP� P.� WiERzBiCKiEJ;� StARy DęBSK 6A,� sKLEP� sPOżyWCzO-PRzEMysŁOWy,� ŚLeSZyN,� uL.� GóRnA� 5,sKLEP� P.� MąCzyńsKiEJ;� �
ZAWADy 67,�sKLEP�P.�sOKALsKiEJ;�ZŁAKóW BOROWy 139A,�sKLEP�P.�PiECKi;

„WieŚCi Z GŁOWNA i StRyKOWA”:�BiuRO OGŁOSZeń�GŁOWNO,�uL.�ŁOWiCKA�40;�GŁOWNO,�uL.�BiELAWsKA�3,�sKLEP�WiELOBRAnżOWy;�DMOSiN 1:�PiEKARniA�BOżEnA,�KRzEszEWsKA;�StRyKóW:�stARy�RynEK�1;��uL.�CMEntARnA�12.

„NOWy ŁOWiCZANiN” WyDANie DLA żyChLiNA i OKOLiC”: BeDLNO 28 sKLEP� Mini-MAG;� DOBRZeLiN� sKLEP� „MAGDA”,� uL.� WŁ.� JAGiEŁŁy;� PACyNA,� uL.� tOWAROWA� 4,� sKLEP� P.� M.� DuRKi;� PLeCKA DąBROWA,� sKLEP� „MOniKA”;� �
PODCZAChy 16,�sKLEP�sPOżyWCzO-PRzEMysŁOWy;�ŚLeSZyN,�uL.�GóRnA�5,�sKLEP�P.�MąCzyńsKiEJ;�żyChLiN,�uL.�29�ListOPADA�28,�sKLEP�sPOżyWCzO-PRzEMysŁOWy.
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samochodowe

kupno
�złomowanie�Pojazdów-�

zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�Rząśno�13,�
tel.�kom.�602-123-360.

 Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

�Każdego�Dostawczego,�tel.�kom.�
725-562-998.

�Każdego�forda�transita,�tel.�kom.�
725-361-836.

�Kupię�nissana�Micrę,�2004-2006�rok,�
tel.�kom.�696-061-626.

�Kupię�Poloneza�do�1988�roku,�tel.�
kom.�693-988-710.

�Mercedesa,�toyotę,�tel.�kom.�
725-361-836.

sprzedaż
�AuDi�A3,�1998�rok,�stan�dobry,�4.000�

zł,�tel.�kom.�604-069-426.

�AuDi�A4-B6,�2.0�benzyna,�2002�rok,�
granatowy,�stan�bdb.,�tel.�kom.�664-742-
856,�696-604-988.

�AuDi�A4,�1.9,�2000�rok,�automat,�
uszkodzona�skrzynia�biegów,�1.700�zł,�
tel.�kom.�602-584-266.

�BMW�318D,�2004�rok,�7.900�zł,�w�
rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,�tel.�
kom.�604-706-309.

�ChEVROLEt�Aveo,�1.2,�2008�rok,�
bezwypadkowy,�stan�idealny,�tel.�kom.�
513-375-786.

�CitROËn�C5�kombi,�1.6�diesel,�2012�
rok,�tel.�kom.�661-092-933.

�CitROËn�C5,�2,0�hDi,�2013�
rok,�pierwszy�właściciel,�tel.�kom.�
508-132-455.

�fiAt�126p,�i�dwukółka�do�ciągnika,�
tel.�kom.�668-003-008.

�fiAt�Dukato,�2�JtD,�2006�rok,�tel.�
kom.�603-103-174.

�fiAt�Grande�Punto,�1,4,�2007�rok,�tel.�
kom.�607-734-131.

�fiAt�Panda�iii,�1.2,�2012�rok,�59.000�
km,�i�właściciel,�salon�Polska,�tel.�kom.�
695-323-452.

�fiAt�Panda,�1.2,�2011�rok,�40.000km,�
i�właściciel,�klimatyzacja,�salon�PL,�tel.�
kom.�722-090-134.

�fiAt�Punto,�1.2�16V�benzyna/gaz,�
2000�rok,�tel.�kom.�607-315-140.

�fiAt�Punto,�2004�rok,�tel.�kom.�
668-131-109.

�fiAt�Punto�ii�LPG,�2002�rok,�148.000�
km,�tel.�kom.�600-833-180.

�fiAt�scudo,�2007�rok,�6-osobowy,�
tel.�kom.�691-272-492.

�fiAt�seicento,�900,�2002�rok,�1.400�
zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�fiAt�seicento,�900�benzyna,�
1998r,�cena�do�negocjacji,�tel.�kom.�
785-930-706.

�fiAt�siena,�hL�1,2,�1999rok,�
147.000km,�czerwony,�stan�dobry,�tel.�
kom.�723-958-041.

�ford�fiesta�Mk7.�2009�rok.�
trzydrzwiowy�w�bardzo�dobrym�stanie.�
Benzyna.,�tel.�kom.�669-356-380.

�fORD�fiesta,�1.3,�2000�rok,�
140.000km,�5-drzwiowy,�stan�idealny,�
tel.�kom.�513-375-786.

�fORD�focus,�1,8�Dt,�2000�rok,�tel.�
kom.�721-147-354.

�fORD�focus,�1999�rok,�i�właściciel,�
garażowany,�tel.�kom.�509-980-157.

�fORD�KA,�2004�rok,�tanio,�tel.�kom.�
607-168-196.

�hOnDA�Civic,�1.4�16V,�2005�rok,�
bogate�wyposażenie,�atrakcyjna�cena,�
tel.�kom.�513-375-786.

�hOnDA�CRV,�2007�rok,�tel.�kom.�
783-707-277.

�hOnDA,�1,4,�2006�rok,�1-właściciel,�
tel.�kom.�503-830-181.

�hyunDAi�santafe,�2.0LD,�2006�rok,�
uszkodzony�silnik,�3.200�zł,�tel.�kom.�
602-584-266.

�KiA�Venga,�1.4�benzyna/gaz,�2011r,�
190.000km,�+koła�zimowe,�tel.�kom.�
606-432-319.

�MAzDA�6,�1.8�sedan�benzyna,�2004�
rok,�tel.�kom.�603-624-879.

�OPEL�Astra�iii,�1.6�benzyna,�2005�
rok,�tel.�kom.�606-348-077.

�OPEL�Astra�iii�kombi,�1.6�benzyna,�
2006�rok,�tel.�kom.�606-348-077.

�OPEL�Astra�iii,�1.7�CDti,�2007�rok,�
czarny�metalik,�bogate�wyposażenie,�
tel.�kom.�513-375-786.

�OPEL�Astra�kombi,�1998r,�tel.�kom.�
721-550-945,�692-159-463.

�OPEL�Corsa�C,�1.2�benzyna,�2004�
rok,�tel.�kom.�606-348-077.

�OPEL�Corsa,�1.2,�2012�rok,�5-drzwi,�
kupiony�w�polskim�salonie,�tel.�kom.�
600-944-728.

�OPEL�Meriva,�1.7�CDti,�2005�rok,�
klimatyzacja,�możliwość�zamiany�
(mniejszy),�8.200zł,�tel.�kom.�513-329-
718,�513-375-786.

�OPEL�Vectra�C,�1.9�tDi,�2009�
rok,�skrzynia�„6”,�15.200�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

�OPEL�zafira,�1.6�benzyna,�2002�rok,�
199.000�km,�5.500�zł�do�negocjacji,�tel.�
kom.�665-649-618.

�PEuGEOt�206,�1.4�Diesel,�srebrny,�
tel.�kom.�882-843-227.

�PEuGEOt�206,�1.4�tDi,�2002�rok,�
stan�dobry,�tel.�kom.�600-763-979,�
698-695-689.

�PEuGEOt�308,�hDi,�1,6�diesel,�
2009�rok;�AuDi�A6,�1999�rok,�tel.�kom.�
693-943-787.

�REnAuLt�Clio,�2000�rok,�tel.�kom.�
603-741-484.

�REnAuLt�Clio,�1.9�diesel,�2001�rok,�
tel.�kom.�660-850-505.

�REnAuLt�Megane,�X.2012�rok,�tel.�
kom.�609-915-669.

�REnAuLt�Megane,�1997�rok,�tel.�
kom.�672-751-731.

�REnAuLt�scenic,�1.9�tDi,�2002�rok,�
suV,�napęd�na�4�koła,�(w�rozliczeniu�
mogę�przyjąć�mniejszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

�ROVER�75,�2,0�benzyna,�2000�rok,�
4.500zł,�tel.�kom.�609-855-375.

�seicento,�1,1,�2005�rok,�125000�km,�
tel.�kom.�600-107-937.

�sKODA�Octavia�kombi,�1.6�+gaz,�
2012�rok,�tel.�kom.�667-661-554.

�sKODA�Octavia,�1,9,�1998r,�stan�
dobry,�tel.�kom.�505-998-015.

�sKODA�Roomster,�1.4�tDi,�2007�rok,�
5.000�zł,�tel.�kom.�502-194-452.

�sKODA�Roomster,�2006�rok,�stan�
bdb,�tel.�kom.�609-459-539.

�tOyOtA�Avensis,�2.0�D-4D,�2006�
rok,�wersja�D-Cat,�15.200zł,�tel.�kom.�
604-706-309.

�tOyOtA�Rav4,�2007�rok,�tel.�kom.�
695-027-515.

�tOyOtA�yaris�ii,�2007�rok,�1.3�
benzyna,�tel.�kom.�504-644-738,�
Bełchów.

�tOyOtA�yaris,�1.3,�2005r.,�
5-drzwiowy,�tel.�kom.�513-375-786.

�tOyOtA�yaris,�1.0,�2007r.,�
5-drzwiowy,�9.900zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

�VOLVO�s�60,�2002�rok,�200.002�
km,�czarny�metalik,�12.500�zł,�tel.�kom.�
607-698-599.

�VW�Golf�iV,�1.6�16V,�2003�rok,�
czarny�metalik,�klimatyzacja,�tel.�kom.�
604-706-309.

�VW�Golf,�1.9�Diesel,�2000�rok,�2.500�
zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�VW�Passat,�2.0�tDi�kombi,�2010�rok,�
tel.�kom.�606-486-555.

�VW�Passat�kombi,�1.9�tDi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony,�7.900�zł,�(w�
zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

�VW�Passat,�2.0�benzyna,�2004�rok,�
kombi,�srebrny,�tel.�kom.�603-624-879.

�VW�Passat�benzyna,�2012�rok,�
serwisowany,�garażowany,�dębowy�
metalik,�Łowicz,�tel.�kom.�696-741-976.

�VW�Polo,�1.4�tDi,�2009�rok,�12.200zł,�
tel.�kom.�513-375-786.

inne
�Klucze,�piloty,�stacyjki�kodowanie,�

Głowno,�tel.�kom.�606-319-335.

�Opony,�felgi�z�niemiec,�hurtownia.�
największy�skład�w�rejonie,�
klimatyzacja,�mechanika.�Bratoszewice,�
ul.�Łódzka�28,�www.opony-gaweda.
pl,�tel.�(42)�719-63-08,�tel.�kom.�
505-151-701.

�Opony�zimowe�z�alufelgami:�
Goodyear�225/45/17;�Barum�
225/70R15�na�stalowych�felgach,�tel.�
kom.�669-356-370.

�Koła�zimowe�14/185,�tel.�kom.�
725-282-884.

�Opony�zimowe�używane�155/70R13,�
tel.�kom.�693-331-272.

�felgi�15’�Audi,�tel.�kom.�791-000-972.

�sprzedam�komplet�opon�zimowych�
165/70�R14,�mało�używane,�tel.�kom.�
781-463-089.

motorowe

kupno
�stare�motocykle,�motorowery,�części,�

tel.�kom.�513-185-357.

�Kupię�Junak,�WsK,�WfM,�shL,�
Mz,�motorynka�oraz�części,�tel.�kom.�
603-444-431.

�Kupię�Mz,�ts�250,�tel.�kom.�
796-068-827.

sprzedaż
�sprzedam�skuter,�tel.�kom.�

697-286-530.

�sprzedam�WsK�z�dokumentami,�tel.�
kom.�721-651-936.

garaże

wynajem
�Garaż�do�wynajęcia,�Bratkowice,�tel.�

kom.�668-631-963.

�Wynajmę�garaż�na�osiedlu�
Bratkowice,�tel.�kom.�668-403-654.

nieruchomości

kupno
�Kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice��

i�okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

�Przyjmę�w�dzierżawę�ziemię,��
łąki.�Świeryż�+15�km,�tel.�kom.�
534-936-733.

�Kupię�ziemie�rolną�powyżej�2ha��
w�miejscowości�Wrzeczko�przy�drodze�
704,�tel.�kom.�888-431-443.

�Kupię�mieszkanie�do�50�mkw.�
lokalizacja�obojętna,�chętnie�do�
remontu,�tel.�kom.�694-253-576.

�Kupię�kawalerkę�lub�mniej�niż��
40�mkw.;�do�iip.,�tel.�kom.��
604-282-998.

sprzedaż
�sprzedam�lub�zamienię�dom�

pod�Łowiczem�na�bloki,�tel.�kom.�
606-967-338.

�Działka�1,22�ha,�zielkowice�i,�tel.�
kom.�790-537-649,�po�16:00.

�Działki�budowlane,�ul.�Łowicka,�
Mysłaków,�tel.�kom.�666-337-808.

�Dom,�Łowicz-Przedmieście,�tel.�kom.�
534-767-923.

�sprzedam�dom�na�wsi�lub�zamienię�
na�kawalerkę,�tel.�kom.�664-940-200.

�Kamienica�oraz�działka,�centrum�
Łowicza,�tel.�kom.�665-464-794.

�sprzedam�działkę�1,07�ha,�Małszyce�
cena�150tyś�zł,�tel.�kom.�793-777-035.

�sprzedam�ziemię�2,67�ha�iii�kl,�
Bąków�Górny�cena�125tys�zł,�tel.�kom.�
793-777-035.

�sprzedam�działkę�pod�budowę�
niedaleko�autostrady�A1,�tel.�kom.�
791-050-266.

 Działka budowlana, Głowno, 
ul. Graniczna 17, tel. kom. 
694-903-240.

�sprzedam�dom�158�mkw�z�działką�
1055�mkw�w�Głownie,�tel.�kom.�602-
719-087,�512-462-205.

�sprzedam�działki�budowlane,�47�zł/
mkw.,�Kamień,�g.�Głowno,�przedłużenie�
ul.�sowińskiego,�tel.�kom.�723-046-340.

�Działka�budowlana�wraz�z�ziemią�3,2�
ha,�Bobrowniki,�tel.�kom.�604-169-278.

�Działka�budowlana�1.000�mkw.,�
Mysłaków,�tel.�kom.�691-871-532.

�sprzedam�działkę�rolną�0,26ha,�
szymanowice,�tel.�kom.�536-009-699.

�Działki�budowlane,�Otolice,�tel.�kom.�
668-049-706.

�Działka�rolna�2,18�ha�przy�trasie�
Łowicz-sochaczew�oraz�leśna�0,40,�
działka�2,5�ha,�1�ha,�1,2�ha,�Marywil,�tel.�
kom.�665-464-794.

�sprzedam�działkę�1.447�mkw�z�
domem,�Głowno,�tel.�kom.�516-180-211.

�sprzedam�lokal�usługowy�o�
powierzchni�155�mkw.�Głowno�
swoboda,�tel.�kom.�516-180-211.

�Działka�budowlaną�k./Łowicza�88�
arów�z�lasem,�tel.�kom.�606-818-288.

�Działka�ze�sklepem,�tel.�kom.�
606-818-288.

�Działka�budowlana�2.000�m2,�
Janowice,�dwie�drogi�dojazdowe,�tel.�
kom.�502-768-210.

�Działka�rolno-budowlana�0,52ha,�
Domaniewice,�szerokie�pole,�tel.�kom.�
661-886-882.

�Mieszkanie,�Łowicz,�Konopnicka,�tel.�
kom.�663-766-580.

�sprzedam�gospodarstwo�rolne�o�
pow.�1,26�ha�z�zabudowaniami,�okolice�
Głowna�stryków,�tel.�kom.�668-442-474,�
728-134-512.

�sprzedam�9,22�ha�gruntów�rolnych�
w�Kompinie,�tel.�kom.�600-407-379.
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�Gospodarstwo�rolne�3,5�ha�z�
budynkami,�sypień�gmina�nieborów,�
tel.�kom.�695-774-319.

�Oddam�w�dzierżawę�2,5ha�ziemi,�
Lubianków,�tel.�kom.�507-216-596.

�Budynki�gospodarcze,�230mkw,�
320mkw,�200tys.zł,�Chruślin,�tel.�kom.�
695-248-808.

�ziemię�rolną�10ha,�las,�220tys�zł.,�
Chruślin,�tel.�kom.�695-248-808.

�sprzedam�niedrogo�pawilon�
na�targowicy�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
512-088-422.

�Dom�mieszkalny�z�ziemią�orną,�tel.�
kom.�600-663-525.

�sprzedam�działkę�budowlaną�o�
pow.�1�ha�w�Bielawach,�tel.�kom.�
784-843-470.

wynajem
�Wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�

kanały,�wysokość�5m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�Łowicz�ul.�Armii�
Krajowej,�tel.�kom.�601-888-400.

�Wynajmę�dom�z�podwórkiem,�
najchętniej�na�kwatery�pracownicze,�
tel.�kom.�699-902-211.

�starszy�pan�poszukuje�wynająć�
mieszkanie�w�Głownie�lub�okolicy,�tel.�
kom.�532-600-628.

�Wynajmę�lokal�o�powierzchni�270�
mkw�Głowno�ul.�swoboda�20,�tel.�kom.�
603-610-512,�601-578-618.

�Wynajmę�mieszkanie�pokój�z�
kuchnią�w�domku�jednorodzinnym,�tel.�
kom.�503-830-181.

�Do�wynajęcia�dwa�pokoje�z�
umeblowaną�kuchnią,�Głowno�osiedle�
sikorskiego,�tel.�kom.�507-892-390.

 Lokal 40 mkw., Głowno: gabinety 
lekarskie, weterynaria, fryzjer-
kosmetyka, inne. Dobra lokalizacja, 
parking, tel. kom. 601-825-908.

�Do�wynajęcia�mieszkanie�42�
mkw.,�Łowicz�os.�Reymonta,�tel.�kom.�
602-123-649.

�M-4�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
506-891-289.

 tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. kom. 512-098-358.

�Wynajmę�mieszkanie�2-pokojowe,�
centrum�Łowicza,�tel.�kom.�602-
328-896,�po�16.00.

 Wynajmę lokal handlowy;  
Łowicz, Nowy Rynek (obok 
Rossmanna), tel. kom. 
606-121-540.

zamiana
�zamienię�mieszkanie�własnościowe�

M3,�iV�piętro�na�mieszkanie�
własnościowe�M2,�parter�na�osiedlu�
starzyńskiego�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
609-373-706.

kupno różne
�Kupię�orzechy�włoskie,�tel.�kom.�

576-193-038.

�Bagnety,�medale,�monety,�starocie,�
tel.�kom.�606-941-752.

sprzedaż różne
�Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�

chodnikowe�w�kolorze,�tel.�kom.�
531-467-981.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry 
podsyp, tel. kom. 721-650-863.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 Sprzedam choinki: świerk srebrny, 
świerk pospolity. Plantacja 3ha, tel. 
kom. 516-315-356, 604-215-768.

�Rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

�sprzedam�meble,�tel.�kom.�
695-778-924.

�Drzwi�garażowe�ocieplane,�tel.�kom.�
731-462-042.

�Rębak�elektryczny,�tel.�kom.�
667-566-961.

�sprzedam�okna�drewniane�
wymiar�100x120,�stan�bdb,�tel.�kom.�
885-459-698.

�Budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�kom.�
885-459-698.

�Drewno�opałowe,�tel.�kom.�
505-700-777.

�sprzedam�piec�na�ekogroszek�
25KW,�używany�4�sezony,�tel.�kom.�
696-602-004.

�Palety�1200x1000,�tel.�kom.�
502-919-192.

�Oddam�drewno�z�sadu�jabłkowego�
w�zamian�za�usunięcie�drzew,�tel.�kom.�
789-133-087.

�sprzedam�łóżko�rehabilitacyjne�z�
materacem�odleżynowym,�tel.�kom.�
503-830-181.

�Maszyny�masarskie,�tel.�kom.�
605-884-584.

�skrzynki�jedynki,�palety,�drabiny,�
wagi,�tel.�kom.�665-464-794.

�Wózek�paleciak,�tel.�kom.�
693-830-160.

�sprzedam�telewizor�21�cali,�tel.�kom.�
889-722-699.

�Oddam�drewno�za�wycięcie�sadu,�tel.�
kom.�699-939-986.

�sprzedam�kuchnię�grudziądz,�
lewostronna,�mało�używana,�tel.�kom.�
503-562-330.

�sprzedam�Mauzery�1000l,��
cena�100�zł,�tel.�kom.�601-286-499.

�tunel�foliowy�30x7,�multiplaty,�
łuskarka+taśma,�płuczka�bobu,�tel.�
kom.�693-569-671.

�sprzedam�silnik�13KW,�tel.�kom.�
692-119-203.

�Blacha�falista�250x90,�tel.�kom.�
510-937-361.

�ubranka�chłopięce�rozmiar�56-86,�
nosidełko,�chodzik,�inne,�tel.�kom.�
602-123-649.

�Betoniarki,�naprawa,�wyprzedaż�
części,�tel.�kom.�510-124-700.

�skrzynki�uniwersalki�1,�tel.�kom.�
662-142-726.

�sprzedam�2�nowe�zbiorniki�1000�
litrów,�tel.�kom.�660-842-007.

�Większa�ilość�topoli�na�pniu,�tel.�kom.�
791-000-972.

�Brama�metalowa�szer.�6m,�tel.�kom.�
510-420-824.

�Opał�ekologiczny�pellet,�brykiet,�tel.�
kom.�506-903-574.

�Papa�termozgrzewalna�(rolki), cegła�
palona�używana,�tel.�kom.�696-747-339.

�Oddam�drewno�(śliwina)�za�
uprzątnięcie,�tel.�kom.�696-747-339.

�Piec�na�ekogroszek�2,5KW,�używany,�
tel.�kom.�502-224-102.

�sprzedam�nowe�urządzenie�do�
sprzedaży�hod-dogów,�tel.�kom.�
512-088-422.

�sprzedam�łuparkę�do�drewna,�tel.�
kom.�692-668-521.

�Meblościanka,�ława,�2�fotele,�
wersalka,�tel.�kom.�602-439-518.

�sprzedam�maszyny�stolarskie:�
trajzega-pilarka,�strugarko-pilarko-
wiertarka,�frezarka,�tel.�kom.�
883-589-749.

�stół,�tel.�kom.�500-519-872.

�sprzedam�bale�dębowe,�tel.�kom.�
692-132-798.

�skup�złomu�-�likwidacja,�piece,�
zaświadczenia.�Odbieramy�odpady�
budowlane,�KPO.,�tel.�kom.�607-350-
968,�695-416-747.

�silnik�7kW,�dwie�piły�tarczowe,�
piła�spalinowa,�gwintownica,�silnik�z�
kompresorem,�bale�topolowe�(bardzo�
tanio),�tel.�kom.�728-928-790.

�sprzedam�piec�miałowy�25KW,�
kompletny,�używany,�w�dobrym�stanie,�
tel.�kom.�604-191-186.

�Drewno�dębowe�stare,�KOs,�tel.�kom.�
696-425-192.

praca

dam pracę
�zatrudnię�hydraulika,�pomoc�

hydraulika,�tel.�kom.�691-991-000.

�Przyjmę�do�pizzerii�pomoc�kuchenną�
oraz�pomoc�na�bar�(weekendy),�tel.�
kom.�504-859-387,�885-353-500.

�zatrudnię�diagnostę�
samochodowego�w�sKP�w�Łowiczu,�
tel.�kom.�502-251-751.

�zatrudnię�kierowcę�C+E�w�
ruchu�międzynarodowym,�tel.�kom.�
501-038-542.

�Przyjmę�do�pracy�w�gospodarstwie�
sadowniczym�młodego,�niepalącego,�
odpowiedzialnego�mężczyznę,�tel.�
kom.�660-083-556.

�szwalnia�w�Głownie�zatrudni�
szwaczki,�jedna�zmina,�praca�na�stałe,�
tel.�kom.�518-203-421.

�Przyjmę�do�pizzerii�w�Łowiczu�
pizzermana�z�możliwością�przyuczenia�
oraz�kierowcę�do�rozwozu�pizzy,�tel.�
kom.�504-859-387,�885-353-500.

�zatrudnię�kierowcę�C+E�z�
doświadczeniem,�kraj,�tel.�kom.�
699-902-211.

�zatrudnię�spawaczy,�ślusarzy�do�
produkcji�ogrodzeń,�bram,�balustrad,�
CV:betomet@op.pl,�tel.�kom.�
508-382-120.

�zatrudnię�pomocników�do�montażu�
konstrukcji�drewnianych,�tel.�kom.�
608-431-759.

�zatrudnię�kierowcę�C+E�(kontenery�
-stałe�trasy),�tel.�kom.�693-441-700.

�Restauracja�McDonald’s�MOP�
Parma�zatrudni�pracowników�na�pełny�i�
niepełny�etat.,�tel.�kom.�696-442-485.

�zatrudnię�kierowcę�C+E;�wyjazdy:�
niemcy,�holandia,�Belgia,�tel.�kom.�
511-403-315.

�zatrudnimy�od�zaraz�operatora�
plotera�CnC�z�doświadczeniem�lub�do�
przyuczenia,�tel.�kom.�797-461-707.

�zatrudnię�pomoc�domową,�tel.�kom.�
691-991-000.

�zatrudnię�do�piekarni�ciastowego,�
tel.�kom.�504-573-701.

�zatrudnię�kierowcę�do�rozwożenia�
pieczywa�w�piekarni,�tel.�kom.�
504-573-701.

�zatrudnię�pracownika�na�ślusarnię,�
stryków,�tel.�kom.�606-439-498.

�zatrudnię�do�pracy�w�sklepie�
spożywczym,�Łowicz,�tel.�kom.�
501-011-198.

�zatrudnię�pracownika�do�ubojni,�tel.�
kom.�665-091-883.

�zatrudnię�mechanika�
samochodowego,�tel.�kom.�516-489-
137,�511-723-229.

�zatrudnię�kierowcę�kat.�B�(bus�
do�3,5�t),�chłodnia�w�transporcie�
krajowym,�mile�widziane�
doświadczenie,�tel.�kom.�515-670-692,�
508-080-459.

�firma�zatrudni�osobę�do�
sprzątania�biur�-�popołudnia,�tel.�kom.�
690-601-551.

�firma�zatrudni�mężczyznę�na�
produkcję,�tel.�kom.�795-518-519.

�zatrudnię�murarzy,�tel.�kom.�
603-872-901.

�zatrudnię�do�układania�kostki,�tel.�
kom.�692-789-266.

�firma�Gerpol�w�Łowiczu�
zatrudni�dziewiarza.�Mile�widziane�
doświadczenie.�Atrakcyjne�
wynagrodzenie.�umowa�o�pracę,�
tel.�(46)�811-59-29,�aneta@gerpol.be.

 Zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały 
rok, jedna zmiana, Głowno, tel. 
kom. 602-457-089.

 Do sprzątania z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, premia, tel. 
kom. 534-110-610.

 Do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, tel. kom. 
534-110-610.

�Prezero�servis�Centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�ładowacz,�bez�
kwalifikacji,�praca�na�terenie�Łowicza,�
żyrardowa�i�okolic,�tel.�(46)�830-35-25.

�Prezero�service�Centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�kierowca/
ładowacz,�wymagana�kat.�C,�praca�na�
terenie�Łowicza,�żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

�zespół�poszukuje�saksofonisty�i�
akordeonisty,�granie�na�weselach,�tel.�
kom.�781-364-617.

�zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowych,�tel.�509-299-676.

�zatrudnię�w�gospodarstwie�rolnym,�
tel.�kom.�668-146-499.

�Pilnie�zatrudnię�ekspedientki�do�
pracy�w�sklepie�spożywczym�w�
Łowiczu,�tel.�kom.�512-088-422.

�zatrudnię�mechanika�do�drobnych�
napraw�samochodów�osobowych�oraz�
wymiany�opon.�Możliwość�przyuczenia,�
tel.�kom.�883-970-776.

�zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin.�
Dobre�zarobki,�tel.�kom.�608-067-847.

�zatrudnię�kierowcę�C+E,�transport�
krajowy.�Dobre�zarobki,�tel.�kom.�
608-067-847.

�zatrudnię�„złotą�rączkę”�na�część�
etatu,�tel.�kom.�606-832-571.

�firma�steven�zatrudni�osoby�
przy�produkcji�skarpet,�możliwość�
przyuczenia,�tel.�kom.�606-832-571.

�Posiadam�maszynę�do�wiercenia�
studni�głębinowych.�szukam�
wspólnika,�tel.�kom.�606-832-571.



�www.lowiczanin.info28 21�listopada�2019������nr 47 

REKLAMA

�zatrudnię�przy�produkcji,�bram,�
balustrad,�ogrodzeń.�zakres�pracy:�
cięcie,�szlifowanie,�czyszczenie�stali.�
nie�wymagane�doświadczenie,�tel.�
kom.�518-633-328.

 Poszukujemy ślusarzy oraz 
lakierników w firmie produkującej 
maszyny do warzyw w Łowiczu. CV 
na adres e-mail: praca@pro-vega.pl, 
tel. (46) 811-55-22.

szukam pracy
�Kierowca�CE�podejmie�pracę�na�

chłodnie�w�podwójnej�obsadzie�
Beneluxy�lub�hiszpania-PL,�tel.�kom.�
605-470-435.

�zlecenie�na�proste�przeszycie�
przyjmę,�tel.�kom.�601-306-165.

remontowo-
budowlane

usługi
�tynki�maszynowe,�tel.�kom.�

796-954-454.

�Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

�układanie�kostki�brukowej,�
opaski�wokół�nagrobków,�tel.�kom.�
667-189-380.

 Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

�tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,�tel.�kom.�
501-931-961.

�usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

�Cyklinowanie,�polerowanie,�
układanie�parkietu,�tel.�kom.�
501-249-461.

 Brukarstwo, tel. kom. 
791-306-104.

�Parkiety:�profesjonalne��
układanie,�cyklinowanie�z�
polerowaniem,�lakierowanie.�schody:�
cyklinowanie,�lakierowanie,�tel.�kom.�
607-090-260.

�usługi�minikoparką,�wywrotka�do�3,5�
tony,�tel.�kom.�608-632-134.

�Gładzie,�G/K,�malowanie,�tel.�kom.�
514-347-542.

�Bramy�garażowe,�wrota,�drzwi.�
Ogrodzenia,�bramy,�furtki,�tel.�kom.�
506-771-822.

�Rozbiórki�budynków,�tel.�kom.�
784-464-959.

�usługi�koparko-ładowarką,�usługi�
wywrotką,�tel.�kom.�784-464-959.

�Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�Wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�
kom.�532-115-111.

�Malowanie�dekoracyjne,�tel.�kom.�
666-152-315.

�Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�kom.�607-612-176.

�Adaptacja�poddaszy,�ścianki�
działowe,�gipsowanie,�malowanie,�tel.�
kom.�607-612-176.

�Krycie�dachów�i�sprzedaż�materiałów�
budowlanych.�tanio,�solidnie!,�tel.�kom.�
608-677-525.

�Papa�-�tanio,�solidnie!,�tel.�kom.�
608-677-525.

�Rozbiórki,�wyburzanie�budynków,�
kompleksowo,�porządkowanie�terenów,�
tel.�kom.�665-412-890.

�Docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�
fVAt,�tel.�kom.�606-737-576.

�Gładź,�malowanie,�glazura,�terakota,�
wykańczanie�wnętrz,�malowanie�
elewacji.,�tel.�kom.�609-541-373.

�Wykończenia�poddaszy�płytą�k/g,�
sufity�podwieszane,�malowanie,�
gładzie,�glazura,�terakota,�przystępne�
ceny,�tel.�kom.�695-263-945.

�Remonty,�tel.�kom.�603-043-995.

�złota�Rączka”�bieżące�naprawy,�
wymiany,�hydraulika,�elektryka�i�inne,�
tel.�kom.�608-028-762.

�Malowanie,�tapetowanie,�gładź,�
płyty�k/g,�glazura.�Wieloletnie�
doświadczenie,�tel.�kom.�608-685-867.

�Docieplanie�budynków,�gładzie,�
malowanie,�płyty�k/g,�panele�
podłogowe�i�ścienne,�glazura,�terakota,�
tel.�kom.�607-343-338.

�Budowanie�garaży�od�podstaw,�
przeróbki�budynków�mieszkalnych�i�
gospodarczych,�murowanie�kominów�
z�klinkieru,�tel.�kom.�530-026-584,�
723-917-819.

�tynki,�tel.�kom.�575-661-940.

�Dachy,�elewacje.�szybko,�tanio,�8%�
VAt,�tel.�kom.�502-859-742.

�schody�drewniane.�Komputerowe�
projektowanie�schodów.�Meble�na�
wymiar,�inne�usługi�stolarskie,�tel.�kom.�
663-766-557.

�Przecieranie�drewna�u�klienta,�tel.�
kom.�506-202-161.

�tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.

�Ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy,�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�kom.�
505-700-777.

�Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�kom.�535-466-501.

�Malowanie,�gipsowanie,�glazura,�
terakota,�sufity�podwieszane.�
Przystępne�ceny,�tel.�kom.�691-768-451.

 Murowanie domów i obiektów 
gospodarczych, tynki tradycyjne, 
wykończenia wnętrz, 10 lat 
doświadczenia, tel. kom. 
605-051-991.

�Wykończenia�poddaszy,�tanio�i�
solidnie,�tel.�kom.�726-395-426.

�Adaptacja�poddaszy,�ścianki,�sufity�
G/K,�malowanie,�gładzie,�glazura,�
terakota,�tel.�kom.�792-781-446.

�układanie�glazury,�terakoty,�tel.�kom.�
795-569-233.

�Wykończenia�wnętrz,�glazura,�
gładzie,�panele,�malowanie,�tel.�kom.�
605-647-662.

�układanie�kostki�brukowej,�krótkie�
terminy,�tel.�kom.�883-215-523.

�układanie�kostki�brukowej,�
odwodnienia,�melioracje,�tel.�kom.�
782-457-548.

�Rozbiórki,�wyburzenia�budynków,�
usługi�koparko-�ładowarką�i�koparką,�
tel.�kom.�721-771-517.

�Malowanie,�gipsy,�sufity�
podwieszane,�ścianki�działowe,�montaż�
drzwi,�ocieplanie�poddaszy,�tel.�kom.�
887-555-801.

�Glazura,�terakota,�gladź,�malowanie,�
płyty�g-k�tynki�ozdobne,�tel.�kom.�
693-233-840.

sprzedaż
�tanie�blachy�trapezowe,�dostępne�

od�ręki,�różne�kolory,�przystępna�
cena,�Łowicz�ul.�Klickiego�70,�tel.�kom.�
501-543-057.

�Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

�żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

�Rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

�Drut�zbrojeniowy,�tel.�kom.�
665-464-794.

usługi 
instalacyjne

�hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

 elektryk, tel. kom. 506-522-852.

�Wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�
kom.�608-266-128.

�Anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.

�usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
509-838-364.

�usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
785-543-610.

�Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
kom.�535-466-501.

�usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

usługi inne
�Masz�problem�z�komputerem:�

zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

�Wypożyczę�napis�ledowy��
LOVE,�stół�wiejski,�nalewak��
piwny,�ławeczki,�parasol,�dowóz,�tel.�
kom.�889-994-992.

�Rozdrabnianie�gałęzi��
rębakiem,�wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�
tel.�kom.�667-732-751.

�Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

�Cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�kom.�
782-718-483.

�Kamaz�-�przewóz:�piasek,�żwir,�
ziemia,�itp.,�tel.�kom.�784-464-959.

�Odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

�Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�Karczowanie�sadów,�działek�
budowlanych�itp,�tel.�kom.�530-026-
584,�723-917-819.

�trak�objazdowy,�tel.�kom.�
506-202-161.

�Wycinka�drzew,�tel.�kom.�
510-052-908.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

�naprawa�maszyn�do�szycia�
domowych�i�przemysłowych,�tel.�kom.�
698-477-390.

 instalacje fotowoltaiczne, tel. 
kom. 727-534-450.

�Pranie�dywanów�i�tapicerki�meblowo-
samochodowej�w�zakładzie�i�u�klienta,�
tel.�kom.�501-431-978.

matrymonialne
�Poznam�Panią,�miłą�szczupłą,��

wiek�średni�sms,�tel.�kom.��
606-735-889.

�Poznam�kobietę�do�45�lat,�tel.�kom.�
796-334-745.

�Kawaler�42�pozna�panią�37-45��
do�stałego�związku,�tel.�kom.�666-
746-039,�po�13.00.

�Poznam�Panią�bez�względu�na�wiek,�
tel.�kom.�665-455-810.

�Poznam�miłą�dziewczynę,��
tel.�kom.�781-196-232.

�Kawaler�33�lata�pozna��
panią�po�przejściach,��
może�być�z�dzieckiem,��
tel.�kom.�733-741-893.

nauka
�Prace�dyplomowe,�licencjackie,�

magisterskie�-�przepisywanie�tekstów,�
tabele,�rysunki,�wykresy�i�analizy.�
transkrypcja�nagrań,�tel.�kom.�794-
060-711,�Łowicz.

�Język�angielski,�niemiecki,�tel.�kom.�
663-684-178.

�Matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.

�Matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.

�Pomoc�przy�pisaniu�prac�
licencjackich,�magisterskich�itp.,�tel.�
kom.�507-602-368.

�Angielski,�profesjonalnie.�Dzieci,�
młodzież,�tel.�kom.�880-233-777.

�Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

�nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

�zajęcia�z�matematyki�w�„szkole�
Matematyka�na�5�z�plusem”,�tel.�kom.�
577-499-553.

�Matematyka,�Angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

�Matematyka,�tel.�kom.�695-537-664.

 Korepetycje matematyka, tel. 
kom. 574-506-095.

rolnicze – kupno

płody rolne
�skup�zboża,�tel.�kom.�508-471-814.

�skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�675�
zł,�pszenżyto�590�zł,�pszenica�675�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

�Kupię�zboże,�tel.�kom.�667-566-276.

�Kupię�żyto�500�zł/tona,�możliwy�
transport�i�załadunek,�tel.�kom.�
695-248-808.

�Kupię�pszenżyto,�możliwy�transport�i�
załadunek,�tel.�kom.�695-248-808.

�Kupię�kilka�ton�mieszanki�zbożowej,�
tel.�kom.�600-623-430.

�Kupię�zboże,�tel.�kom.�693-157-117.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 Kupię byki, tel. kom. 
601-307-164.

 Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 Kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

�Kupię�prosięta�i�warchlaki,�tel.�kom.�
508-395-127.

maszyny
�Ciągnik,�maszyny,�tel.�kom.�

792-703-272.

�Wszystkie�Ciągniki�rolnicze,�
przyczepy,�tel.�kom.�725-361-836.

�Każdego�Bizona�oraz�inne�kombajny,�
mogą�być�do�remontu,�tel.�kom.�
602-522-478.

�Kupię�C-328,�C-330,�C-360,�C-355,�
C-380,�Mtz,�Mf-255,�t-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�kom.�
502-939-200.

�Kupię�maskę�do�ciągnika�ursus�
C-325,�tel.�kom.�609-942-407.

�siewnik�poznaniak�do�remontu�
(może�być�dziurawy�zbiornik),�tel.�kom.�
664-981-618.

�Kupię�owijarkę,�trolla,�sadzarkę,�
talerzówkę,�kosiarkę,�Bolko,�
glebogryzarkę,�rozsiewacz,�tel.�kom.�
515-710-848.

�Kupie�maszyny�rolnicze,�tel.�kom.�
515-710-848.

 C-330, tel. kom. 668-162-199.

inne
�Kupię�obornik,�tel.�kom.�693-370-407.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 

kom. 602-235-159.

�Burak�ćwikłowy�na�paszę,�tel.�kom.�
515-121-410.

�słoma,�tel.�kom.�697-634-138.

�Kapusta�kwaszona,�hurt,�detal,�fVAt,�
tel.�kom.�508-194-191.

�sprzedam�słoma�okrągłe�belki,�
okolice�Głowna,�tel.�kom.�504-985-644.

�ziemniaki�jadalne�i�paszowe,�tel.�
kom.�603-754-598.

�słoma�ze�stodoły,�okrągłe�belki,�tel.�
kom.�607-316-636.

�Kukurydza�sucha,�tel.�kom.�
507-140-275.

�sprzedam�żyto,�tel.�kom.�
725-397-044.

�Pszenżyto�i�słoma,�tel.�kom.�
667-941-359.

�sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
722-152-794.

�sadzonki�truskawek�hanoja,�
Roksana,�tel.�kom.�694-002-512.

�Wysłotki�mokre�z�dowozem,�tel.�kom.�
600-820-374.

�siano,�słoma,�okrągłe�bele,�tel.�kom.�
600-822-089.
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�zboże,�tel.�kom.�669-889-992.

�Odpady�marchwi,�tel.�kom.�
514-323-077.

�sprzedam�słomę�w�dużych�belach�
i�pszenżyto,�tel.�kom.�603-240-034,�
zielkowice�104.

�sianokiszonka�baloty�+�transport,�tel.�
kom.�664-981-618.

�słoma,�baloty�140x120,�tel.�kom.�
664-981-618.

�sprzedam�6t�pszenżyta,�tel.�kom.�
697-040-147.

�słoma�okrągłe�bele�ze�stodoły,�tel.�
kom.�693-830-160.

�sadzonki�truskawek�honeoye,�
Roksana,�nawadniane,�tel.�kom.�
724-551-112.

�sprzedam�słomę�i�zboże�po�17.00,�
tel.�kom.�665-277-589.

�sprzedam�słomę,�przyczepę�4�tony�
wywrotka,�tel.�kom.�602-677-409.

�Owies,�żyto,�pszenica,�słoma,�tel.�
kom.�728-329-771.

�siano�bele,�sianokiszonka�baloty,�tel.�
kom.�661-037-030,�Bednary.

�sprzedam�zboże,�Świeryż,�tel.�kom.�
662-585-814.

�Pszenica,�tel.�kom.�600-858-370.

�ziemniaki,�tel.�kom.�605-328-812.

�sprzedam�bób,�tel.�kom.�
508-819-982.

�Pszenżyto,�tel.�kom.�888-822-173.

�Pszenżyto,�żyto,�słoma,�tel.�kom.�
509-838-266.

�sprzedam�sadzonki�truskawek,�
odmiany�Rumba,�zenga,�tel.�kom.�
608-109-956.

�sprzedam�ziemniaki�jadalne�satino,�
tel.�kom.�661-477-838.

�sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
793-755-321.

�sprzedam�siano�w�kostkach,�tel.�
kom.�604-088-657.

�sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
721-330-789.

�Dynia,�tel.�kom.�518-779-444.

�sprzedam�siano,�tel.�kom.�
604-973-885.

�sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
668-146-499.

�sprzedam�jęczmień,�pszenicę,�
pszenżyto,�tel.�kom.�783-637-875.

�sprzedam�słomę,�tel.�kom.�
516-477-037.

�sadzonki�czarnej�porzeczki�Gofert,�
wczesne,�tel.�kom.�664-504-618.

�Pszenica�10t,�mieszanka�8t,�tel.�kom.�
501-389-031.

�Pilnie�sprzedam�sadzonki�
truskawek�Roxana,�20�gr,�tel.�kom.�
663-907-039.

�sprzedam�ziemniaki�odpadowe,�tel.�
kom.�508-364-849.

�sprzedam�groch�na�paszę,�tel.�kom.�
600-623-430.

�Wysłodki�buraczane,�tel.�kom.�
665-103-042.

�siano,�słoma�duże�bele,�Wyborów,�
tel.�kom.�788-278-657.

�sprzedam�zboże�paszowe�żyto�+�
pszenżyto,�tel.�kom.�882-443-044.

�słoma�w�balotach,�tel.�kom.�
604-245-140.

�słomę�i�żyto�hybrydowe,�tel.�kom.�
695-068-710.

�żyto,�kukurydza,�owies,�mieszanka,�
pszenżyto,�pszenica,�słoma,�tel.�kom.�
506-115-015.

�sprzedam�ziemniaki�jadalne�
odmiany�satina,�żółte,�tel.�kom.�
607-109-599.

�Owies,�pszenżyto,�jęczmień,�tel.�kom.�
667-944-030.

hodowlane
�Owce�kameruńskie,�tel.�kom.�

726-121-861.

�Drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�indyki,�
perliczki,�tel.�kom.�726-121-861.

�sprzedam�jałówki�wysokocielne�
z�pod�oceny,�wycielenie�listopad,�
grudzień,�tel.�kom.�604-161-873.

�Jałówka�cielna,�tel.�kom.�
663-131-758.

�Jałówka�na�wycieleniu,�
tel.�(46)�838-40-65.

�sprzedam�byczki�jałówki,�tel.�kom.�
884-203-464.

�Jałówka�cielna,�tel.�kom.�
608-106-614.

�sprzedam�jałówkę�wycielenie��
15�grudnia,�tel.�kom.�605-744-069.

�Jałówkę�simental,�wycielenie�
20.12.2019�r,�tel.�kom.�606-987-042.

�sprzedam�jałówki�wysokocielne,�tel.�
kom.�600-182-410.

�Maciora�prośna.�urzecze�73,�tel.�
kom.�510-603-072.

�Młody�knurek,�Łowicz,�tel.�kom.�
730-523-191.

�Dwie�jałoszki�Jesery,�roczną��
i�3-miesięczną,�tel.�kom.��
723-958-499.

�sprzedam�cielaki,�tel.�kom.�
725-402-590.

�Jałówka�cielna,�tel.�kom.�
726-390-515.

�Prosięta,�tel.�kom.�662-142-726.

�sprzedam�jałówki�cielne,�po�
wycieleniu,�byczka�żarłaka,�tel.�kom.�
663-972-056.

�sprzedam�jałówki�z�pod�oceny,�
cielne,�tel.�kom.�695-335-369.

�Jałówka�cielna,�tel.�kom.�
665-812-368.

�sprzedam�jałówkę�cielną,�wycielenie�
9.12.2019r,�Grzybów,�tel.�kom.�
881-695-355.

�Byczki�do�dalszego�chowu,�
jałówki�hodowlane�cielne,�tel.�kom.�
604-432-909.

�Jałówka�na�wycielniu�25.11.2019r,�tel.�
kom.�887-059-818.

�Jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
603-157-790.

�Krowy�wysokocielne,�tel.�kom.�
512-544-156.

�sprzedam�jałówki�cielne,�tel.�kom.�
517-914-085.

�sprzedam�cielaka�byczka,�tel.�kom.�
692-778-350.

maszyny
�Kupię�kombajn�(Bolko,��

Anna,�Karlik),�sadzarkę,�cyklop,��
troll,�rozrzutnik,�glebogryzarkę,�
kopaczkę,�inne,�tel.�kom.��
511-713-596.

�Części�używane�do�Bizona�i�innych,�
tel.�kom.�602-522-478.

�Kombajn�Bizon�w�oryginale,�1989�
rok,�tel.�kom.�602-522-478.

�Ciągnik�C-360/3P,�przetrząsaczo-
zgrabiarka�5,�tel.�kom.�510-514-012.

�Widlak�do�ciągnika�na�przód,�tel.�
kom.�669-356-370.

�Łuskarka�do�bobu,�tel.�kom.�
600-176-795.

�siewnik�zbożowy,�pług�3-skibowy�
obrotowy,�opryskiwacz,�śrutownik�
bijakowy,�mieszadło�do�gnojowicy,�
dmuchawę�ssąco-tłoczącą,�agregat�
pożniwny,�agregat�uprawowy,�tel.�kom.�
509-293-050.

�Kombajn�Anna,�tel.�kom.�
603-820-449.

�Śrutownik�walcowy�używany��
lub�nowy�na�zamówienie,�żmijka�6�
metrów�bieżących,�silos�zbożowy,�tel.�
kom.�509-112-148.

�sprzedam�prasę�rolującą,�stan�bdb,�
tel.�kom.�609-459-539.

�sprzedam�pług�4-skibowy,�stan�bdb,�
tel.�kom.�609-459-539.

�sprzedam�kabinę�do�kombajnu�
Bizon,�stan�bdb,�tel.�kom.�609-459-539.

�Koparka�Ostrówek,�tel.�kom.�
604-411-266.

�Przyczepa�samozbierająca,�tel.�kom.�
727-472-512.

�sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�tel.�
kom.�603-610-952.

�Wyprzedaż,�ciągnik�30,�60,�
Renówka�110.54,�przyczepa,�tel.�kom.�
691-937-326.

�Prasa�Claas�Wariant�260�2006�rok,�
rotor,�noże;�wycinak�do�kiszonek�fela;�
kombajn�zbożowy�Claas�118�Maxi,�tel.�
kom.�600-822-089.

�Ciągnik�Pronar�sA,�2004�rok�
(i�rejestracja:�2005),�tel.�kom.�
663-127-473.

�Mieszalnik�ze�śrutownikiem�i�wagą,�
tel.�kom.�692-744-802.

�Przyczepa�do�cięcia�zielonek�
(zbierająca�z�kosiarką),�tel.�kom.�
607-244-368.

�Władimirec�1978�rok,�tel.�kom.�
604-931-629.

�Orkan�2,�tel.�kom.�661-723-051.

�zgrabiarka�karuzelowa�do�siana,�tel.�
kom.�661-723-051.

�Rozsiewacz�nawozu�MXL-2100�unia�
Brzeg�ze�sterownikiem,�zawieszany�na�
wózku,�możliwość�sprzedaży�razem�lub�
osobno,�tel.�kom.�697-941-558.

�C-360,�z�kabią,�z�turem,�
wspomaganie,�tel.�kom.�604-948-642.

�Kosiarka�samasz�1,85m,�
hydraulicznie�rozkładana,�2011r,�tel.�
kom.�669-034-208.

�sprzedam�rozsiewacz�do�nawozu�
pneumatyczny,�3-tonowy,�stan�bdb,�tel.�
kom.�664-778-301.

�sprzedam�przyczepę�tandemową�8�
ton,�tel.�kom.�664-778-301.

�sprzedam�prasę�rolującą�sipma�
z279/1�farma,�1998�rok,�tel.�kom.�
667-349-210.

�Przyczepa-wywrotka�4,5-tonowa,�bez�
dokumentów.�Dojarka�przewodowa�(8�
aparatów),�tel.�kom.�501-247-812.

�sprzedam�schładzalnik�do�
mleka�550�litrów,�430�lirów,�agregat�
prądotwórczy,�tel.�kom.�721-169-137.

�Waga�automatyczna�do�bobu,�
łuskarka,�płuczka,�taśmociągi,�tel.�kom.�
790-575-493.

�sprzedam�przyczepę�rolniczą,�tel.�
kom.�798-826-705.

�sprzedam�ciągnik�hanomak�324,�
1961�rok,�kabinę�ciągnikową�typ�
C-330,�t-25,�tel.�kom.�886-135-119.

�sprzedam�rozrzutnik�fortschritt�10t,�
tel.�kom.�660-408-769.

�Brona�talerzowa�z�wałem�Packera;�
wałki�rozrzucające�rozrzutnika�
fortschritt,�tel.�kom.�692-146-594.

�sadzarka�czeska,�tel.�kom.�
510-937-361.

�Chłodnia�do�mleka�430l,�rozrzutnik,�
pług,�tel.�kom.�509-838-266.

�Rozrzutnik�obornika,�prasa�
kostkująca,�tel.�kom.�663-226-547.

�Prasa�kostka,�tel.�kom.�694-002-394.

�sprzedam�włókę�używaną,�tel.�kom.�
793-755-321.

�C-330,�1979�rok,�z�kabiną,�11.500�zł,�
tel.�kom.�602-584-266.

�Rozrzutnik�1-osiowy,�4-tonowy,�
nieużywany,�tel.�kom.�607-889-255.

�Cyklop�białoruski�z�łyżką�i�widłami,�
tel.�kom.�721-147-354.

�Beczkowóz,�rozrzutnik,�tel.�kom.�
781-581-034.

�Ładowacze�czołowe�do�ursus�C-330,�
C-360,�3512,�t-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�kom.�608-686-489.

�Przyczepy�wywrotki:�D-55�6t,�D-47,�
inne�4-tonowe.�zetor-5211,�Escort-335,�
tel.�kom.�608-686-489.

�sprzedam�kultywator�18�graczkowy�
z�możliwością�zamiany�wałków�
uprawowych,�tel.�kom.�725-456-998.

�sprzedam�ciągnik�s�z�silnikiem�
ursusa,�tel.�kom.�513-981-547.

�Rozsiewacz�dwutalerzowy�600l,�
burty�do�przyczepy�4,5�tonowej,�tel.�
kom.�504-783-228.

�sprzedam�rozrzutnik�1-osiowy,�pług�
4-skibowy,�opryskiwacz�400l,�lej�do�
nawozów,�tel.�kom.�693-769-894.

�sprzedam�kosiarkę�konną,�tel.�kom.�
692-668-521.

�sprzedam�2�koła�do�C-330,�12.4-28,�
stan�zużycia�30%,�2200�zł,�tel.�kom.�
604-118-601.

�talerzówka�duża�na�kółkach,�
rozrzutnik�fortschritt�10t,�sieczkarnia�
new�holand,�tel.�kom.�665-103-042.

�siewnik�„poznaniak”,�cyklop�
2002�rok,�pług�obrotowy�4,�tel.�kom.�
500-225-198.

�sprzedam�prasę�zwijającą�z-279,�tel.�
kom.�508-364-849.

�sprzedam�przyczepę�sztywną�6,5t,�
siewnik�konny�30�rurek,�tel.�kom.�
669-002-005.

�Przyczepa�wywrotka,�4�tony,�żychlin,�
tel.�kom.�782-822-028.

�sprzedam�zwolnicę�z�pochwami�
do�C-360�po�remoncie,�tel.�kom.�
696-566-606.

�sprzedam�przyczepę�3,5�tony�na�
niskich�kołach,�tel.�kom.�696-566-606.

�sortownik�do�ziemniaków,�pług�
2-skibowy,�przetrząsacz�7,�tel.�kom.�
604-245-140.

�Rozrzutnik�fortschritt�Jaskin,�
rozsiewacz�wapna,�tel.�kom.�
506-115-015.

�C-330,�1970�rok,�sprawny,�
zarejestrowany,�11.500�zł,�tel.�kom.�
507-429-601.

inne
�Obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�

kom.�726-121-861.

�tunele�foliowe�z�wyposażeniem�
32x8,�tel.�kom.�725-368-799.

�Opony�do�beczek�asenizacyjnych,�
tel.�kom.�605-884-584.

�sprzedam�koła�do�przyczepy�
zbierającej,�tel.�kom.�692-199-818.

�schładzalnik�do�mleka�frigomilk�550�
l,�tel.�kom.�532-360-574.

�zbiornik�na�mleko�frigomilk�500l,�tel.�
kom.�660-248-340.

rolnicze - usługi
�transport�maszyn�rolniczych,�tel.�

kom.�665-734-042.

�serwis�-�naprawy:�John�Deere,�new�
holland,�zetor,�Deutz-fahr,�Kubota,�tel.�
kom.�697-778-780.

�Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�naprawa�burt�rozrzutników,�przyczep,�
tel.�kom.�798-354-351,�po�17.00.

�zrobię�bramy�do�stodoły,�garażu,�
obory�oraz�ogrodzenia,�tel.�kom.�
505-928-735.

zwierzęta

sprzedaż
�Kozy�sprzedam�tanio,�tel.�kom.�

783-858-282.

�Oddam�małe�kotki,�tel.�532-365-546.

�szczenięta�owczarka�niemieckiego,�
tel.�kom.�725-368-799.

�Oddam�kotki,�tel.�kom.�515-057-717.

�szczenięta�owczarka�niemieckiego,�
tel.�kom.�694-308-076.

�Oddam�młode�kotki�oswojone,�tel.�
kom.�600-876-355.

�Kaczki,�tel.�kom.�785-669-916.

�suczka�owczarka,�średniowłosa,�
podpalana,�tel.�kom.�506-641-866.

�Oddam�kotka,�tel.�kom.�505-083-564.

�sprzedam�sunię�1,5-roczną�
owczarka�niemieckiego�długowłosego,�
tel.�kom.�504-202-526.

�sprzedam�psy�dorosłe�jamnika,�
sznaucera�miniaturkę,�tel.�515-277-426.

�sprzedam�gołębie�różnej�rasy,�tel.�
kom.�721-557-754.

�szczeniaki�Owczarka�niemickiego,�
tel.�kom.�607-266-911.

�Młode�yorki,�tel.�kom.�605-599-747.

�york�miniaturka,�srebrny,�pies,�6-letni;�
300�zł,�tel.�kom.�788-154-202.
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ważne telefony
� �infolinia PKP:�intercity�703�200�200,��

Koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,��
Łódzka�Kolej�Aglomeracyjna�(42)�205�55�15

� informacja PKS 609-846-204
�Pogotowie ratunkowe 999�alarmowy
�Straż pożarna 998�alarmowy
�Policja 997�alarmowy
�Policyjny telefon zaufania�837-80-00
�Pogotowie energetyki cieplnej �

46-837-59-16
�Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
�Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
�Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
�Warsztat konserwatorski ŁSM  

46-837-65-58
�taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;�606-486-555;�600-508-308;��
Dworcowa:�602-774-552

�taxi bagażowe:�46-837-35-28�
�Punkt bezpłatnej pomocy psycho-

logicznej –�budynek�muszli�koncertowej,�
park�Błonie�w�Łowiczu,�ul.�św.�floriana�7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki):�
pon.�w�godz.�15-19,�tel.�691-730-115.�
dot. przemocy w rodzinie:�soboty��
w�godz.�16-19,�zapisy�osobiście.�
mityngi grup wsparcia:�Grupa�Anoni-
mowych�Alkoholików�–�czwartki�godz.�19,��
Grupa�Anonimowych�narkomanów�–�
piątki�godz.�18.

dyżury przychodni
�Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).

apteki
�Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

�Kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

�Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

�Bazylika Katedralna:�
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

�Kościół o.o. Pijarów:  
8.00,�9.30,�11.00,�12.30,�16.00.�

�Kościół Sióstr Bernardynek:��
8.00,�10.00

�Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.

�Kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

�Pływalnia kryta:�czynna�pon.-pt.�8.00-
22.00;�sob.-niedz.�8.00-20.00.��
Wejścia�dla�posiadających�karnety�i�kupują-
cych�bilety�wg�harmonogramu:

poniedziałki�-�12.10-14.45�i�19.50-22.00
wtorki�-�11.35-13.45�i�19.15-22.00
środy�-�10.30-11.30�i�19.50-22.00
czwartki�-�13-16.30�i�19.15-22.00
piątki�-�16.50-18.05�i�19.15�-22.00
soboty�-�11.00-20,�niedziele�-�10.00-20.

boiska i hale 
sportowe

�Boiska Orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel.�735-048-9514,5

�Boiska Orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel.�516-031-268

�Stadion piłkarski ul.�starzyńskiego�6/8,�
tel.�46-837-62-08

�Stadion wielofunkcyjny �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

�hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3,�
tel.�46-837-51-06,�czynna�7.00-15.00��
(we�wtorki�7.00-20.00(

�hala OSiR nr 2 ul. topolowa 2,��
tel.�46-837-09-04;�czynna:�8.00-16.00��
(czw.�8.00-20.00)�

�Boiska Orlik przy SP nr 1, tel.�519-130-
551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-20.00,�sob.-ndz.�
12.00-20.00;

�Boisko przy SP nr 4�–�tel.�46�837-36-94
�Boisko przy LO im. Chełmońskiego  

46�837-42-00

muzea i wystawy
�Arkadia: ogrody:�czynne�codziennie�

do�zmierzchu;�bilety:�12�zł�normalny,�8�zł�
ulgowy,�1�zł�dzieci�i�młodzież�ucząca�się;�8�
zł�opłata�za�psa.�

�Bolimów: izba Pamięci o i wojnie 
światowej�–�czynna:�pon.-wt.�w�godz.��
12-20,�śr.-czw.�100-18,�pt.�12-20;�Gminny�
Ośrodek�Kultury�w�Bolimowie,�ul.�Łowicka.

�Domaniewice: „Kolorowe klimaty”�
–�wystawa�malarstwa�Jerzego�Dołhania,�
czynna�do�29�listopada;�Gminny�Ośrodek�
Kultury,�ul.�Główna�3.

�Łowicz: Muzeum, ul.�stary�Rynek�5/7�
–�czynne�od�wt.�do�niedz.�w�godz.�10-16�
(ostatnie�wejście�15.30);�Bilety:�normalny�
12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czasowe�3�zł,�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa;
Wystawy stałe: „sztuka�Baroku”,��

„historia�miasta�i�regionu”,��
„Etnografia�Księstwa�Łowickiego”,��
izba�Pamięci�Łowickich�żydów

Wystawy czasowe:
„Roman Artymowski 1919-1993. 
Malarstwo – grafika. Wystawa  
w 100. rocznicę urodzin”�–�wystawa�
prezentuje�blisko�40�prac�z�różnych�eta-
pów�twórczości�artysty:�akwarele,�grafiki,�
akryle�i�enkaustyki�powstałe�od�lat�50.��
po�lata�80.�XX�w.,�pochodzące�ze�zbiorów�
rodzinnych;�czynna�do�10�listopada.
„Chełmońskie inspiracje – w 170 
rocznicę urodzin malarza” –�prezen-
tacja�dzieł�Józefa�Chełmońskiego�ze�
zbiorów�Muzeum�Mazowieckiego�
w�Płocku;�czynna�do�31�grudnia.�
„haller w Łowiczu. 100-lecie pobytu 
Błękitnej Armii” –�ekspozycja�
ze�zbiorów�Muzeum�w�Łowiczu��
i�Muzeum�Regionalnego�w�Kutnie��
w�ramach�obchodów�Święta��
niepodległości;�czynna�do�15�grudnia.
„Po światło na Ziemię Łowicką” –�ma-
larstwo�zbigniewa�Roberta�Błaszczyka;�
wystawa�czynna�do�31�grudnia.
�Łowicz: Skansen przy Muzeum�–�do�

marca�czynny�tylko�z�zewnątrz,�codziennie�
oprócz�poniedziałków�w�godzinach�10-16,�
obowiązuje�bilet�spacerowy.

� �Łowicki Park etnograficzny – Skan-
sen w Maurzycach�–�do�końca�marca�
2020r.�nieczynny.

�Łowicz: Muzeum Diecezjalne, stary�
Rynek�20;�czynne�od�pon.�do�czw.�w�godz.�
10-16,�pt.�i�sob.�w�godz.�10-14.�

�  Łowicz: Galeria Browarna,��
ul.�Podrzeczna�17.�informacje�i�kontakt��
ws.��zwiedzania:�tel.�46/838�56�53�lub�kom.�
691�979�262

�Łowicz: Muzeum Guzików –�ekspozy-
cja�ozdobnych�i�zwyczajnych�guzików��
z�całego�świata;�czynna�od�pon.�do�pt.��
w�godz.�10-19,�sob.�9-15;�Galeria�Łowicka,�
ul.�stanisławskiego�10,�wstęp�wolny.

�Łowicz: izba Pamięci Stanisława Klic-
kiego –�i�piętro�Baszty�im.�gen.�Klickiego,�
czynna�w�niedz.�16-18;�wstęp�wolny.

�Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, Nieborów 231a –�czynne:�piątek,�
sobota�i�niedziela�w�godz.�10.00-18.00.�
Bilety: normalny�12�zł,�ulgowy�10�zł�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�renciści�od�65�
roku�życia),�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.�

�Nieborów: Muzeum�–�do�31�grudnia�
czynna�tylko�ekspozycja�w�Pałacu:��
codziennie�w�godz.�10.00-16.00;��
(25-26�grudnia�–�nieczynne);

Ogrody –�czynne�codziennie�w�godz.�
10.00-18.000;�pon.�wstęp�wolny.
�Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  

– codziennie�w�godz.�8.00-22.00.�Bilety�do�
pałacu�–10�zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy).��
na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” –�wystawa�stała�nt.�historii�
kolejnych�właścicieli�dóbr�sannickich.
„W obiektywie – sannickie inspiracje”�
–�poplenerowa�wystawa�prac�fotograficz-
nych�członków�stowarzyszenia�na�Rzecz�
Rozwoju�fotografii�humanistycznej�„foto�
humanum”�z�siedzibą�w�Łodzi.

�Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 
Brzozowskich –�czynne:�pon.-sob.�9.00-
17.00,�niedz.�i�święta�12.-17.00.�sromów�11,�
gmina�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

�Walewice:  Pałac�–�zwiedzanie�pon.-pt.�
godz.�8-15;�w�weekendy�11-17,�po�wcze-
śniejszej�rezerwacji�bilety:�ulgowy�10,00�zł�
os.,�normalny�15,00�zł/os.

Stadnina koni�–�zwiedzanie:�indywidual-
nie�pon.-pt.�w�godz.�8-14;�bilety:�ulgowy��
5�zł/os.,�normalny�8,50�zł/os.�Rezerwacje�
zwiedzania:�tel.�693-422-684
�Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej wykonane�
przez�dzieci�z�sP�w�Matkach;�kościół�pw.�
Wszystkich�Św.�w�złakowie�Kościelnym.

�„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć��
w�dużym�formacie;�zespół�szkół�Ponad-
gimnazjalnych�nr�1,�Łowicz,�Podrzeczna�30.

koncerty
�Niedziela, 24 listopada: 
godz.�16.00�–�Od Klasyki po Folk & 
Jazz –�Weronika�Mońka�i�Goście;�wystą-
pią:�Weronika�Mońka�(skrzypce,�altówka),�
Karolina�Matuszkiewicz�(skrzypce,�suka�
biłgorajska,�fidel�płocka,�kemancze),�Pau-
lina�Krakowian�(skrzypce,�suka�biłgoraj-
ska),�Michał�Chwała�(gitara),�Artur�siejka�
(kontrabas),�szymon�Mońka�(akordeon).�
Muzeum�w�Łowiczu,�sala�Barokowa,�
stary�Rynek�5/7;�wstęp�wolny.
�Niedziela, 1 grudnia:
godz.�16.00�–�Łowicka Orkiestra 
Kameralna i Goście –�koncert�z�okazji�
Roku�Moniuszkowskiego;�sala�Barokowa�
Muzeum�w�Łowiczu,�stary�Rynek�5/7.�
Wstęp�wolny.
�Sobota, 18 stycznia 2020:
godz.�19.00�–�Magda umer –�recital;�
Kino�fenix�w�Łowiczu,�ul.�Podrzeczna�20.�
Bilety:�60�zł.

Kino Fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

�Czwartek, 21 listopada
godz.�16:15�– Rodzina Addamsów�–�
animacja/�familijny,�prod.�Kanada�/usA�/
Wlk.�Brytania;�od�lat:�5;�reżyseria:�Conrad�
VernonGreg�tiernan,�czas:�87�min.
godz.�17:30�–�Nieplanowane /�sala�
ii�–�dramat�prod.�usA,�reżyseria:�Chuck�
Konzelman,�Cary�solomon,�106�min.
godz.�18:00�–�1800 gramów�–��dramat�
obyczajowy,�prod.�Polska,�reżyseria:�
Marcin�Głowacki,�czas:�101�min.
godz.�19:30�–�ukryta gra /�sala�ii
godz.�20:00�–�1800 gramów
�Piątek, 22 listopada:
godz.�16:15�–�Mój przyjaciel ufik�–�
animacja�/�familijny�/�przygodowy�prod.�
francja,�reż.:�Eric�tosti,�czas:�90�min.
godz.�17:30�–�DKF: Kult. Film /�premiera�

–�dokumentalny�prod.�Polska,�reżyseria:�
Olga�Bieniek,�czas:�80�min.
godz.�18:00�–�1800 gramów
godz.�19:30�– DKF: Supernova /�
premiera�–�thriller�prod.�Polska,�reżyseria:�
Bartosz�Kruhlik,�czas:�78�min.
godz.�20:00�– 1800 gramów
�Sobota, 23 listopada
godz.�14:30�– Mój przyjaciel ufik
godz.�17:30�–�1800 gramów / sala�ii
godz.�19:30�–�DKF: Kult. Film /premiera
godz.�19:45�–�1800 gramów
�Niedziela, 24 listopada
godz.�16:00�–�Mój przyjaciel ufik
godz.�17:00�– DKF: Kult. Film�/�premiera
godz.�17:45�– 1800 gramów /sala�ii
godz.�19:00�–��DKF: Supernova / 
premiera
godz.�19:45�–�1800 gramów
�Poniedziałek – czwartek, 

    25-28 listopada
godz.�16:15�– Mój przyjaciel ufik
godz.�18:00�–�1800 gramów
godz.�20:00�–�Nieplanowane

Bilety: 2D:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł,�
tanie�poniedziałki�13�zł;�3D: normalny�19�zł,�
ulgowy�16�zł,�tanie�poniedziałki�15�zł

teatr Wielki w Łodzi
�Sobota – niedziela, 23-24 listopada:
godz.�19.00�–�Viva La Mamma�–��
premiera,�opera�w�dwóch�aktach,�kompo-
zytor:�J.�A.�hasse;�bilety:�70,�130�i�150�zł
�Poniedziałek – wtorek,  

    28-29 listopada:
godz.�18.30�–�Straszny Dwór�–�opera�
stanisława�Moniuszki,�w�czterech�aktach�
bilety:�25-60�zł

inne
�Piątek, 22 listopada:
godz.�9.00-12.00�–�Bezpłatne badanie 
wzroku;�Dom�Kultury�w�zdunach,�zduny�
1f;�obowiązują�zapisy.
godz.�10.00�– „Zostań policjantem” –�
spotkanie�informacyjne�dotyczące�służby�
w�policji;�Powiatowy�urząd�Pracy,��ul.�
stanisławskiego�w�Łowiczu.
�Wtorek, 26 listopada
godz.�18.00�–�Ogólne spotkanie 
mieszkańców w sprawie terminów 
kolejnych blokad Drogi Krajowej nr 
70,�w�programie:�dyskusja�dot.�odpowie-
dzi�Ministerstwa�infrastruktury�na�pisma�
Komitetu�Mieszkańców;�sala�hotelu�
Academos�przy�ul.�Warszawskiej��
(wejście�od.�ul.�iłowskiej).
�Czwartek, 28 listopada:
godz.�17.00�–�„Jak zawsze” Zygmunta 
Miłoszewskiego –�dyskusja�o�książce,�
spotkanie�DKK�w�Łowiczu,�siedziba�
Powiatowej�Biblioteki�Publicznej,�ul.�stary�
Rynek�5/7�(wejście�od�ul.�3�Maja).
�Sobota, 30 listopada:
godz.�15,00�- Finał projektu triennale 

ważne telefony
� informacja: PKS�42-631-97-06
�taxi w Głownie�42-719-10-14
 Policja 997�alarmowy;�w Głownie  

42-719-20-20;�w Strykowie: 42-719-80-07
�Straż pożarna: 998,��

w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

�Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
�Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
�Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;��
w Zgierzu 42-675-10-00.

msze św. w niedziele
�Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
�Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00,�9.30,�11.30,�16.00

�Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00,�9.00,�11.00,�17.00

�Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
�Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

dyżury aptek
�Głowno: 
czwartek, 21 listopada: 
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
piątek, 22 listopada: �
ul.�Łowicka�38�A,�tel.�42�719-21-31
sobota, 23 listopada: 
ul.�sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
niedziela, 24 listopada: 
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
poniedziałek, 25 listopada:  
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
wtorek, 26 listopada:  
ul.�swoboda�17,�tel.�607-680-286
środa, 27 listopada:  
ul.�zgierska�27,�tel.�736-697-733

Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej�
do�8.�dnia�nast.;�sob.�w�godz.�20.-8.�dnia�
nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�dnia�nast.
�Stryków: niedziela, 24 listopada:��
w�godz.�9.-14.00:�pl.�Łukasińskiego�15,�
tel.�42-719-80-85

dyżury przychodni
�Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
�Przychodnie w Strykowie: 
ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30
�Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,��
ul.�Kilińskiego�2�pok.�nr�2,�tel.�42-719-26-46
�Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;�
od�stycznia�2020�roku�–�urząd�Gminy��

w�Głownie,�ul.�Kilińskiego�2;�czynny:��
wt.�i�czw.�12-16.00,�pon.,�śr.,�pt.�8-12.00��
Stryków,�ul.�Kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

wystawy i muzea
�Galeria Bank&DM w Głownie.  

Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
–�wystawy�indywidualne�i�zbiorowe;�Głow-
no,�ul.�Młynarska�5/13,�i�piętro�budynku�
Banku�spółdzielczego.

�Muzeum żołnierza Polskiego�–�umun-
durowanie�i�ekwipunek�żołnierzy�i�i�ii�wojny�
światowej;�Dmosin�2a,�tel.�504-327-183.

koncerty
�Niedziela, 24 listopada:
godz.�17.00�–�Och Karol –�koncert�pio-
senki�filmowej�i�kabaretowej;�Dom�Kultury�
w�niesułkowie,�wstęp�wolny.

inne
�Czwartek, 21 listopada:
godz.�17.00�–�Dyskusyjny Klub  
Książki: „Kariera klawisza”�–�spotka-
nie�z�Andrzejem�Dembińskim�z�Głowna;�
Miejska�Biblioteka�Publiczna�w�Głownie.�
Wstęp�wolny.
�Sobota – niedziela, 23-24 listopada:
godz.�10:00-17:00�–�„taneczne 
Wiktorie” –�Ogólnopolski Przegląd 
Zespołów tanecznych i Solistów 
sala�szkoły�Podstawowej�nr�2�w�Głownie,�
ul.�gen.�Andresa�37.�Wstęp�wolny.
�Piątek, 29 listopada:
godz.�10.00�– „innowacyjne techno-
logie, praktyki i metody organizacji 
w produkcji zwierzęcej, w tym bydła 
mlecznego” –�konferencja�dla�produ-
centów,�hodowców�bydła�mlecznego,�
rolników�i�in.�Centrala�ŁODR�w�Bratosze-
wicach,�ul.�nowości.�Obowiązują�zapisy.

iNFORMAtOR�GŁOWiEńsKi�i�stRyKOWsKi�

OFeRty PRACy 
z�dnia�20.11.2019�r.

POWiAtOWy uRZąD PRACy W ŁOWiCZu:
� Pomoc�kucharza�kuchni�indyjskiej
� Kucharz�kuchni�pakistańskiej
� Pomoc�kucharza�kuchni�pakistańskiej
� nauczyciel�języka�angielskiego�w�szkole�

podstawowej
� Pracownik�fizyczny
� Pomoc�w�sprzątaniu�pomieszczeń�produk-

cyjnych,�magazynowych,�biurowych�i�pomiesz-
czeń�hotelowych

� Pomocnicze�prace�remontowo-gospodarcze
� Pozostali�robotnicy�wykonujący�prace�proste�

w�przemyśle

POWiAtOWy uRZąD PRACy W ZGieRZu:
� Pracownik�produkcyjny
� sprzedawca
� Laborant
� Pomoc�informatyka
� Robotnik�budowlany
� Dekarz�-�Blacharz
� Pracownik�gospodarczy/sprzątanie
� Operator�urządzeń�do�prania
� Operator�maszyny
� sprzątaczka�biurowa

POWiAtOWy uRZąD PRACy W KutNie:
� Opiekun�klienta
� Młodszy�wychowawca
� Pakowacz�warzyw
� Operator�maszyn�i�urządzeń
� Pomoc�cukiernika
� Mechanik�samochodowy
� Pracownik�ochrony
� Pakowacz

ROLNiK SPRZeDAJe 
ceny�z�dnia�19.11.2019�r.

żywiec wieprzowy:

� Różyce:�5,50�zł/kg+VAt

� Domaniewice:�5,50�zł/kg+VAt

� Chąśno:�5,40�zł/kg+VAt

� skowroda�Płd.:�5,60�zł/kg+VAt

� Karnków:�5,50�zł/kg+VAt

� Kiernozia:�5,40�zł/kg�+�VAt

żywiec wołowy:

� skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+VAt,��
krowy�5,50�zł/kg+VAt;�byki�7,50�zł/kg+VAt

� Różyce:�jałówki�6,50�zł/kg+VAt,��
krowy�5,00�zł/kg+VAt;�byki�6,00�zł/kg+VAt

� Domaniewice:�jałówki�7,50�zł/kg+VAt,��
krowy�5,00�zł/kg+VAt;�byki�6,00�zł/kg+VAt

ważne telefony
� informacja PKP�22-194-36�
� informacja PKS 609-846-204
�Policji w żychlinie (24)�285-29-97
�Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
�Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
�Komenda Powiatowa Policji  

w Kutnie:�(24)�253-22-00�
�Straż pożarna:��

998�alarmowy
�OSP w żychlinie: (24)�285-12-10 

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

�Pogotowie energetyczne  
w żychlinie:�285-10-27

�Awarie oświetlenia ulicznego  
Kutno całodobowo:�606-605-494,�
�692-888-144

dyżury
�Nocna i Świąteczna Pomoc  

Lekarska Kutno, ul.�Popiełuszki�1,�
nzOz�Red-Med�tel.�(24)�355-60-11,�
�697-859-705

 Apteka: Kutno�ul.�Mickiewicza�5,�
tel.�24-254-79-39�-�dyżur�całodobowy

msze święte 
w niedziele i święta

�żychlin,�parafia�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

�żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
Kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

boiska sportowe
�Orlik, żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator�tel.�609-262-446,�czynne��
do�28�listopada�codziennie�oprócz�
niedziel�w�godz.�15.00-20.00

�Stadion Miejski w żychlinie,��
ul.�Waryńskiego�8�–�boiska do piłki 
plażowej czynne:�pon.-pt.�w�godz.�10-18�
(Piotr�Wojciechowski,�
tel.�607-574-261)

muzea i wystawy
�Muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne�codziennie�w�godz.�10.00-16.00.��
Bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�7�zł.�

�Park przy Zamku w Oporowie czynny�
codziennie�w�godzinach�8-17;�wstęp�wolny.

�Muzeum Regionalne w Kutnie, �
ul.�Konduktorska�13,�tel.�505�01�98�90

�Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
–�czynne�w�godz.�10-16.�Bilety:�5�zł�i�2,50�zł.

�„Morze, człowiek i pejzaż” –�wystawa�
malarstwa�żychlinianina�Adama�frydrysia-
ka,�czynna�do�30�listopada;�żychliński�Dom�
Kultury,�ul.�fabryczna�3.�Wstęp�wolny.

�„Ogólnie biorąc”–�wystawa�prac�
plastycznych�Bogumiła�Gardolińskiego,�
czynna�do�15�listopada;�Galeria�Okno�na�
sztukę�Kutnowskiego�Domu�Kultury.

kino KDK w Kutnie 
ul.�żółkiewskiego�4,�tel.�24-254-21-37�w.�101

�Czwartek – niedziela,  
   21-24 listopada: 

kino�nieczynne
�Poniedziałek – wtorek,  

    25-26 listopada:
godz.�14.30�–�Rodzina Addamsów�/�
2D,�dubbing�–�animacja/�familijny,�prod.�
Kanada�/usA�/Wlk.�Brytania;�od�lat:�5;�
reżyseria:�Conrad�VernonGreg�tiernan,�
czas:�87�min.
godz.�16.15�–�Czarownica 2 /�2D,�
dubbing�–�familijny�/�fantasy,�produkcja:��
usA�reżyseria:�Joachim�Rønning,�
czas:118�min.
godz.�18.20�–�ukryta gra�–�thriller,�

produkcja:�Polska,�reżyseria:�Łukasz�
Kośmicki,�czas:�95�min.�
godz.�20.00�– Doktor Sen�–�horror,�pro-
dukcja:�usA,�reżyseria:�Mike�flanagan,�
czas�151�min.
�Środa, 27 listopada:
godz.�14.30�–�Rodzina Addamsów
godz.�16.15�–�Czarownica 2
godz.�20.00�–�Doktor Sen

inne
�Piątek, 22 listopada:
godz.�19.00�–�Bal Andrzejkowy�–�sala�
widowiskowa�GOK�Bedlno,�obowiązują�
zapisy,�wstęp�70�zł�(dwa�gorące�dania,�
zimne�przekąski,�ciasta,�kawa,�herbata)
�Sobota, 23 listopada:
godz.�18.00�–�Wieczór charytatywny 
na rehabilitację 36-letniego Łukasza,�
przygniecionego�przez�drzewo�w�
Dobrzelinie�podczas�wichury�28�sierpnia�
br.;�będzie�kawa,�herbata,�ciasto�i�muzyka�
do�tańca�z�zespołem�Oxerr.�sala�OsP�
Pniewo;�pieniądze�wrzucane�do�puszki.
�Niedziela, 24 listopada:
godz.�15.00-17.00�–�Rodzinna Niedziela 
z Kulturą „Andrzejki w żDK!” –�pro-
gram�dla�dzieci�od�3�do�7�lat,:�spektakl�
„Śpiąca�Królewna”�w�wykonaniu�aktorów�
teatru�Lalek�„Czarodziej”,��zabawy�

andrzejkowe,�warsztaty�plastyczne.�
żychliński�Dom�Kultury,�ul.�fabryczna�3;�
wstęp�wolny.
�Czwartek, 28 listopada:
godz.�17:30�i�20:30�– Kabaret Smile: 
„tu i teraz!”�–��sala�widowiskowo-kinowa�
Kutnowskiego�Domu�Kultury,�ul.�żółkiew-
skiego�4;�bilety:�60�zł,�70�zł
�Niedziela, 1 grudnia:
godz.�15:00-17:00�–�Rodzinna niedziela 
z kulturą:�przedstawienie�dziecięcej�
grupy�teatralnej,�warsztaty�plastyczne�
oraz�mikołajkowe�gry�i�zabawy.�żychliński�
Dom�Kultury,�ul.�fabryczna�3.�Wstęp�
wolny.�Obowiązują�zapisy.
�Środa, 4 grudnia:
godz.�9.00�i�11.00�–�„elfy trzy”  
–�widowisko�dla�dzieci�przedszkolnych��
i�klas�i-iii,�w�wykonaniu�teatru�Kultureska.�
żychliński�Dom�Kultury,�ul.�fabryczna�3.�
Wstęp�wolny.
�Piątek, 6 grudnia:
godz.�10:00-15:00�–�„Rewia Pasji” – 
Festiwal tańca, Muzyki i teatru�–�pre-
zentować�talentów�i�umiejętności�dzieci�
i�młodzieży;���żychliński�Dom�Kultury,�ul.�
fabryczna�3.�Wstęp�wolny.
�Niedziela, 15 grudnia:
godz.�16.00�–�55-lecie żychlińskiego 
Domu Kultury.�szczegóły�programu:�
wkrótce.�żDK,�ul.�fabryczna�3.�Wstęp�
wolny.

iNFORMAtOR�DLA�żyChLinA�i�OKOLiC

SKARB ROLNiKA
nOtOWAniA�z�tARGOWisKA�MiEJsKiEGO�
–�ceny�z�dnia�19.11.2019�r.

w�Łowiczu w�Głownie
brokuły szt. 4,00 4,00
buraki�czerwone kg 3,00 3,00
brzoskwinie kg - 6,00
cebula� kg 3,00 3,00-4,00
czosnek szt. 1,50 1,00-2,50
fasola�zielona kg 8,00 7,50-8,00
fasola�żółta kg 8,00 7,50-8,00
gruszki kg 4,00 4,00
jabłka kg 3,00 2,50-3,00
jaja�fermowe 15�szt. 6,00-8,00 8,00-12,00
jaja�wiejskie 15�szt. 10,00 10,00-12,00
kalafior� szt. 4,00 4,00-5,00
kapusta�biała� szt. 3,50 3,50-4,00
kapusta�kiszona kg 6,00 7,00
kapusta�pekińska szt. 3,00 3,00-3,50
koperek pęczek 1,50 1,50-2,00
miód 0,9�litra 30,00 30,00
marchew� kg 2,00 2,00-3,00
natka�pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórki�kiszone kg 7,00 7,00-8,00
ogórek�zielony kg 4,00 4,00-5,00
papryka�czerwona kg 4,00 4,00
papryka�zielona kg 4,00 4,00
papryka�żółta kg 4,00 4,00
pieczarki kg 8,00 8,00-10,00
pietruszka kg 5,00-6,00 7,00
pomidor�malinowy kg 6,00 6,00-7,00
pomidor�szklarniowy kg 5,00 6,00-7,00
por szt. 2,50 2,50
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 2,50 2,50
seler szt. 4,00 4,00
szczypiorek pęczek 2,00 2,00
śliwki kg 5,00 6,00-7,00
włoszczyzna� pęczek 3,50 3,00-4,00
ziemniaki� kg 2,50 2,50
truskawki 0,5kg - 10,00





Wycinanki Ludowej Województwa 
Łódzkiego�–�wernisaż�wystawy�pokon-
kursowej;�Muzeum�w�Łowiczu,�stary�
Rynek�5/7.
�Niedziela, 1 grudnia:
godz.�15.00�–�i Festiwal Piosenki 
Polskiej „Zduńskie Ogniki”�–�koncert�
galowy,�ogłoszenie�werdyktu,�wręczenie�
nagród;�sala�widowiskowa,�Biblioteka�
Publiczna�i�Dom�Kultury�w�zdunach,�
zduny�1f;�wstęp�wolny.
�Niedziela, 1 grudnia:
godz.�13:00�–�„Maski” –�spektakl�przy-
gotowany�w�ramach�inicjatywy�lokalnej�
„teatr�mój�mały�widzę�ogromny”,�reży-
seria�Aleksander�Jaros�i�Joanna�Gałka-
-Walczykiewicz;�Łowicki�Ośrodek�Kultury,�
ul.�Podrzeczna�20.�Bezpłatne�wejściówki�
do�odbioru�w�kasie�Kina�fenix.
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Motocross |�GP�Ku�niepodległości

Paweł Wizgier świetnie 
zakończył sezon

Ostatni start w tym sezonie 
mieli reprezentanci Łowickiego 
Klubu Motorowego. Łowiczanie, 
w niedzielę, 10 listopada rywali-
zowali w GRAND PRIX Moto-
crossu Ku Niepodległości w Lidz-
barku Warmińskim. 

Swoją świetną formę w tym 
sezonie potwierdził Paweł Wi-
zgier, który wygrał dwa wyścigi  
i pewnie zwyciężył w klasyfika-

cji generalnej zawodów, pokonu-
jąc 10 rywali. Ten sezon nasz za-
wodnik będzie wspominał bardzo 
miło. Wizgier zdobył tytuł Mi-
strza Polski Strefy Centralnej i ty-
tuł Wicemistrza Polski w katego-
rii Masters. W klasie MX 85 tuż 
z podium znalazł się reprezentant 
ŁKM Piotr Warchoł, który w tym 
sezonie zaliczył wiele udanych 
startów.  zł

Paweł Wizgier wygrał�ostatnie�zawody�sezonu�2019.
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Squash�|�Mistrzostwa�Drużynowe

Łowiczanie dobrze zaczęli 
rozgrywki w Łodzi

Grupa miłośników squasha 
z Łowicza, która trenuje na kor-
tach klubu AGAVOY Squ-
ash&Relax przy ulicy Łyszko-
wickiej postanowiła sprawdzić 
swoje umiejętności na arenie wo-
jewódzkiej. W sobotę, 9 listopada 
łowiczanie zainaugurowali udział  
w Drużynowych Mistrzostw Ło-
dzi w squasha. 

Pierwszy turniej okazał się dla 
naszych reprezentantów bardzo 
udany. Team AGAVOY w skła-
dzie: Maciej Urbanek, Romuald 
Kłosiński, Michał Zyśk, Adrian 
Szwarocki, Łukasz Kałuża) ro-
zegrał 5 meczów drużynowych, 
każdy składający się z 4 meczów 
indywidualnych (w sumie 20 po-
jedynków). Ekipa AGAVOY po-
konała 3:1 Team Radomsko II  
i 4:0 Vera Squash Team. Nasz 
team przegrał trzy mecze. Lep-
si okazali się zawodnicy z Pre-
mier Squash Team, Politechnika 
Łódzka i Team Bełchatów. Bilans 
dwóch zwycięstw i trzech porażek 

dał naszej drużynie 3. miejsce w 
tabeli w gronie 13 zespołów. Lide-
rem jak na razie jest Premier Squ-
ash team, drugie miejsce zajmuje 
Team Radomsko I. Tuż za naszym 
zespołem plasuje się drużyna ze 
Zduńskiej Woli. 

Debiut w rozgrywkach woje-
wódzkich okazał się bardzo uda-
ny. Na pewno z każdym kolejnym 
turniejem będzie lepiej, ponieważ 
w tym sporcie doświadczenie też 
odgrywa dużą rolę.  Kolejna runda  
w sobotę 14 grudnia.  zł 

ekipa Agavoy Łowicz  
w�dobrych�humorach�kończyła�
zawody�w�Łodzi.
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Piłka siatkowa�|�2.�kolejka�siatkarskich�Amatorskich�Mistrzostw�Łowicza�

Korabka lepsza od Awanturnika
W Siatkarskich Amatorskich 

Mistrzostwach Łowicza w piłce 
siatkowej tylko Mnichy z Połu-
dnia Głowno zachowują komplet 
punktów po 2. kolejce, rozegranej 
w piątek, 15 listopada w hali spor-
towej OSiR nr 2 w Łowiczu.

Mecze drugiej kolejki ligi SAM 
były tym razem wyrównane i ża-
den nie zakończył się po trzech se-
tach, ale za to w trzech z nich re-
zultatem był wynik 3:1. 

Ekipa Mnichów z Głowna, 
pokonała 3:1 LKS Retki i dzię-
ki temu jest nowym liderem ło-
wickiej ligi. Już wdać, że goście  
z Głowna będą w tym sezonie 
mocni i ich celem jest podium. 
Cenne zwycięstwo odniosła tak-
że UKS Pijarska Łowicz, pokonu-
jąc I LO Łowicz 3:1. Podobnym 
wynikiem zakończyła się walka 
pomiędzy Dorą Digital Łowicz  
a OSP Seligów, z której zwycię-
sko wyszli łowiczanie. Ekipa z Se-
ligowa wygrała pierwszą partię,  
ale już trzy kolejne wygrała Dora. 
Najwartościowszym zawodni-
kiem w tym spotkaniu był Emil 
Gajda z Dory.

Najbardziej emocjonujące było 
spotkanie pomiędzy obrońcami 
mistrzowskiego tytułu ŁAGS-
-Awanturnik Łowicz a UKS Ko-
rabka Łowicz. Nauczyciele wie-
dzieli, że to będzie trudny mecz  
i tak było. Siatkarze z Korabki za-
grali bardzo dobrze i w zaciętym 
tie-breaku wygrali 16:14, a asem 
serwisowym zakończył mecz  Ja-
kub Zagórowicz (Korabka), któ-
ry otrzymał tytuł najwartościow-

szego zawodnika w tym meczu, 
a najskuteczniejszym atakującym 
był Robert Kowalski z Awanturni-
ka, który zdobył 23 punkty.

Po piątkowych pojedynkach 
sytuacja w lidze robi się cieka-
wa i widać, że cztery ekipy: Mni-
chy, Korabka, Awanturnik i Retki 
cały czas mają szansę na mistrza.  
W tym sezonie tytuł ten będzie 
trudno obronić Awanturnikowi.  zł

 
2. kolejka XXi edycji SAM:

� i LO Łowicz – uKS Pijarska 1:3�
(23:25,�26:24,�18:25,�17:25)
i LO: Dominik� niedbałka� 19� (3),�
Eryk�Kukieła�9,�szymon�Kowalczyk�
6�(1),�tomasz�Rześny�3�(3),�Mikołaj�
Kurczak�3,�Jakub�Kowalski�(L)�i�se-
bastian�Gładki.
Pijarska: Jakub�Kukieła�14,�Oskar�
Klimkiewicz� 10� (2),� Wojciech� so-

kołowski� 10,� Jan� Poński� 10,� Da-
mian� Górski� 5,� Jakub� Cichal� 4�
(2),� tomasz� Wasilewski� 1,� Paweł�
tomala�1,�Dominik�Kuś� (L),�Domi-
nik� nowak,� Jakub� Koper� i� Antoni�
Linkowski.
MVP: Jakub�Kukieła�(Pijarska).

�Mnichy z Południa Głowno 
– LKS Retki 3:1� (25:23,� 25:19,�
21:25,�25:21)
Mnichy: Cezary� Markus� 18� (3),�
Piotr�Lewandowski�13�(2),�Mateusz�
Dąbrowski�10�(1),�Adam�zieliński�6�
(1),�Kacper�Arkitek�5,�Rafał�Bogus�
4�(1),�Dominik�Miśkiewicz� i�Patryk�
Rajewski�(L).
Retki: Paweł� Koza� 11� (4),� Marcin�
Głowacki�10�(2),�Mariusz�Głowacki�
9,�Piotr�Głowacki�7,�tomasz�Ploch�
7,�Rafał�Koza�1,�Marcin�suder�1,�Ja-
cek�Koza�i�Dawid�Górski.�
MVP: Rafał�Bogus�(Mnichy).

�Dora Digital Łowicz – OSP 
Seligów 3:1 (25:27,�25:16,�25:18,�
26:24)
Dora: Emil�Gajda�13,�Adam�Gon-
tarek� 10,� Łukasz� Brzozowski� 10,�
Jakub�Pająk�9,�Emil�urbański�6�(2),�
Marcin�Olejniczak�4,�Łukasz�Kwiat-
kowski�2,�Patryk�Pająk�2,�szymon�
Całka� 1,� Wojciech� Dzik� i� Wiktor�
Bast.
OSP: Łukasz�Wójcik�10,�Wojciech�
Piestrzeniewicz�8�(2),�Dominik�Ko-
sma� 8� (1),� Rafał� stokowski� 4� (2),�
Łukasz� Gąsecki� 4,� Przemysław�
Godos�3,�Damian�Godos�2,�Kamil�
Bodek�1�i�Dawid�Kutermankiewicz.
MVP: Emil�Gajda�(Dora�Digital).

�ŁAGS-Awanturnik Łowicz – 
uKS Korabka Łowicz 2:3�(21:25,�
25:17,�19:25,�26:24,�14:16)
Korabka:� Dawid� Pawlak� 16� (1),�
Piotr�Rześny�14� (1),�Rafał�Dudziń-
ski� 12,� Mateusz� Kwasek� 11� (2),�
Dominik� Pacler� 10� (1),� Jakub� za-
górowicz�9�(5),�Dominik�zabost�(L),�
filip� Jałoszyński,� Mikołaj� Roguz,�
Mateusz�Kosiorek�i�Maciej�iwanow.
Awanturnik:� Robert� Kowalski� 23�
(1),� Bartłomiej� Pakowski� 11,� to-
masz� Piwowarski� 10� (2),� Cezary�
Dołowiec�4,�Maciej�Kolos�3,�Prze-
mysław�Ciechoński�1,�Dariusz�Wró-
bel�i�Andrzej�Lendzion.
MVP:�Jakub�zagórowicz�(Korabka).

1.�Mnichy�z�Południa�Głowno�(1) 2 6 6-1

2.�uKs�Korabka�Łowicz�(2) 2 5 6-2

3.�ŁAGs-Awanturnik�Łowicz�(3) 2 4 5-3

4.�uKs�Pijarska�Łowicz�(5) 2 4 5-4

5.�Dora�Digital�Łowicz�(7) 2 3 3-4

6.�LKs�Retki�(4) 2 2 4-5

7.�i�LO�Łowicz�(6) 2 0 1-6

8.�OsP�seligów�(8) 2 0 1-6

W meczu na szczycie uKS KOrabka pokonał�Awanturnika�3:2.
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Piłka siatkowa |�X�turniej�Piłki�siatkowej�Pracowników�Oświaty�

Nauczyciele wrócili na fotel mistrza  
Bardzo dumni wrócili z turnieju 

siatkówki w Głownie nasi nauczy-
ciele wychowania fizycznego, któ-
rzy wygrali jubileuszowy X Tur-
niej Piłki Siatkowej Pracowników 
Oświaty. W ubiegłym roku nasi 
siatkarze byli stawiani w gronie 
faworytów, teraz musieli się zado-
wolić wicemistrzostwem. 

Zmagania pracowników oświa-
ty odbyły się w sobotę, 16 listo-
pada. Był to już dziesiąty tur-
niej organizowany przez oddział 
ZNP Głowno. Dwa lata temu na-
sza ekipa wygrała te zawody i te-
raz chciała wrócić na fotel mistrza. 

Plan został zrealizowany, choć nie 
było łatwo. Mecz finałowy z ekipą 
Głowna był tradycyjnie wyrówna-
ny, ale to łowiczanie wygrali 2:0. 

W zawodach udział wzięło  
w sumie 10 ekip (5 żeńskich i 5 
męskich). 

– To był dla nas trudny turniej. 
Moja ekipa dała z siebie wszyst-
ko i zdobyła mistrzostwo. Bardzo 
się cieszymy, że nadal jesteśmy w 
formie i wygrywamy z mocnymi 
rywalami. Wygraliśmy i na tym 
kończymy rywalizacje w Głow-
nie. Ten jubileuszowy turniej był 
naszym ostatnim. Teraz będziemy 

szukać nowych wyzwań – powie-
dział po zawodach kierownik ze-
społu nauczycieli Wojciech Flor-
czak. 

W rywalizacji pań, podobnie 
jak rok temu, mistrzostwo zdoby-
ły siatkarki z Aleksandrowa.  

Nauczyciele z Łowickiej Ama-
torskiej Grupy Siatkówki (ŁAGS) 
Awanturnik zagrali w składzie: 
Cezary Dołowiec, Wojciech Flor-
czak, Damian Górski, Maciej Ko-
los, Robert Kowalski, Dominik 
Kuś (L), Tomasz Piasecki, Paweł 
Tomczak, Jakub Zagórowicz i Ar-
kadiusz Anyszka.  zł Łowiczanie w�tym�roku�wrócili�na�fotel�mistrza.
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Piłka nożna�|�iV�liga�łódzka

Orzeł wygrywa i ma nadzieję
Zawodnicy Orła Nieborów wy-

grali wyjazdowe spotkanie z Ter-
mami Ner Poddębice 2:0 i dzię-
ki tej wygranej mają nadzieję na 
utrzymanie w IV lidze. 

Mniej szczęścia mieli gracze 
Pelikana II Łowicz, którzy trafili 
na przerwę reprezentacyjną i wol-
ną kolejkę w Ekstraklasie i prze-
grali z ŁKS II Łódź w którym 
wystąpiło aż 11 (!) zawodników 
pierwszego zespołu aż 10:0.

W Poddębicach wygraną dru-
żynie trenera Dawida Ługowskie-

go zapewnili Michał Świdrowski 
oraz Bartosz Placek. Orzeł oba 
gole strzelił w drugiej połowie 
meczu i na zakończenie rundy 
mógł świętować. Nieborowianie 
nie zmienili swojego położenia 
w tabeli i nadal zajmują ostatnie 
miejsce, ale z dorobkiem 6 punk-
tów mogą nadal mieć nadzieję na 
utrzymanie w lidze. 

Gracze rezerw Pelikana nie 
mieli szans z ŁKS II w którym 
wystąpiło chociażby dwóch Portu-
galczyków i kolejnych dziewięciu 

zawodników z pierwszego zespo-
łu. Spotkanie obserwował trener 
ekstaklasowej drużyny Kazimierz 
Moskal więc każdy z graczy 
chciał pokazał swoje umiejętno-
ści przed szkoleniowcem pierw-
szej drużyny. ŁKS II był zespołem 
co najmniej o dwie klasy lepszy 
i wygrał bez najmniejszych pro-
blemów.   ever

17. kolejka iV ligi:
�termy Ner Poddębice – LKS 

Orzeł Nieborów 0:2� (0:0);� br.:�

Michał� Świdrowski� (54),� Bartosz�
Placek�(74).�Orzeł: Chmielewski�–�
Kruk�(88�Krupa),�Warchoł,�P.tkacz,�
Placek� � –� Molodchenko� (80� Bo-
gusz),�B.tkacz,�Redzisz,�niedźwia-
dek,�Ślązak�(75�Wilk)�–�Świdrowski.

� �ŁKS ii Łódź – KS Pelikan ii  
Łowicz 10:0;� br.:� Jewhen� Radio-
now� 2� (4,� 50),� Adam� Ratajczyk�
(10),� Maksymilian� Rozwandowicz�
(25),�Pirulo�(40),�Guima�2�(52,�57),�
Patryk� Bryła� (62),� Kamil� Rozmus�
(78),� Jakub� Piela� (87).� Pelikan ii:�
Rutkowski� (85� Gładki)� –� Łukasz�
sejdak� (70� traut),� Wudkiewicz,�
Mazurowski,� Górowski� –� Papu-
ga,� Jan� sejdak,� Kardas,� Jóźwiak�
(46�Wnuk)�–�Bućko�(46�Graczyk),�
szczepański�(75�zimny).
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Łyżwiarstwo szybkie�|�Puchar�Świata�w�Mińsku

Pierwsze punkty Janickiego
W dniach 15-17 listopada  
w Mińsku odbyły się 
pierwsze zawody Pucharu 
Świata w łyżwiarstwie 
szybkim. W stolicy 
Białorusi wystąpił tylko 
jeden zawodnik Błyskawicy 
Domaniewice Artur Janicki.

Był to dla niego indywidual-
ny debiut w zawodach tej ran-
gi. Pierwszy występ w drużynie 
miał miejsce w zawodach rozgry-
wanych w listopadzie ubiegłego 
roku w Tomaszowie Mazowiec-
kim. Przypomnijmy, że Zbigniew 
Bródka w tym sezonie robi sobie 
przerwę w startach w zawodach.

Pierwszego dnia zawodów Ar-
tur Janicki wystąpił na swym ko-
ronnym dystansie 5000 metrów. 
Na niedawno rozegranych Mi-
strzostwach Polski w Tomaszowie 
Mazowieckim zawodnik z Kre-
py zwyciężył z czasem 6:39.86. 
Drugiego na mecie Szymona Pal-
ke pokonał o zaledwie 0,02s. Tym 
razem lepszy okazał się zawodnik 
Stoczniowca Gdańsk. Uzyskał on 
wynik o prawie 2 sek. lepszy niż 
na Mistrzostwach Polski, Artur 
natomiast pojechał o ponad 2 sek. 
wolniej, co pozwoliło mi zająć 24 
miejsce. Było to ostatnie miejsce 
dające 1 punkt w klasyfikacji Pu-
charu Świata. Zwycięzcami tego 
dystansu, zarówno  w grupie B, 
jak i A okazali się Holendrzy.

�Wyniki biegu na 5000 m, gr. B
1.�Marcel�Bosker�(holandia) 6:22.648

2.�Douwe�de�Vries�(holandia) 6:23.072

3.�Jordan�Belchos�(Kanada) 6:24.166

24. Artur Janicki 6:42.327

Drugiego dnia zawodnik z Krę-
py wystąpił w biegu masowym   
ze startu wspólnego. Artur Ja-
nicki postanowił zaatakować 
przed trzecim okrążeniem punk-
towanym (czyli 12 całego bie-
gu). Zawodnik UKS Błyska-
wica Domaniewice już od 11 
okrążenia biegu był czele staw-

ki, jednak na samym punktowa-
nych finiszu został wyprzedzony  
o 0,1 sek. przez Holendra Jorrita 
Bergsme. Artur zdobył 2 punk-
ty, co ostatecznie dało mu 10. 
miejsce oraz 31 punktów Pucha-
ru Świata. W drugim biegu pół-
finałowym Artur Bachanek zajął 
11 miejsce. 

W ostatnim dniu zawodów Ja-
nicki wystąpił w biegu na 1500 
metrów. Bieg ten był chyba naj-
mniej udanym występem nasze-

go zawodnika. Nie zakończył się 
on zdobyczą punktową. Zwy-
cięzcą okazał się Holender Koen 
Verweij, który został pokonany 
przez Zbigniewa Bródkę o zaled-
wie 0,003 sek. w pamiętnym bie-
gu podczas Igrzysk Olimpijskich  
w Sochi. Holender z powodze-
niem powrócił po ponad rocz-
nej przerwie w startach w zawo-
dach na arenie międzynarodowej. 
W grupie A podobnie jak i w po-
przednich sezonach o najwyższe 
lokaty rywalizowali Holendrzy 
Kjeld Nuis oraz Thomas Krol  
z Rosjaninem Denisem Juskovem.

�Wyniki biegu na 1500 m, gr. B
1.�Koen�Verweij�(holandia) 1:47.714

2.�tyson�Langelaar�(Kanada) 1:48.449

3.�shane�Williamson�(Japonia) 1:48.583

9.�Adrian�Wielgat� 1:50.104

26. Artur Janicki 1:52.201

Występ Artura Janickiego  
w Mińsku można uznać za uda-
ny. Na 5000 metrów i w bie-
gu masowym zdobył on swoje 
pierwsze punkty w zawodach Pu-
charu Świata. Ważniejsze jednak 
od punktów jest doświadczenie, 
które – miejmy nadzieję – zaowo-
cuje dobrymi występami w przy-
szłości.

W najbliższy weekend Puchar 
Świata ponownie zagości do To-
maszowa Mazowieckiego. Artu-
rowi Janickiemu będziemy mogli 
kibicować w: piątek w biegu na 
5000 metrów (grupa B), w sobo-
tę w biegu masowym oraz w nie-
dzielę w biegu drużynowym.  rt

Artur Janicki podczas�Mistrzostw�Polski�na�Dystansach.
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Dart�|�10.�turniej�XXi�edycji�OMŁ

Udany występ Grzanki
W dziesiątym spotkaniu 

Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w darcie 501 d.o. chętnych do gry 
nie było wielu, bo tylko siedmiu, 
dlatego zawody rozegrano w sys-
temie „każdy z każdym”.

Tym razem doskonale radził 
sobie Sylwester Grzanka – nie 
dość, że rzucił „maxa”, czyli 180 
punktów, to jeszcze zszedł szesna-
stą lotką. Nie często zdarza się taki 
występ. 

Szczęście sprzyjało także Jac-
kowi Kocusowi, który zakoń-
czył turniej jako drugi.  Gogo

1.�sylwester�Grzanka�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(1) 160

2.�Jacek�Kocus�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(2) 138

3.�Michał�Kryszkiewicz�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(3) 108

4.�Artur�Borowiec�(5) ��95

5.�Marcin�Wroński�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(4) ��86

6.�Paweł�Adamczyk�(6) ��85

7.�Łukasz�Burzyński�(9) ��42

8.�Marcin�Podrażka�(7) ��38

9.�Artur�Wójcik�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(8) ��36

10.�Mariusz�siekierski�(11) ��24

11.�Marcin�Wyszogrodzki�(10) ��21

12.�Marek�Piaskowski�(12) ��12

13.�Dariusz�Dudziński�(13) ����6

14.�Jakub�Piaskowski�(14) ����5

15.�Marcin�Majchrzak�(15) ����4

Dart�|�9.�turniej�XXi�edycji�OMŁ

Po tygodniowej przerwie 
lotki znów poszybowały  
do tarczy

Po tygodniowej przerwie spo-
wodowanej Świętem Wszystkich 
Świętych, w piątek, 8 listopada 
Restauracja Kurs Na PRL w Ło-
wiczu ponownie zapełniła się 
uczestnikami gry w darta, którzy 
spotkali się na 9. turnieju Otwar-
tych Mistrzostw Łowicza. 

Ośmiu zawodników rywalizo-
wało ze sobą grając w systemie 
każdy z każdym. W rozgrywkach 
najlepiej radził sobie Sylwester 
Grzanka, który zakończył zawo-
dy jako pierwszy. Zadowolony z 
siebie może być także Artur Boro-
wiec i Michał Kryszkiewicz, któ-
rzy zajęli kolejno miejsce drugie i 
trzecie, a na czwartej pozycji upla-
sował się tym razem Jacek Kocus. 
W dalszej kolejności znaleźli się 

odpowiednio: Mariusz Siekierski 
(5), Paweł Adamczyk (6), Łukasz 
Burzyński (7), a tabelę zamknął 
grający po raz pierwszy Jakub 
Piaskowski.

Osiągnięte wyniki wpłynę-
ły nieco na zmianę w klasyfika-
cji generalnej rozgrywek. Nadal 
na fotelu lidera pozostaje Grzan-
ka, drugi jest Kocus, ale na miej-
sce trzecie awansował Kryszkie-
wicz, który wyprzedził Michała 
Wrońskiego. Na piąte miejsce 
wskoczył Borowiec, a Adamczyk 
spadł o jedną pozycję niżej, czyli 
na szóstą. Dalsze lokaty pozosta-
ją bez większych zmian, jedynie 
Mariusz Siekierski awansował na 
miejsce jedenaste, wyprzedzając 
Marka Piaskowskiego.   Gogo

Koszykówka�|�2.�kolejka�3�ligi

Do szczęścia zabrakło 0,6 s 
Ależ to były emocje!!! UMKS 

Księżak w III lidze zagrał super 
mecz z MCHKK Chełmno, a do 
wygranej zabrakło 0,6 s. Nasi ko-
szykarze przegrywali już 22 punk-
tami, dogonili rywali i wyszli na 
prowadzenie, ale w ostatniej ak-
cji goście nas zaskoczyli i wygrali  
1 punktem (78:77). Mimo to, 
wielkie brawa za walkę!

Drugi zespół Księżaka Łowicz, 
zagrał po raz drugi w III lidze 
koszykówki. Liga ma charakter 
międzywojewódzki, a rywalizują  
w niej cztery ekipy z naszego wo-
jewództwa i dwa z województwa 
kujawsko-pomorskiego. Łowicki 
team oparty jest głównie na junio-
rach starszych a drużynę wpiera-
ją będą też zawodnicy z I ligi oraz 
doświadczeni miłośnicy basketu: 
Adrian Dyszkiewicz, Michał Wój-
cik i Mateusz Marszałek. 

Koszykarze UMKS Księżak 
Łowicz trzecioligowy sezon za-
częli od pewnego zwycięstwa  
z AZS PWSZ Skierniewice 73:57. 
Drugi mecz zagrali u siebie z moc-
ną ekipa z Chełmna. Na hali OSiR 
nr 2, w niedzielę, 10 listopada za-
siadło ponad 100 miłośników ko-
szykówki, którzy nie spodziewali 
się takich emocji w końcówce. 

Księżacy do przerwy grali sła-
bo i pozwalali gościom na łatwe 

punkty. Dodatkowo rywale świet-
nie trafiali za trzy punkty i do 
przerwy prowadzili już 56:35. Po 
zmianie stron jeszcze w 25. minu-
cie Księżacy przegrywali 46:65, 
ale w końcówce trzeciej kwarty 
szybko odrobili stratę 10 oczek, 
po akcjach Mateusza i Szymona 
Gładkiego. Po 30 minutach było 
57:69 i nic nie zapowiadało takich 
emocji w końcówce. Rywale opa-
dli z sił, łowiczanie mocno bronili 
i po super serii Szymona Gładkie-
go wyszli na prowadzenie w 77:76 
w ostatniej sekundzie meczu. Ze-
gar pokazał 0,6 s do końca. Trener 
gości poprosił o czas, rozrysował 
akcję i …niestety, zawodnicy za-
danie wykonali wzorowo. Radość 
Księżaków nie trwała zatem dłu-
go, a szkoda, bo swoją postawą za-
służyli w tym meczu na wygraną. 

Kolejny mecze trzecioligowej 
drużyny Księżaka zaplanowa-
ny jest na niedzielę 24 listopada  
w Kutnie z ekipa Polfarmexu.  zł 

�uMKS Księżak – MChKK 
Chełmno 77:78� (17:28,� 19:28,�
21:13,� 20:9).� Księżak:� Mateusz�
Gładki� 25� (1x3),� Adrian� Dyszkie-
wicz� 8,� Kacper� Dudek� 6,� Andrzej�
Górniak�7� (1x3)� i�Adrian�Kotlarski�
2�oraz�szymon�Gładki�21�(2x3),�Mi-
chał�Kuliński�6,�Matusz�Marszałek�
2,�i�Michał�Wójcik.�

Księżacy dogonili rywali, wyprzedzili i...�przegrali�w�ostatniej�sekundzie.
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Koszykówka�|�zaległy�mecz�u�20�

Juniorzy starsi Księżaka 
wciąż bez wygranej

Podopieczni trenera Przemy-
sława Tradeckiego nadal pozo-
stają bez wygranej w między-
wojewódzkiej lidze koszykówki 
juniorów starszych U20. W nie-
dzielę, 3 listopada 2019 roku, 
UMKS Księżak-2000 Łowicz 
przegrał na wyjeździe z Enea No-
vum/Astoria Bydgoszcz w zale-
głym meczu 3. kolejki 60:107. 

 Drużyna gospodarzy okazała 
się silniejsza i systematycznie po-
większała przewagę. Koszykarze 
gospodarzy byli mocniejsi fizycz-
nie i widać było przewagę tech-
niczną, co szybko przełożyło się 
na wynik. Łowiczanie walczy-
li ambitnie, ale z liderem ligi nie 
mieli szansy na wygraną. 

– Początek spotkania był wy-
równany, jednak z każdą kolejną 
minutą uwidoczniała się przewa-
ga fizyczna graczy z Bydgoszczy. 
Dużo zbierali nam piłek z ataku, 
po dwa – trzy razy w jednej akcji 
ponawiali swoje sytuacje, plus, co 
jest już w kolejnym meczu bardzo 
dużą bolączką, pojawiała się bar-
dzo duża ilość strat. Bierze się to 
jednak z tego, że moi chłopcy są 
rocznikowo młodsi, jeszcze za rok 
mogą grać w tej kategorii wieko-
wej, stąd ta różnica fizyczna była 
bardzo widoczna. Mam nadzie-
ję, że chłopcy z każdym meczem 
będą się uczyć czegoś nowego  
i z treningu na trening oraz z me-

czu na mecz, będą czynić progres 
jako drużyna, a także jako indywi-
dualni zawodnicy – ocenił trener 
Tradecki. zł

�enea Novum/Astoria Byd-
goszcz – uMKS Księżak-2000 
Łowicz 107:60� (23:18,� 31:14,�
27:14,�26:14)
Księżak:�Kacper�Dudek�16�(2×3),�
filip� firlej� 10,� szymon� Gładki� 9�
(2×3),�Michał�Kuliński�2�i�Arkadiusz�
Bazak� oraz� Adrian� Kotlarski� 10,�
Patryk� sadowski� 7� (1×3),� Andrzej�
Górniak� 6,� Wojciech� Kucharek,�
stanisław�Górniak�i�Kacper�Pięta.

1.�Enea�novum/Astoria�(3)�� 3� 6�288-202

2.�ŁKs�szkoła�Gortata�(2)� 3� 6���273-200

3.�twarde�Pierniki�(1)� 4� 6�323-310

4.�KKs�Pro-Basket�(5)� 3� 3�191-271

5. uMKS Księżak-2000 (4) 3 3 173-265

Kacper Dudek (z piłką)��
jest�jednym�z�lepszych�naszych�
juniorów�starszych.
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Koszykówka�|�Woj.�liga�młodzików�u-14

KKS Bzura Łowicz 
zaczęła od porażki

Młodzicy KKS Bzura Łowicz 
z rocznika 2006-2007 zainaugu-
rowali rozgrywki w lidze mło-
dzików U14. W lidze wojewódz-
kiej rywalizuje 10 ekip w dwóch 
grupach. Bzura gra w grupie A,  
a w sobotę, 9 listopada zagrała 
swój pierwszy mecz. Łowicki ze-
spół, w którym jednak gra więk-
szość koszykarzy z Głowna, miał 
trochę problemów technicznych 
i musiał przekładać swoje pierw-
sze mecze. Na inaugurację pod-
opieczni trenera Dragan Ristano-
vića przegrali z KKS Pro-Basket 
MOSiR Kutno 46:86. 

We wtorek, 6 listopada Bzura 
miała zagrać w Skierniewicach, 
ale na mecz nie pojechała i mecz 
przegrała walkowerem. 

– To było jakieś nieporozumie-
nie. Przeciwnicy przekładali mecz 
i wyszło jakieś niedociągnięcie. 
Już złożyłem wyjaśniające pismo 
w tej sprawie i mecz odbędzie się 
w innym terminie – wyjaśnił pre-
zes klubu Grzegorz Kołaczyński. 

W sobotnim meczu Bzura nie 
miała większych szans z rywa-

lem z Kutna. Najbardziej wyrów-
nana była pierwsza kwarta, jednak  
z biegiem minut rysowała się prze-
waga mocniejszych fizycznie ry-
wali. Nasz team walczył ambitnie, 
ale widać było, że przeciwnik ma 
całkowitą kontrolę nad tym spo-
tkaniem. 

W barwach KKS Bzura w kate-
gorii wiekowej U14 gra koszykar-
ska młodzież z Łowicza, Głowna 
i okolic. Kapitanem zespołu jest 
Oliwier Kołaczyński, który w tym 
meczu zdobył dla swojego zespo-
łu 10 oczek.  zł

�KKS Bzura-2007 Łowicz – KKS 
PRO-BASKet MOSiR Kutno 
46:86�(14:20,�8:16,�10:21,�14:29)�
Bzura: Oliwier� Kołaczyński� 10,�
Kacper� słomowski� 9,� Damian�
Czajka� 9,� Aleksander� Malinowski�
5,� norbert� Wojda� 4,� Maksymilian�
Kotecki� 3,� Adrian� Grzegorz� 3,�
Mikołaj� Janicki� 2,� Adam� Koło-
dziejczyk� 1,� Mikołaj� Kotecki� iOlaf�
Olaszczyk.�
Najwięcej dla Kutna: Jakub� Kli-
marczyk�31�i�igor�Pajor�26.

Koszykarze Bzury�zaczęli�sezon�od�porażki.
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Piłka nożna�|�skierniewicka�liga�okręgowa�młodzików�D1

Świetna finisz Champions-2007 przed barażami
Bezkonkurencyjni okazali się 

gracze UKS AP Champions-2007 
Łowicz w meczu 10. kolejki skier-
niewickiej ligi okręgowej młodzi-
ków D1. W sobotę, 9 listopada, 
zespół trenera Konrada Ścibora 
pokonał MUKS Pelikan-2007 II 
Łowicz 7:0 (3:0).

Nie bez powodów drużyna  
AP zajmuje pierwsze miejsce w 
tabeli rozgrywek ligowych. Do-
skonale radzi sobie od początku 
sezonu i tylko dwa punkty straci-
ła w dotychczas rozegranych me-
czach. Ostatnie spotkanie z Peli-
kanem również potwierdziło ich 
duże umiejętności, co udokumen-
towali wysokim wynikiem, bez 
straty bramki. 

Dobra gra zespołowa, konse-
kwentna realizacja założeń i am-
bitna gra, mimo że wynik tego 
spotkania nie miał już wpływu 
na walkę w barażach, przyniosły 
Championsom zasłużone zwycię-
stwo. Już do przerwy przewaga 
była widoczna, czego najlepszym 
dowodem był hat-trick w wykona-
niu Kacpra Tomaszkiewicza osią-
gnięty w cztery minuty.

Po przerwie dominacja AP 
utrzymywała się. Biało-zieloni nie 
mieli pomysłu jak zatrzymać ata-
ki przeciwnika, ani jak przedrzeć 
się przez ich obronę. Efektem tego 
były cztery kolejne bramki zdoby-
te tym razem przez Jakuba Barań-
skiego (2), Szymona Kozę i Mi-
chała Pawlinę, który zakończył 
mecz po akcji na miarę stadionów 
świata.

– Bardzo się cieszę, że w tym 
meczu, mimo tego że atakowa-
liśmy, to nie nadzialiśmy się na 
kontrę i zachowaliśmy czyste 
konto. Wielką ozdobą tego me-

czu była bramka Michała Pawliny  
w ostatniej akcji, gdzie zawodnik 
przebiegł pół boiska, minął czte-
rech rywali, a ostatniego wyko-
nując efektowną ruletę i umieścił 
piłkę w siatce. Akcja jak z FIFY. 
Jestem ogromnie zadowolony,  
że z takim luzem i zimną głową 
potrafił wykończyć akcję. Jako 
trener jestem dumny, że ten roz-
wój jest u moich zawodników bar-
dzo widoczny – powiedział trener 
AP.  Gogo

10. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej młodzików D1:

�uKS AP Champions-2007 Ło-
wicz – MuKS Pelikan-2007 ii 
Łowicz 7:0� (3:0);� br.:� Kacper� to-
maszkiewicz�3�(13,�14�i�17),��Jakub�
Barański�2�(38�i�42),�szymon�Koza�
(49)�i�Michał�Pawlina�(60).
AP:�Kacper�Ceroń�–�Mateusz�Wój-
cik,� Adrian� Kołodziejczyk,� Maksy-
milian�Mularski�–�Oliwier�Pietrzak,�
Michał� Pawlina,� Jakub� Barański,�
szymon� Koza� –� Kacper� tomasz-
kiewicz.� na� zmiany� wchodził:�
Oskar�Dańczak.
Pelikan-2007:�Kacper�florczak�–�
Krzysztof�Kutermankiewicz,�Dawid�
Wawrzyńczak,�Bartosz�Grzegorek,�
Mikołaj� Majewski� –� Vladyslaw�
symonenko,� tymoteusz� Dudek,�
Mikołaj� Łukasik� –� Maciej� Kępka.�
na�zmianę�wchodzili:�szymon�sę-
kowiak� –� Kacper� Kuźmiński,� Bar-
tłomiej� Wróbel,� August� Bogucki��
i�Piotr�Wojda.

1. uKS AP Champions Łowicz (1) 10 28 43-12

2.�GKs�Bedlno�(2) 10 22 19-11

3. SKS Astra Zduny (3) 10 12 20-25

4.�MGKs�Białka�Biała�Rawska�(4) 9 10 20-16

5.�MLKs�Widok�ii�skierniewice�(6) 9 ��7 19-26

6. MuKS Pelikan-2007 ii (5) 10   6 13-44
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Zespół MuKS Pelikan-2007 ii Łowicz�przegrał�z�AP�Champions�7:0.

Piłka nożna |�ii�liga�woj.�trampkarz�C2

Pelikan 2006 dalej wygrywa
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

2006 wygrali domowe spotkanie 
w ramach 13. kolejki II ligi wo-
jewódzkiej trampkarzy C2. Ło-
wiczanie pokonali Borutę Zgierz 
4:1 i zapewnili sobie zwycięstwo  
w rozgrywkach.

Zespół trenera Marcina Ry-
chlewskiego dość długo szukał 
sposobu na rozmontowanie li-
nii defensywnej zespołu ze Zgie-
rza i ta sztuka udała się w 45. 
minucie meczu niezawodnemu  
w rozgrywkach Janowi Pietrzako-
wi, który otworzył wynik meczu.  
Po tym golu gra „biało-zielonych” 
ruszyła do przodu bo odstępie kil-
kunastu minut Pelikan 2006 cie-
szył się z kolejnych goli. 

Na 2:0 wynik podwyższył Szy-
mon Ambroaziak, a chwilę póź-
niej trzeciego gola strzelił Oskar 
Puchalski. Łowiczanie nie zado-
wolili się takim wynikiem i w 67. 
minucie Ambroziak cieszył się 
ze swojego drugiego gola. Rywa-

li stać było na jednego gola, któ-
rego w 75. minucie meczu strze-
lił Kazimierz Twardowski. Pelikan 
zdecydowanie wygrał II ligę wo-
jewódzką, a przed łowickim ze-
społem ostatnia ligowa kolejka  
w której zagrają z drugim w tabeli 
Sokołem.  ever

13. kolejka ii liga wojewódzkiej 
trampkarzy C2: 

�MuKS Pelikan-2006 Łowicz – 
MKP Boruta Zgierz 4:1;� br.:� Jan�
Pietrzak� (45),� szymon� Ambroziak�
2�(55,�67),�Oskar�Puchalski�(61)�–�
Kazimierz�twardowski�(75)
Pelikan-2006: Jakub� Gąsecki� –�
Oskar� Puchalski,� szymon� Ambro-
ziak,�Wojciech�Białas,�Oliwier�Bocz-
kowski,�Maksymilian�Czeczko,�Jan�
Pietrzak,� szymon� Lasota,� Jakub�
Rychlewski,� Bartosz� skonieczny,�
Jakub� stasiak� oraz� szymon� Mo-
stowski,�Kacper�Adamczyk,�Dawid�
Jagóra,�szymon�Kosmowski,�Kac-
per�stępniewski.

Piłka nożna |�Liga�okręgowa�młodzik�D2

Pelikan II wysoko zwyciężył
Tym razem tylko jedna drużyna 

MUKS Pelikan Łowicz z roczni-
ka 2008 rozegrała ligową potycz-
kę. Pierwszy zespół Pelikana brał 
udział w eliminacyjnym turnieju 
halowym o Puchar Marszałka wo-
jewództwa łódzkiego i spotkanie 
na szczycie ligowej tabeli z Wido-
kiem Skierniewice zostało przeło-
żone. Zagrał natomiast Pelikan II, 
który wysoko pokonał na stadio-
nie OSiR w Łowiczu Juvenię Wy-
sokienice aż 12:1.

Drużyna prowadzona przez tre-
nera Damiana Kozieła nie miała 
w tym meczu problemów z od-
niesieniem zwycięstwa. „Biało-
-Zieloni” już w pierwszej połowie 
pokazali dobrą jakość gry i strze-
lili w 30 minut aż dziesięć goli.  
W drugiej połowie rywale gra-
li bardziej zachowawczo i bronili 
dostępu do swojej bramki niemal 
całym zespołem, stąd w drugiej 
połowie tylko dwa strzelone gole 
przez Pelikan II. 

– Pierwsza połowa była pod ab-
solutną dominacją chłopaków, co 
sugeruje wynik 10:0 po pierwszej 
połowie. Bardzo dobrze wycho-
dziliśmy spod próby pressingu go-
ści oraz było mnóstwo prostopa-
dłych piłek z czym przeciwnicy 
nie mogli sobie poradzić. W dru-
giej połowie po zmianach już nie 
było tak płynnej gry i zawsze cze-
goś brakowało. Przeciwnicy prak-
tycznie całym zespołem bronili 
się w polu karnym. My niestety 

nie mieliśmy pomysłu jak przeła-
mać ich defensywę – ocenił trener 
Damian Kozieł.  ever

14. kolejka skierniewickiej ligi 
D2 – grupa 11:

�MuKS Pelikan-2008 i Łowicz 
– Widok Skierniewice� –� przeło-
żono� na� sobotę� 23� listopada,� go-
dzina�9:30.
10. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej D2 – grupa 12:

�MuKS Pelikan-2008 ii Łowicz 
– Juvenia Wysokienice 12:1;�br.:�
Artur� Boryna� 3,� fabian� skowroń-
ski�3,�Bartłomiej�skóra�2,�szymon�
Gawlik�2,�filip�sikora,�Jakub�Bryk.

Piłka nożna |�turniej�OzPn�skierniewice

Pelikan najlepszy – razy dwa!
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

z roczników 2008 i 2009 świetnie 
spisali się podczas eliminacyjne-
go turnieju organizowanego przez 
OZPN Skierniewice. Zarówno 
Pelikan 2009 jak i Pelikan 2008 
nie mieli sobie równych i wracali 
z turniejów w Skierniewicach jako 
zwycięzcy!

Pelikan 2009 w całym turnie-
ju stracił zaledwie jednego gola, 
a imponująca była wygrana ze-
społu trenera Macieja Grzego-
rego w meczu finałowym, gdzie 
łowiczanie po golu Macieja Maj-
chrzaka (został najskuteczniej-
szym graczem turnieju) wygrali 
z faworytem turnieju Wudokiem 
Skierniewice 1:0. W turnieju z rok 
starszymi rywalami wzięli udział 
również gracze UKS Soccer Kids 
2010, ale zakończyli oni rywaliza-
cję na fazie grupowej. Wygrana po 
niesamowitej walce w meczu fi-
nałowym. Brawo dla chłopców za 
poświęcenie i zaangażowanie. Pił-
karsko uważam, że zaprezentowa-
liśmy się z bardzo dobrej strony. 
Zadowolony jestem również z wy-
stępu rocznika Soccer Kids 2010 
który bardzo dzielnie walczył  
z rok starszymi rywalami – ocenił 
trener Maciej Grzegory.

Turniej dla rocznika 2008 wy-
grał z kolei zespół trenera Dawida 
Suta, który po porażce w grupie  
z Mazovią, dalej grał bardzo do-
brze i zasłużenie zwyciężył. 

– Uważam, że byliśmy najle-
piej grającym zespołem na tym 
turnieju. W każdym meczu chcie-
liśmy operować piłką, grać od 
tylu. Rywale często grali w bar-
dziej bezpośredni sposób, dlate-
go nie wszystkie mecze były ła-
twe. W każdym ze spotkań to my 
dyktowaliśmy jednak warunki 

gry. Przegraliśmy pierwsze spo-
tkanie z Mazovią, ale później spo-
kojnie chłopcy robili to co mieli-
śmy zaplanowane. W półfinale na 
niewiele pozwoliliśmy Widokowi 
i zasłużenie wygraliśmy. W me-
czu finałowym rywale próbowali 
nam zagrażać szczególnie strza-
łami z dystansu, ale my mogli-
śmy cieszyć się z dwóch goli któ-
re strzelaliśmy po ładnych akcjach 
do pustej bramki – ocenił trener 
Dawid Sut.  ever

�MuKS Pelikan-2009 Łowicz – 
uKS AP Champions Rawa Mazo-
wiecka 0:0

�MuKS Pelikan-2009 Łowicz – 
Sierakowianka Sierakowice 9:0;

�MuKS Pelikan-2009 Łowicz – 
unia Skierniewice 3:0

�Półfinał: MuKS Pelikan-2009 
Łowicz – Foot-Bol-Aki Bolimów 
6:1

�Finał: MuKS Pelikan-2009 Ło-
wicz – Widok Skierniewice 1:0
Rocznik 2008:

�MuKS Pelikan-2008 Łowicz – 
Mazovią Rawa Maz. 0:1; 

�MuKS Pelikan-2008 – Białka 
Biała Rawska 4:0;� br.:� Eryk� za-
bost�2,�Patryk�Banaszczak,�samo-
bójcza

�MuKS Pelikan-2008 – Siera-
kowianka 5:0; br.:�Patryk�Banasz-
czak� 2,� Paweł� Płacheta,� Mateusz�
Wojda,�Antoni�haczykowski

�Półfinał: MuKS Pelikan-2008 
Łowicz – Widok Skierniewice 
2:0;�br.:�Paweł�Płacheta�2

�Finał: MuKS Pelikan-2008 Ło-
wicz – unia Skierniewice 2:1;�br.:�
Antoni�haczykowski,�Eryk�Pietrzak

�Pelikan 2008: Pisarek�–�Wojda,�
zabost� –� Płacheta,� haczykowski�
oraz� Banaszczak,� Matusiak,� Do-
mińczak�i�Pietrzak.

Pelikan 2007�przełamał�złą�serię�i�wygrał�z�RAP.

Lekka atletyka�|�Przygotowania�naszych�lekkoatletów�

Lekkoatleci szlifują formę na nowy sezon
Lekkoatleci z naszego 
powiatu mają obecnie 
okres przejściowy  
w startach,  
ale nie odpoczywają  
i już zaczynają 
szlifować formę  
na kolejne ważne 
imprezy.

W grupie zawodników UKS 
Błyskawica trener Mieczysław 
Szymajda, uwagę koncentruje na 
dwójce, przygotowującej się do 
lutowych Halowych Mistrzostw 
Polski U18 i U20 – Jakubie Pają-
ku (U20) i Julii Perzyńskiej (U18). 

– Oboje przygotowują się w 
Domaniewicach. Cieszę się, bo 
ćwiczą sumiennie. Czynią postę-
py. Kuba w skoku wzwyż osiągnął 
taką dyspozycję, że bez problemu 
powinien uporać się z wysokością 
210 cm. Powinno to wystarczyć, 
aby wrócić z Torunia ze złotym 
medalem. Plany nasze wybiegają 
jednak dalej. W lipcu w Kenii od-
będą się Mistrzostwa Świata U20. 
Aby tam pojechać trzeba uzyskać 
minimum 216 cm. Wynik ten jest 
w zasięgu Kuby. Myślę, że jego 
start na tej imprezie jest realny. 
Odnośnie Julki plany mamy inne. 
W jej przypadku koncentruje-
my się w tej chwili na HMP U18, 
gdzie Julka wystartuje w wielobo-
ju, w którym czyni systematycz-

ne postępy. Zakładam, że zajmie 
miejsce w pierwszej ósemce. Bę-
dzie to dla niej sukcesem – powie-
dział Mieczysław Szymajda. 

W zespole trenowanym przez 
Stanisława Znyka za niespełna 
trzy miesiące w Halowych Mi-
strzostwach Polski U20 na starcie 
pojawią się reprezentujący UKS 
Błyskawice Tomasz Wieteska i 
startujący w barwach UKS GOK 
Zduny Mateusz Kubica. Oprócz 
treningów w Łowiczu i Zdunach 
obaj część przygotowań realizo-
wali na obozie, który odbył się w 
Jagniątkowie. 

– Obóz trwał w dniach 02-
10.11.2019 r. Tomasz i Mateusz 
wykonywali na nim treningi pod 
okiem trenera Kadry Narodowej 
PZLA Łukasza Mantyka. Reali-
zowali je na terenie Karkonow-
skiego Parku Narodowego jak i 
w ośrodku w którym przebywali. 
Założenia treningowe zrealizowa-
li w 100 procentach. Treningi od-
bywały się na wysokim poziomie. 
Trener Mantyk jest świetnym fa-
chowcem czego potwierdzeniem 
jest to, iż jest jednym z trenerów, 
któremu powierzano przygoto-
wywanie naszych sprinterów pod 
kątem ew. startu w tegorocznych 
Igrzyskach Olimpijskich w To-
kio. Odnośnie Mateusza powiem, 
iż jego celem w HMP będzie po-
bicie rekordu życiowego w biegu 
na 200 m. W przypadku Tomka 
obecnie nie zastanawiam się jakie 
ew. sukcesy może osiągnąć w se-

zonie halowym jak też nie myślę 
o jego ew. osiągnięciach w sezo-
nie letnim. Skupiamy się na pracy. 
Jeżeli najbliższy okres treningowy 
upłynie bez urazów, przeziębień i 
uda się zrealizować to co sobie za-
łożyliśmy będzie szansa na wy-
stępy Tomka odpowiadające jego 
możliwością.   – powiedział Stani-
sław Znyk. 

16 listopada w hali AZS-u 
Łòdź odbyły się coroczne testy 
selekcyjne Zaplecza Kadry Naro-
dowej, na których przedstawicie-
le PZLA sprawdzali predyspozy-
cje poszczególnych zawodników 
do szkolenia na szczeblu central-
nym. Z wymienionej czwórki lek-

koatletów w testach uczestniczył 
Tomasz Wieteska. 

– Tomek poddany był szere-
gu badaniom przeprowadzanym 
przez przedstawicieli Instytu-
tu Sportu. Brał udział również w 
sprawdzianach mających doko-
nać oceny jego zdolności moto-
rycznych. W biegu na 60 m uzy-
skał wynik 7.09, dochodząc do 
najwyższej prędkości 36,5 km/h. 
W skoku w dal z miejsca 2.86m, 
natomiast w rzucie piłką lekar-
ską oburącz uzyskał wynik 15.70. 
Uzyskane wyniki na obecnym 
etapie przygotowań można ocenić 
jako pozytywne – powiedział Sta-
nisław Znyk.  zł

Lekkoatleci trenują�nie�tylko�na�bieżni.
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PROGNOZA POGODy�|�21.11.2019�–�27.11.2019

SytuACJA SyNOPtyCZNA: 
Pogodę�kształtuje�obszar�pomiędzy�wyżem�
znad�zachodniej�Rosji,�a�niżem�znad�Atlantyku.�
z�południa�napływa�ciepła�jak�na�listopad�masa�
powietrza�polarno-morskiego.

CZWARteK – PiąteK: 
Pochmurno,�miejscami�przejaśnienia,�lokalnie�
możliwy�słaby�deszcz.�Widzialność�dobra.��
Wiatr�wschodni�i�południowo-wschodni,�słaby��
do�umiarkowanego,�3-6�m/s.�temp.�max��
w�dzień:�+�9�st.�C�w�czwartek�do�+�10�st.�C�w�pt.�
temp.�min�w�nocy:�+�5�st.�C�do�+�2�st.�C.

SOBOtA – NieDZieLA: 
zachmurzenie�duże�z�rozpogodzeniami��
do�umiarkowanego,�bez�opadów.�Widzialność�
dobra.�Wiatr�wschodni�i�południowo-wschodni,�
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
temp.�max�w�dzień:�+�9�st.�C�w�sobotę��
do��+�8�st.�C�w�niedzielę.��
temp.�min�w�nocy:��+�4�st.�C�do��+�2�st.�C.

PONieDZiAŁeK – WtOReK – ŚRODA:
Pochmurno�z�przejaśnieniami,�lokalnie�możliwy�
słaby�opad�deszczu.�Widzialność�dobra.��
Wiatr�południowo-wschodni�i�południowy,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
temp.�max�w�dzień:�+�8�st.�C�do��+�9�st.�C.��
temp.�min�w�nocy:��+�6�st.�C�do��+�4�st.�C.

BiuRO�MEtEOROLOGiCznE�CuMuLus

PROGNOZA BiOMeteOROLOGiCZNA: 
Pogoda�na�ogół�niekorzystnie�wpływać�będzie�
na�nasze�samopoczucie.�

Koszykówka�|�i�liga

Księżacy na 5. miejscu
W minionej kolejce zawodnicy 

pierwszoligowego Księżaka Ło-
wicz mieli czas na odpoczynek 
i ładowanie akumulatorów. Ze-
spół trenera Michała Spychały 
pauzował i patrzył na poczynania 
rywali. Po rozegranych meczach 
łowiczanie zajmują 5. miejsce  
w ligowej tabeli. 

W fotelu lidera nadal zasiada-
ją Czarni Słupsk. W minionej ko-
lejce w Tychach pokonali GKS 
91:84, zatem niespodzianki nie 
było. Weegree AZS Politechni-
ka Opolska Opole podejmowała 
KS Górnik Trans.eu Wałbrzych. 
Górnicy pokazali swoją moc i wy-
grali 89:75. Górnik jak na razie 
w I lidze przegrał tylko z Księża-
kiem, zatem można powiedzieć, 
że mamy na nich sposób. 

Ciekawy mecz czekał na kibi-
ców KK Timeout Polonia 1912 
Leszno, która zagrała u siebie  
z 3. w tabeli WKK Wrocław. Wy-
grany z tego spotkania wskoczył 
na podium I ligi, a lepsze okazało 
się WKK.   zł

�10. kolejka i ligi: Ks�Pogoń�Prud-
nik� –� MKs� zetkama� Doral� nysa�
Kłodzko� 88:72,� PtG� Rawlplug�
sokół� Łańcut� –� MKs� Elektrobud-
-investment� zB� Pruszków� 81:60,�
KK� timeout� Polonia� 1912� Leszno�
–�WKK�Wrocław�83:92,�GKs�tychy�
–�stK�Czarni�słupsk�84:91,�MuKs�
Energa�Kotwica�Kołobrzeg�–�PBG�
Biofarm�Basket�Poznań�88:77,�We-
egree� Azs� Politechnika� Opolska�
Opole� –� Ks� Górnik� trans.eu� Wał-
brzych� 75:89.� Pauza:� Ks� Księżak�
Łowicz�i�KKK�Miasto�szkła�Krosno.

1.�stK�Czarni�słupsk�(1) 10 18 835-788

2.�Ks�Górnik�trans.eu�Wałbrzych�(3) 8 15 667-589

3.�WKK�Wrocław�(5) 9 15 803-736

4.�PtG�Rawlplug�sokół�Łańcut�(4) 8 14 727-656

5. KS Księżak Łowicz (6) 8 13 687-684

6.�KK�timeout�Polonia�1912�Leszno�(9) 9 15 739-750

7.�GKs�tychy�(2) 9 13 747-763

8.�MKs�Elektrobud-investment�zB�(7) 9 13 692-740

9.�Ks�Pogoń�Prudnik�(10) 9 12 738-761

10.�MuKs�Energa�Kotwica�50�(11) 9 12 706-737

11.�KKK�Miasto�szkła�Krosno�(8) 7 11 509-502

12.�MKs�zetkama�Doral��(13) 8 11 628-658

13.�Weegree�Azs�Politechnika�(12) 9 11 739-800

14.�PBG�Biofarm�Basket�(14) 8 ��9 659-713

Koszykówka�|�zapowiedź�9.�kolejki�i�ligi����

Księżacy podejmą Kotwicę 
Kołobrzeg

Po krótkiej przerwie kolejne 
koszykarskie emocje czekają ki-
biców pierwszoligowego Księża-
ka Łowicz. W sobotę, 23 listopada 
zespół trenera Michała Spychały 
zagra z Kotwicą Kołobrzeg. Mecz 
odbędzie się w hali OSiR nr 1  
o godzinie 18:00. 

To będzie ciężki pojedynek. 
Kotwica to mocny rywal, który 
ma na koncie trzy wygrane i zaj-
muje 10. lokatę w tabeli. Księża-
cy mają na koncie 5 wygranych  
i są wyżej w tabeli (5. miejsce),  
ale o o niczym nie świadczy. Księ-
żacy musza zagrać  lepiej niż 
ostatnio (z Nysą Kłodzko) jeśli 
chcą zdobyć dwa punkty. 

 Lider z Słupska Pauzuje,  
a w meczu na szczycie spotkają się 
KS Górnik Trans.eu Wałbrzych  
z WKK Wrocław. To będzie ostra 

walka, ponieważ obydwa zespoły 
w tym sezonie grają dobrze. Gór-
nicy u siebie nie przegrali jeszcze 
meczu, zatem będą tu chyba fawo-
rytem.  zł

�11. kolejka i ligi koszykówki 
męskiej: Ks� Księżak� Łowicz� –�
MuKs�Energa�Kotwica�Kołobrzeg�
(sobota,�24�listopada,�godz.�18.00),�
PBG�Biofarm�Basket�Poznań–�Ks�
Pogoń� Prudnik,� MKs� zetkama�
Doral�nysa�Kłodzko�–�KKK�Miasto�
szkła�Krosno,�PtG�Rawlplug�sokół�
Łańcut�–�KK�timeout�Polonia�1912�
Leszno,� MKs� Elektrobud-invest-
ment� zB� Pruszków� –� GKs� tychy,�
Ks� Górnik� trans.eu� Wałbrzych� –�
WKK�Wrocław.�

�Pauza:�stK�Czarni�słupsk�i�We-
egree� Azs� Politechnika� Opolska�
Opole.�

Księżacy będą w sobotę walczyć�o�wygraną�z�Kotwicą�Kołobrzeg.
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Koszykówka�|�5.�kolejka�międzywojewódzkiej�ligi�juniorów�starszych�u�20�

Bardzo słaba druga połowa  
  Blisko zwycięstwa byli pod-

opieczni trenera Przemysława 
Tradeckiego w meczu rozgrywa-
nym w czwartek, 14 listopada, 
w ramach 5. kolejki wojewódzkiej 
ligi koszykówki juniorów star-
szych U20. 

Koszykarze UMKS Księ-
żak-2000 Łowicz do przerwy 
wygrywali 44:33, ale ostatecznie 
przegrał u siebie z KKS Pro-Ba-
sket Kutno 59:74. O wyniku zade-
cydowała bardzo słaba gra w dru-
giej połowie meczu. 

Powtórzyła się sytuacja z me-
czu z Toruniem, kiedy to w jednej 
połowie łowiczanie grali z zaanga-
żowaniem, nieźle radząc sobie na 
parkiecie, a w kolejnej już dyspo-
zycja zawodników mocno spadła. 

Księżak rozpoczął bardzo do-
brze, po pierwszej kwarcie uzy-
skując przewagę czterech punk-

tów. I wszystko szło świetnie do 
końca pierwszej połowy. Scho-
dząc na przerwę łowiczanie mie-
li jedenaście punktów przewagi 

(44:33).  Po zmianie stron Księ-
żacy dali sobie narzucić styl gry 
rywala. Słabiej bronili i szybko 
stracili przewagę. Ostatnia kwarta 

wcale nie wyglądała lepiej. Nic nie 
wychodziło tak, jak powinno, za-
wiodła obrona, nie wychodził atak 
i rywale szybko odskoczyli na 15 
oczek, wygrywając ostatecznie 
mecz 74:59.  zł
5. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki juniorów starszych 
u20:

�uMKS Księżak-2000 Łowicz 
– KKS Pro-Basket Kutno� 59:74�
(21:17,�23:16,�6:21,�9:20)

�Księżak:�filip�firlej�23�(2×3),�szy-
mon�Gładki�8�(1×3),�Wojciech�Ku-
charek�3,�Michał�Kuliński�2�i�Adrian�
Kotlarski� 2� oraz� Andrzej� Górniak�
15�(2×3),�Arkadiusz�Bazak�4,�Kac-
per�Pięta�i�Patryk�sadowski.

1.�Enea�novum/Astoria�(2) 3 6 288-202

2.�ŁKs�szkoła�Gortata�Łdź�(3) 3 6 273-200

3.�twarde�Pierniki�(1) 4 6 323-310

4.�KKs�Pro-Basket�(5) 4 5 265-330

5. uMKS Księżak-2000 (4) 4 4 232-339

Juniorzy starsi Księżaka�słabiej�bronili�w�drugiej�połowie�meczu.
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Koszykówka�|�Woj.�liga�kadetów�u-16�M�

Kadeci pokonali Start Łódź
W niedzielę, 10 listopada  

pierwszy raz w tym sezonie ze 
zwycięstwa cieszyli się kade-
ci UMKS Księżak-2004 Łowicz. 
Nasz team zagrał na wyjeździe 
mecz 4. kolejki wojewódzkiej 
ligi koszykówki kadetów U16 
i pokonał SKS Start Łódź 64:61.

Podopieczni trenera Arkadiu-
sza Kobusa zagrali bardzo dobry 
mecz i po wyrównanej grze mo-
gli cieszyć się z wyjazdowej wy-
granej. 

Spotkanie miało bardzo wy-
równany przebieg i dopiero  
w końcówce łowiczanie zapewnili 
sobie wygraną. 

Najskuteczniejszym zawodni-
kiem w drużynie Księżaka w tym 
meczu był Szymon Durmaj, który 
zdobył 23 punkty, a drugim strzel-
cem był Miłosz Liberski, zdoby-
wając 14 punktów (2x3)

Po tej wygranej łowiczanie 
awansowali na 4. miejsce w ligo-
wej tabeli w gronie 8 zespołów.  zł

Koszykówka |�Woj.�liga�u-14�M

Walczyli, ale przegrali 
Drugi mecz mają za sobą 
młodzicy KKS Bzura 
Łowicz z rocznika  
2006-2007. Podopieczni 
trenera Dragana Ristanovića 
przegrali z ekipą  
SKS Start Łódź 58:86.

Koszykarze Bzury walczyli  
o piłkę, próbowali zdobywać 
punkty, jednak rywale byli moc-
niejsi fizycznie, a to w koszyków-
ce jest bardzo ważne. 

Najskuteczniejszym zawodni-
kiem w zespole Bzury był  Oli-
wier Kołaczyński, który zdobył 27 
punktów. 

– Przegraliśmy ze Startem 
Łódź, ale zagraliśmy bardzo fajny 
mecz. Graliśmy trochę młodszy-
mi zawodnikami, bo z właściwe-
go rocznika byli tylko Kołaczyń-
ski, Norbert Wojda i Damian 
Czajka. Ale jestem spokojny o ze-
spół, bo młodsi zawodnicy uczą 
się od starszych chłopaków i na 
koniec okazało się, że mogą roze-
grać bardzo dobry mecz w obro-

nie. W ostatniej kwarcie wygra-
liśmy nawet 25:10. Dlatego też 
mogę powiedzieć, że jestem spo-
kojny, mimo że przegraliśmy. My-
ślę, że będziemy coraz lepiej grać. 
Z bardzo dobrej strony zaprezen-
tował się Kołaczyński, który po-
kazał swój talent i zdobył dla dru-
żyny prawie 30 punktów – ocenił 
trener Ristanović.   zł

Zaległy mecz 1. kolejki woje-
wódzkiej ligi koszykówki mło-
dzików u14 – grupa A:

�KKS Bzura-2006 Łowicz – SKS 
Start Łódź 58:86 (14:20,� 9:25,�
10:31,�25:10)
Bzura-2006:� Oliwier� Kołaczyń-
ski�27,�norbert�Wojda�12,�Damian�
Czajka� 6,� Adam� Kołodziejczyk�
6,� Kacper� słomowski� 4,� Mikołaj�
Janicki�2,�Adrian�Grzegorz�1,�Woj-
ciech� Piszczyński,� Maksymilian�
Kotecki�i�Bartłomiej�szkup.

1.�MKs�ósemka�skierniewice�(1) 3 6 418-120

2.�Azs�PWsz�skierniewice�(2) 3 5 185-152

3.�sKs�start�Łódź�(4) 3 5 195-285

4.�KKs�Pro-Basket�Kutno�(3) 4 5 242-395

5.�KKs�Bzura-2006�Łowicz�(5) 3 2 104-192

Koszykówka�|�Woj.�liga�kadetów�u-16�M�

Kadeci Bzury przegrali 
pierwszy mecz w Pabianicach

Ze sporym opóźnieniem zain-
augurowali sezon w wojewódzkiej 
lidze koszykówki kadetów U16 
koszykarze KKS Bzura Łowicz. 
We wtorek, 12 listopada 2019 roku 
zespół trenera Dragana Ristanovi-
ća przegrał w zaległym meczu 
2. kolejki z Sunbud PKK 99 Pa-
bianice 60:93.

To był pierwszy mecz w wyko-
naniu tej drużyny, mimo że zgod-
nie z harmonogramem czas już 
na 4. kolejkę. Niestety nie uda-
ło się rozpocząć jej od zwycię-
stwa. Słaba postawa zawodników 
zwłaszcza w pierwszej połowie 
spotkania spowodowała duże stra-
ty punktów, których nie udało się 
już w żaden sposób odrobić. 33. 
punkty „w plecy” to dużo, ale 
może w kolejnych spotkaniach 
pójdzie znacznie lepiej.

W ekipie Bzury gra 6. byłych 
zawodników Księżaka, a pozo-
stali przeszli do naszego zespołu 
z Głowna. Pozostali kadeci zostali 
w barwach UMKS Księżak. 

– Przegraliśmy, gdyż bardzo 
źle graliśmy w pierwszej poło-
wie. Później gra układała się już 
nie najgorzej, ale niestety począ-
tek to katastrofa. Miałem wraże-
nie, że chłopaki byli wystraszeni 
i nie dali rady przeciwstawić się 
gospodarzom. Dopiero w drugiej 
połowie złapali rytm i wtedy gra 
szła już bez większych kłopotów. 
Mam nadzieję, że szybko zapo-
mnimy ten mecz – ocenił trener 
KKS Bzura, Ristanovića.   zł

�Sunbud PKK 99 Pabianice – 
KKS Bzura-2004 Łowicz 93:60 
(18:16,�27:8,�26:13,�22:23)

Bzura-2004:� Gabriel� Wojda� 17,�
Jakub� Bogus� 14� (1×3),� Antoni�
Wróblewski�12,�Mateusz�Błasiak�4�i�
Oliwier�Kołaczyński�2�oraz�Krystian�
Góralski�4,�norbert�Wojda�3�i�igna-
cy�Krawczyk.
Najlepiej dla PKK 99: Wojciech�
Wierzchowski�26�(1×3)�i�Piotr�Wla-
zło�13�(1×3).
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PN|�Przed�meczem�Pelikan�–�Ks�Wasilków

Formalność?
Krótki rzut oka w tabelę wy-

starczy, aby powiedzieć, że zde-
cydowanym faworytem najbliż-
szego i zarazem ostatniego w tym 
roku meczu III ligi będzie Pelikan. 
Do Łowicza przyjedzie outsider 
z Wasilkowa. Beniaminek zdecy-
dowanie odstaje od pozostałych 
ligowców, ma zdecydowanie naj-
mniej punktów i przegrał aż trzy-
naście z siedemnastu meczów.

I chociaż Pelikan w tym sezo-
nie sam miewa różne momenty, 
a na grę Ptaków na domowym 
obiekcie kibice nieustannie narze-
kają, to jakakolwiek strata punk-
tów byłaby w niedzielę dużą  sen-
sacją. Podopieczni Dremliuka 
będą w niedzielę walczyć nie tyl-
ko o uniknięcie blamażu, ale o za-
chowanie szóstej pozycji w tabeli. 

Pelikan nie ma już szans na 
dogonienie piątego Sokoła Alek-
sandrów Łódzki, który ma cztery 
oczka więcej, ale punktami z łowi-
czanami może się zrównać nawet 
dwunasta w tabeli Broń Radom. 

W niedzielę zabraknie kontu-
zjowanych Woźniaka i Stolarczy-
ka oraz Bylewskiego, który będzie 
pauzował za żółte kartki. Jednak 
nawet te absencje nie mogą być 
usprawiedliwieniem, gdyby Peli-
kan stracił punkty w niedzielę. 

KS Wasilków przyjedzie po do-
tkliwej porażce w Nowym Dwo-
rze Maz. ze Świtem aż 1:7. Jeżeli 
ktoś liczy, że wobec tego Pelikan  
z beniaminkiem powinien osią-
gnąć podobny wynik, to może być 
w błędzie. Zwykle po takich bla-
mażach zespoły robią wszystko, 
aby zmazać plamę. Do tego wasil-
kowianie będą się chcieli łowicza-
nom zrewanżować za porażkę na 

inaugurację ligi – na Podlasiu Pe-
likan wygrał aż 4:0.

Co może być przestrogą dla 
łowiczan? Jak już pisaliśmy, KS 
czterokrotnie w tym sezonie zdo-
bywał punkty i potrafił także za-
skoczyć rywala wyraźnie wyżej 
notowanego. Do tego 7 z 8 zgro-
madzonych punktów beniaminek 
zdobył w meczach wyjazdowych. 
Punkty w Wasilkowie stracił jak 
na razie tylko Sokół Aleksandrów 
Łódzki. Do tego KS potrafił wy-
grać w Tomaszowie Mazowiec-
kim z Lechią, w Warszawie z Po-
lonią i zremisował w Grodzisku 
Mazowieckim z Pogonią.

Jeżeli łowiczanie nie zlekce-
ważą rywala i nie popełnią w nie-
dzielę głupich błędów to ten rok 
powinni ostatecznie zakończyć 
całkiem nieźle. Mecz z KS-em to 
już spotkanie rozegrane awansem 
z rundy rewanżowej. – Ważne jest 
przede wszystkim podejście chło-
paków i mam tu na myśli wszyst-
kie zespoły, nie tylko Pelikana. 
Niektórzy zawodnicy mogą być 
już myślami na urlopach. To jest 
bardzo niebezpieczne. Łatwo wte-
dy nie wygrać meczu, a po drugie 
można też złapać kontuzję. Może 
się zdarzyć, że zawodnik nie bę-
dzie skoncentrowany i może się to 
skończyć nieprzyjemnie – powie-
dział Mykola Dremliuk. – Będę 
apelował do swoich graczy, żeby 
do ostatniego momentu, do ostat-
niego gwizdka byli skoncentrowa-
ni i przygotowani – dodał.

O tym czy łowiczanie nie będą 
mieli problemu z mobilizacją i po-
radzą sobie z outsiderem ligowym 
z Wasilkowa kibice przekonają się 
już w niedzielę.   Mateusz Lis

Piłka nożna |�17.�kolejka�iii�ligi

Kolejne potknięcia 
faworytów

Sokół Ostróda w tej serii gier 
przełożył swój mecz. Mimo to sy-
tuacja lidera w lidze kompletnie 
się nie zmieniła. Wicelider z Bia-
łej Piskiej przegrał u siebie z Unią 
Skierniewice, a mający swoje pro-
blemy organizacyjne i finansowe 
Sokół Aleksandrów Łódzki prze-
grał ze znacznie niżej notowaną 
Olimpią Zambrów.

Skorzystał na tym przede 
wszystkim Świt Nowy Dwór Ma-
zowiecki. Nowodworzanie rozbili 
outisdera z Wasilkowa aż 7:1 (aż 
cztery gole strzelił Rafał Macie-
jewski) i wskoczył na trzecie miej-
sce w tabeli. Zakończyła się też 
passa siedmiu meczów bez poraż-
ki RKS Radomsko. Beniaminek 
przegrał z Ursusem, a jedyny gol 
padł w tym meczu już w 25 se-
kundzie spotkania.  Mateusz Lis

�Wyniki 17. kolejki iii ligi:� Broń�
Radom� –� Polonia� Warszawa� 1:1�
(1:0);� znicz� Biała� Piska� –� unia�
skierniewice� 0:2� (0:2);� sokół�
Aleksandrów�Łódzki�–�Olimpia�za-
mbrów�1:3�(1:2);�Concordia�Elbląg�

–�huragan�Morąg�3:1� (0:1);�Ruch�
Wysokie� Mazowieckie� –� Pogoń�
Grodzisk� Mazowiecki� 1:3� (1:1);�
Pelikan� Łowicz� –� Lechia� toma-
szów� Mazowiecki� 1:0� (1:0);� Świt�
nowy�Dwór�Mazowiecki�–�Ks�Wa-
silków� 7:1� (4:0);� RKs� Radomsko�
–�ursus�Warszawa�0:1�(0:1);�sokół�
Ostróda�–�Legia� ii�Warszawa�/� śr�
01.04.2020�r.,�godz.�18:00

1.�sokół�Ostróda 16 36 37-17

2.�znicz�Biała�Piska 17 31 32-19

3.�Świt�nowy�Dwór�Mazowiecki 17 30 28-16

4.�Legia�ii�Warszawa 16 30 25-16

5.�sokół�Aleksandrów�Łódzki 17 30 31-21

6. Pelikan Łowicz 17 26 30-25

7.�Concordia�Elbląg 17 26 23-23

8.�huragan�Morąg 17 26 24-20

9.�unia�skierniewice 17 25 31-37

10.�RKs�Radomsko 17 24 24-23

11.�Olimpia�zambrów 17 23 30-30

12.�Broń�Radom 17 23 25-25

13.�Pogoń�Grodzisk�Mazowiecki 17 18 27-31

14.�ursus�Warszawa 17 18 17-20

15.�Ruch�Wysokie�Mazowieckie 17 16 22-28

16.�Lechia�tomaszów�Mazowiecki 17 14 19-31

17.�Polonia�Warszawa 17 13 14-28

18.�Ks�Wasilków 17 8 11-40

Piłka nożna |�Przed�18.�kolejką�iii�ligi

Pora na rewanże
Jeszcze w tym roku rozpocz-

nie się runda rewanżowa III ligi. 
Zmian na szczycie tabeli nie przy-
niesie. Zimę na fotelu lidera i tak 
spędzi Sokół Ostróda, który bę-
dzie chciał w sobotę zrewanżować 
się za porażkę Huraganowi. Mo-
rążanie są jedną z dwóch drużyn, 
która potrafiła do tej pory wygrać 
z Sokołem.

Dla wielu drużyn z dołu tabeli 
to będzie też ostatni dzwonek, aby 
przerwę pomiędzy rundami spę-
dzić na bezpiecznej pozycji. 

Mecze klubów zagrożonych zi-
mowaniem w strefie spadkowej też 
mogą mieć wpływ na układ sił w 
górze tabeli. Pogoń Grodzisk Maz. 
zagra w Aleksandrowie Łódzkim,  
a z kolei Ruch podejmie w Wyso-
kiem Maz. Znicza.   ml

�18. kolejka iii ligi: unia� skier-
niewice�–�Polonia�Warszawa�/�sob�
23.11.2019� r.,� godz.� 13:00;� sokół�
Aleksandrów�Łódzki�–�Pogoń�Gro-
dzisk�Mazowiecki�/�sob�23.11.2019�
r.,�godz.�13:00;�Broń�Radom�–�ur-
sus� Warszawa� /� sob� 23.11.2019�
r.,� godz.� 16:00;� Ruch� Wysokie�
Mazowieckie� –� znicz� Biała� Piska�
/� sob� 23.11.2019� r.,� godz.� 16:00;�
sokół� Ostróda� –� huragan� Morąg�
/� sob� 23.11.2019� r.,� godz.� 18:00;�
Lechia� tomaszów� Mazowiecki� –�
Concordia�Elbląg�/�nd�24.11.2019�
r.,�godz.�11:00;�Pelikan Łowicz – 
KS Wasilków / nd 24.11.2019 r., 
godz. 11:15; Legia�ii�Warszawa�–�
RKs�Radomsko�/�nd�24.11.2019�r.,�
godz.�12:00;�Świt�nowy�Dwór�Ma-
zowiecki�–�Olimpia�zambrów�/�nd�
24.11.2019�r.,�godz.�13:00.

Piłka nożna�|�Liga�okręgowa�żak�f1

Ostatnia kolejka
Gracze UKS Soccer Kids Ło-

wicz oraz UKS AP Champions 
Łowicz rozegrali ostatnie ligowe 
mecze w tym roku. 

W dziesiątej, ostatniej kolej-
ce ligi okręgowej Żak F1 zespół 
Soccer Kids wygrał z Cham-
pions Rawa Mazowiecka 4:2, zaś 
Champions Łowicz przegrał na 
wyjeździe z liderem tabeli Unią 
Skierniewice 0:6.

W meczu rozegranym w Nie-
borowie Soccer Kids pokonał ry-
wali z Rawy Mazowieckiej 4:2 i 
był to najniższy rozmiar wygranej. 
Łowiczanie tym razem zagrali w 
niemal najsilniejszym zestawie-
niu personalnym i dominowali w 
każdym elemencie gry. W bardzo 
dobrej formie w tym meczu znaj-
dował się golkiper z Champions i 

dzięki niemu łowiczanie cieszy-
li się tylko z czterech goli. Drugi 
z łowickich zespołów AP Cham-
pions przegrała z Unią aż 0:6. 
Drużyna trenera Mariusza Kwiat-
kowskiego po dobrym ostatnim 
meczu z Widokiem, gdzie łowi-
czanie zdobyli trzy punkty tym 
razem nie przeciwstawili się innej 
drużynie ze Skierniewic przegry-
wając zdecydowanie. W ligowej 
tabeli Soccer Kids zajął trzecie 
miejsce (łowiczanie strzelili jed-
nak najwięcej goli w lidze), zaś 
Champions Łowicz uplasował się 
na ostatniej, piątej lokacie.  ever

�uKS Soccer Kids Łowicz – uKS 
AP Champions Rawa Maz. 4:2; 

�unia Skierniewice – uKS AP 
Champions Łowicz 6:0.

Piłka nożna |�skierniewicka�klasa�A

Dar wygrywa hokejowo
Wiele goli padło w ostatniej ko-

lejce rundy jesiennej w skiernie-
wickiej klasie A. Najwięcej, bo 
aż dziesięć, padło w Bolimowie, 
gdzie tamtejsza Rawka ostatecz-
nie uległa Darowi Placencja 4:6. 
Co ciekawe po ośmiu minutach 
Dar przegrywał 0:2, ale jak widać 
zespół z Placencji się nie poddał  
i zainkasował trzy punkty.

Dobrą formę potwierdziła Astra 
Zduny, która wygrała na własnym 
boisku z Sokołem Regnów 2:0 
oraz Korona Wejsce która po raz 
kolejny dzięki świetnej skuteczno-
ści Piotra Buczka wygrywa spo-
tkanie. Tym razem Korona wygra-
ła w Białej Rawskiej z Białką 3:0 
po... trzech golach Buczka. 

Ważne spotkanie wygrał Va-
gat Domaniewice, który poko-
nał ostatni w tabeli Start Złaków  
Borowy. Jedyny gol w tym me-
czu padł w doliczonym czasie gry  
po samobójczym golu gracza go-
ści. 

Pewną wygraną odnieśli za-
wodnicy Olimpii Niedźwiada któ-
rzy pokonali na wyjeździe Lak-
tozę Łyszkowice 5:2, a jednego  
z goli dla zwycięzców strzelił gra-
jący trener Sebastian Sumiński,  
a innego Maciej Grzegory (na co 
dzień trener Zrywu Wygoda). 

Nieudany mecz w Bedlnie za-
pisali na swoim koncie zawodni-
cy Czarnych Bednary którzy prze-
grali z GKS-em aż 0:7.  ever 

13. kolejka skierniewickiej klasy 
A: 

�Astra Zduny – Sokół Regnów 
2:0; br.:� Mateusz� szymański� (37),�
Daniel�Małek�(40)

�GKS Bedlno – Czarni Bednary 
7:0;�br.:�Damian�Okupski�(16),�Mi-
chał�Wiśniewski�2�(18,�75),�Bartło-
miej�Lewańczyk�(31),�Kamil�Kowal-
czyk�(70),�Łukasz�Górczyński�(80),�
Brajan�Kostrzewa�(88)

�Vagat Domaniewice – Start 
Złaków Borowy 1:0;� br.:� Karol�
szczepański�(90-somobójcza)

�Laktoza Łyszkowice – Olimpia 
Niedźwiada 2:5;�br.:�Marcin�Piłka�
2�(67,�71)�–�Michał�Kroc�2�(27,�32),�
Maciej� Grzegory� (31),� sebastian�
sumiński�(47),�Krzysztof�trepa�(75)

�Rawka Bolimów – Dar Placen-
cja 4:6;� br.:�Adam�Jankowski� (7),�
Krystian�starzec�2�(8,�47),�Konrad�
Wisiński�(46)�–�Mateusz�uczciwek�

2� (22,� 50),� Jakub� Kędziora� 2� (24,�
75),� Adrian� Kromski� (69),� Łukasz�
Janicki�(80)

�Białka Biała Rawska – Korona 
Wejsce 0:3;� br.:� Piotr� Buczek� 3�
(55,�85,�89)

�Wola Wola Chojnata – Mazovia 
Rawa Mazowiecka 1:2;

1.�GKs�Bedlno 13 31 53-14

2.�Mazovia�Rawa�Maz. 12 31 44-10

3.�Korona�Wejsce 13 28 48-20

4. Czarni Bednary 12 23 30-26

5.�Wola�Wola�Chojnata� 13 22 38-30

6. Astra Zduny 12 22 24-14

7. Olimpia Niedźwiada 13 19 34-29

8. Dar Placencja 12 19 29-24

9.�Białka�Biała�Rawska 13 13 16-24

10.�sokół�Regnów 13 13 23-28

11. Rawka Bolimów 12 13 30-37

12. Vagat Domaniewice 13 10 13-58

13. Laktoza Łyszkowice 13 7 11-39

14. Start Złaków Borowy 12 4 12-52

Piłka nożna |�sparingi�–�rocznik�2009�i�2010

Sparingi rozpoczęte
Gracze MUKS Pelikan 2009 

i UKS Soccer Kids Łowicz 2010 
po zakończonych rozgrywkach 
nie próżnują i grają mecze kon-
trolne. Pierwszym rywalem ło-
wickich drużyn był zespół Young 
Champions Płock. W rozegranych 
na boiskach OSiR spotkaniach nie 
brakowało emocji i wielu goli. 

– Graliśmy na dwóch boiskach 
jednocześnie. Kolejny sparing, 
który był okazją do nauki, nie li-
czyliśmy wyniku, skupialiśmy 

się tylko i wyłącznie na realizacji 
założeń, nad którymi w tych me-
czach pracowaliśmy. Jeśli chodzi 
o ich realizację to wychodziło to 
różnie. Przed jedną i drugą grupą 
bardzo dużo pracy, ale podcho-
dzimy do tego cierpliwie i dal-
szym ciągu kontynuujemy nasz 
proces treningowy. Drużyna Peli-
kan bardzo dobrze otwierała grę, 
stwarzała mnóstwo sytuacji po po-
jedynkach 1x1,  trochę słabiej wy-
glądała gra w obronie oraz tworze-

nie przestrzeni do ataku. Młodsi 
chłopcy natomiast mieli problem 
z przeniesieniem gry na połowę 
rywala po otwarciu, ale wynikało 
to z tego że rywal bardzo mocno 
pressował, a my nie uciekaliśmy 
się do wybić piłki. Dobrze nato-
miast wyglądała nasza gra kiedy 
piłkę już przenieśliśmy na połowę 
rywala. Chłopcy szukali niekon-
wencjonalnych, trudnych rozwią-
zań, było kilka ciekawych zagrań 
prostopadłych, widać, że kreatyw-

ność chłopców cały czas się roz-
wija – skomentował trener Maciej 
Grzegory, który prowadzi oba ło-
wickie zespoły.  ever

Pelikan: Jan� uczciwek,� Olek� Ja-
ros,� Maciej� Majchrzak,� fabian�
Chlebny,� Jakub� Dudziński,� Adrian�
Koper,� Miłosz� Polańczyk,� Kryspin�
Jagiełło,�Gabriel�Adamczyk,�Anto-
ni�Bąba,�franek�uczciwek,�Gabriel�
Majcher,�Wojciech�żyto.
Soccer Kids: Jan�Węglik,�tomasz�
Majcher,� Adam� Dylik,� Bartosz� Po-
kora,� Bartosz� Kośmider,� Paweł�
Lenarczyk,� filip� Makoś,� filip� nie-
wiadomski,�filip�Pawlata,�Mateusz�
szczepanik,� Dawid� szewczyk,� Mi-
łosz�soja.

Łowiczanie (z lewej strony) rywalizowali�z�young�Champions�Płock.
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Sport
ŁOWiCKi 
iNFORMAtOR 
SPORtOWy 

Pierwsze punkty
Artura Janickiego
w pierwszych zawodach Pucharu Świata. str. 32

Po przerwie
Księżak podejmie 
Kotwicę Kołobrzeg. str. 34

Piłka nożna�|�Relacja�z�meczu�Pelikan�–�Lechia

Styl na drugim miejscu
peLikAN  1 (1)
LeChiA  0 (0)

1:0�–�Damian�Warchoł�(11).
Pelikan: Patryk�Orzeł�–�Kacper�Ka-
czorowski,� Grzegorz� Wawrzyński,�
Michał� żółtowski,� Maciej� Wyszo-
grodzki� –� filip� Kowalczyk,� Patryk�
Pomianowski�(86�Krystian�Mycka),�
Piotr�Piekarski,�Dominik�Głowiński�
(37�Dawid�Kieplin)�–�Damian�War-
choł,� Krystian� Białas� (70� Krystian�
Kruk).
Lechia: Mateusz�Awdziewicz�–�Pa-
tryk�Jakubczyk,�Kacper�Świątczak,�
Jan� Peda,� Jakub� Pawlik� (81� Kac-
per�Giełzak)�–�Mateusz�Bąkowicz,�
Eryk� Kaproń,� Jacek� Wuwer� (76�
Kacper� Przedbora)� –� Adrian� Mar-
cioch� (57� Kamil� Lewiński),� Kamil�
szymczak,� igor�Kania�(57�Bartosz�
snopczyński).
Sędzia: tomasz� Lewandowski�
(Piotrków�trybunalski).�żółte kart-
ki: Michał� żółtowski� (5),� Krystian�
Kruk�(1)�–�obaj�Pelikan�oraz�Patryk�
Jakubczyk�(4),�Jan�Peda�(3),�Eryk�
Kaproń�(4)�–�wszyscy.�

Oczekiwania postawione przed 
łowiczanami na końcówkę pierw-
szej części sezonu były jedno-
znaczne. Biało-zieloni w dwóch 
ostatnich tegorocznych meczach 
mierzą się z dwoma klubami znaj-
dującymi się w strefi e spadko-
wej. To teoretycznie trudniejsze 
zadanie stało przed Pelikanem 

w ostatnią niedzielę. Podopieczni 
Dremliuka podejmowali Lechię 
Tomaszów Mazowiecki.

Ten sezon – w szczególności 
w porównaniu z poprzednimi – to-
maszowianie mają fatalny. Jednak 
trener Ptaków przestrzegał przed 
lekceważeniem rywala i zbyt po-
chopnym dopisywaniem trzech 
punktów. Na początku listopada 
na stanowisko trenera w Tomaszo-
wie Mazowieckim powrócił Da-
niel Myśliwiec, który w zeszłym 
sezonie, w zgodnej opinii obser-
watorów, osiągał z zespołem wy-
niki lepsze niż wskazywałaby na 
to kadra.

Nie zmienia to jednak faktu, 
że Pelikan faworytem był i na-

wet nieobecność kontuzjowanych 
Krystiana Stolarczyka, Kamila 
Woźniaka czy Damiana Szcze-
pańskiego mogła coś zmienić. Dla 
gości mecz rozpoczął się pecho-
wo, bo na rozgrzewce urazu na-
bawił się kapitan i podstawowy 
stoper – Kamil Cyran. W wyjścio-
wym składzie zastąpił go Kacper 
Świątczak.

Jakby tego było mało dla gości, 
to szybko zmuszeni byli do odra-
biania strat. Chociaż początek me-
czu mógł wskazywać na to, że to 
łowiczanie są jakby zaspani i dość 
powoli się rozkręcali. Jednak jak 
już zaatakowali, to Lechiści byli 
w opałach. W 9. minucie Damian 
Warchoł główkował minimalnie 
niecelnie, a kilkadziesiąt sekund 
później – po dobrej akcji druży-
ny na prawej stronie – popisał się 
kapitalnym strzałem w okienko 
bramki z linii pola karnego. Ma-
teusz Awdziewicz nie miał szans 
na dosięgnięcie piłki i mógł jedy-
nie wyciągać ją z siatki.

Wydawało się, że po szybko 
objętym prowadzeniu łowicza-
nie będą chcieli iść za ciosem. 
W praktyce okazało się, że cho-
ciaż w pierwszej połowie Pelikan 
miał optyczną przewagę, a goście 
niespecjalnie zagrażali bramce 
Patryka Orła, to sami biało-zielo-
ni też dobrych okazji strzeleckich 

za wiele nie mieli. W każdym 
groźnym ataku Ptaków w pierw-
szej połowie palce maczał Da-
mian Warchoł. Najskuteczniejszy 
strzelec drużyny miał dobrą oka-
zję po sprytnym wyrzucie z autu, 
ale jego strzał ze skraju pola bram-
kowego był niecelny. W końcowej 
fazie pierwszej połowy uderzył 
jeszcze głową po rzucie wolnym, 
a piłka spadła na górną siatkę.

Wobec tego jednym z ciekaw-
szych wydarzeń pierwszej połowy 
była... zmiana Dominika Głowiń-
skiego na Dawida Kieplina. Wi-
dać było, że „Głowa” schodząc
z boiska był niezadowolony, a jego 
koledzy z murawy byli zaskoczeni 
tym faktem.

– To był pomysł na zmianę tak-
tyki. Wyglądało to inaczej, niż so-
bie wyobrażałem. To nie znaczy, 
że Dominik zagrał bardzo słabo 
– tłumaczył po meczu Dremliuk. 
– Prawda jest taka, że Dawid Kie-
plin za wiele też nie wniósł w ten 
mecz, oprócz chwili po wejściu na 
boisku. W drugiej połowie grał, 
jak większość naszych graczy – 
dodał.

W drugą połowa łowicza-
nie weszli bardzo dobrze i szyb-
ko dążyli do podwyższenia pro-
wadzenia. Nie minęła minuta po 
wznowieniu gry, a piłka po strza-
le Macieja Wyszogrodzkiego i de-
likatnym rykoszecie nieznacznie 
minęła słupek. Zaraz po dośrodko-
waniu z rzutu rożnego strzał gło-
wą oddał Michał Żółtowski, a pił-
kę z linii bramkowej wybił Patryk 
Jakubczyk. Dobrą okazję miał 
też Filip Kowalczyk, który miał 

przed sobą już tylko bramkarza, 
ale ostry kąt zrobił swoje i Mate-
usz Awdziewicz obronił to ude-
rzenie. Te wszystkie sytuacje 
łowiczanie stworzyli sobie w 
pierwszych trzech minutach dru-
giej połowy.

Później tempo nie było już tak 
szalone, ale łowiczanie mieli swo-
je okazje. Bramka nie padła w du-
żej mierze dzięki dobrej postawie 
Awdziewicza. Golkiper Lechii 
najpierw instynktownie odbił pił-
kę po główce Piotra Piekarskiego, 
a później w wielkim stylu wybro-
nił strzał i dobitkę Damiana War-
choła, który najlepiej odnalazł się 
po rzucie rożnym. 

A Lechia? Goście momentami 
potrafi li utrzymywać się przy pił-
ce, na krótkie chwile łowiczanie 
byli zamykani na własnej połowie, 
ale ostatecznie wynikało z tego 
niewiele. Było kilka groźnych 
strzałów, jednak w bramce bardzo 
dobrze ustawiał się Patryk Orzeł 
i większość z nich pewnie wyła-
pał. Największe problemy miał po 
mocnym strzale z dystansu Jacka 
Wuwera, który odbił przed siebie, 
ale tomaszowianie nie potrafi li 
tego wykorzystać.

Pelikan zrobił swoje zadanie 
i wygrał ze znajdującą się w strefi e 
spadkowej Lechią. Można narze-
kać, że wynik nie był zbyt okaza-
ły, a do samej gry również można 
mieć trochę zastrzeżeń. Jednak na 
dwa mecze pr zed końcem roku 
najważniejsze są punkty, a czasu 
na pracę nad stylem gry będzie 
zaraz bardzo dużo. 

Mateusz Lis

Posyłając piłkę w samo okienko bramki, Damian�Warchoł�(nr�25)�w�kapitalny�sposób�zapewnił�łowiczanom�trzy�punkty.
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Patryk Pomianowski (przy piłce) nie�jest�już�tak�widoczny,�jak�na�
początku�sezonu.�Ciężko�jednak�wyobrazić�sobie�drugą�linię�bez�niego.
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NASzA grA Nie wygLąDAŁA NAJLepieJ
Po�starciu�Pelikana�z�Lechią�
obaj�trenerzy�byli�całkiem�
zadowoleni,�chociaż�tylko�
jeden�z�nich�mógł�świętować�
zdobycie�trzech�punktów.�
Daniel�Myśliwiec�zwrócił�uwagę�
na�krótki�okres,�który�zdążył�
przepracować�z�zespołem�–�
szkoleniowiec�tomaszowian�
pracuje�z�zespołem�od�
początku�miesiąca.�z�kolei�
trener�Pelikana�uczciwie�
przyznał,�że�biało-zieloni�nie�
zagrali�najlepiej,�ale�tego�dnia�
najważniejsze�było�zdobycie�
kompletu�oczek.�ml

 Mykola Dremliuk 
(Pelikan): –�Przede�wszystkim�
cieszymy�się�z�trzech�punktów.�
Od�początku�przygotowań�
do�tego�meczu�mówiłem�
chłopakom,�że�sporo�ludzi�
dopisywało�nam�już�sześć�

punktów�przed�dwoma�
najbliższymi�starciami.�
Powiedziałem,�że�musimy�
robić�wszystko�krok�po�kroku�
i�to�właśnie�mecz�z�Lechią�był�
dzisiaj�najważniejszy.�Mówiłem,�
że�te�pierwsze�trzy�punkty�
to�musimy�wywalczyć�na�
boisku.�Gratuluję�chłopakom,�
że�to�zrobili.�Było�dużo�
niedokładności,�dużo�chaosu�
w�naszej�grze.�nie�wyglądało�
to�najlepiej.�nie�było�tak,�jak�
bym�sobie�tego�życzył�i�tak,�
jak�chcę,�żebyśmy�grali.�zdaję�
sobie�jednak�też�sprawę�
jakie�było�boisko.�Chciałbym�
podkreślić�też�postawę�
Lechii,�gdzie�widać,�że�przy�
trenerze�od�razu�to�inaczej�
funkcjonuje.�też�zwracałem�
na�to�uwagę�chłopakom.�
Pamiętamy�też�nasze�ostatnie�
mecz�z�Lechią�na�wiosnę�i�

w�pucharze,�w�których�nie�
było�nam�łatwo.�Wiedziałem,�
że�teraz�też�nie�będzie�łatwe�
spotkanie,�co�się�na�murawie�
potwierdziło.�zabrakło�nam�
też�drugiej�bramki,�żeby�to�
uspokoić.�Mieliśmy�sytuacje�
i�to�jest�tak�zawsze,�że�jak�
się�nie�strzeli�gola,�to�później�
przypadkowa�sytuacja�może�
się�przydarzyć,�a�w�efekcie�
skończyć�stratą�bramki.�to�
w�ogóle�byłoby�nieciekawe.�
Brawa�dla�chłopaków,�że�do�
końca�próbowali�i�starali�się�
robić�to,�o�czym�rozmawialiśmy�
w�tygodniu.�Cieszymy�się�z�
wygranej,�najważniejsze�były�
w�tym�meczu�trzy�punkty.�
życzę�Lechii,�żeby�zebrała,�
jak�najwięcej�punktów�i�nie�
martwiła�się�o�utrzymanie,�
bo�zasługuje�na�to,�by�grać�
przynajmniej�w�tej�iii�lidze.�

Piotr Piekarski (nr 10) miał swoją okazję do�zdobycia�bramki�
i�wraz�z�kolegami�wygrał�walkę�o�środek�pola.
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CZWARteK, 21 LiStOPADA:
�16.30�–�hala�OsiR�nr�1�w�Łowiczu,�

ul.�Jana�Pawła�ii�3;�6. kolejka wo-
jewódzkiej ligi koszykówki junio-
rów starszych u20: uMKS Księ-
żak-2000 Łowicz – ŁKS Szkoła 
Gortata Łódź;

PiąteK, 22 LiStOPADA:
�18.30-21.30�–�hala�OsiR�2�w�Łowi-

czu,�ul.�topolowa�2;�3. kolejka XXi 
edycji SAM; 

�19.00�–�Restauracja�Kurs�na�PRL�
w� Łowiczu,� ul.� Krakowska� 20;� 11. 
edycja XXi Otwartych Mistrzostw 
Łowicza w dartsie 501 d.o.;

SOBOtA, 23 LiStOPADA:
�18.00�–�hala�OsiR�nr�1�w�Łowiczu,�

ul.�Jana�Pawła�ii�3;�11. kolejka i ligi 
koszykówki seniorów: KS Księ-
żak Łowicz – MuKS energa Ko-
twica Kołobrzeg;

NieDZieLA, 24 LiStOPADA:
�10.00-13.00�–�hala�OsiR�nr�1�w�Ło-

wiczu,�ul.�Jana�Pawła�ii�3;�1. kolejka 
XXVii edycji Robkol iV ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;

�11.00� –� zespół� szkół� Ponad-
gimnazjalnych� nr� 3� w� Łowiczu,� ul.�
Powstańców�1863�roku�nr�12�d;�6. 
kolejka wojewódzkiej ligi koszy-
kówki kadetów u16: KKS Bzura 
Łowicz – KKS Pro-Basket Kutno;

�11.15�–�stadion�Miejski�w�Łowiczu,�
ul.�starzyńskiego�6/8;�18. kolejka 
iii ligi piłki nożnej – grupa i: KS 
Pelikan Łowicz – KS Wasilków;

�12.00�–�hala�OsiR�nr�1�w�Łowiczu,�
ul.� Jana� Pawła� ii� 3;� 9. kolejka ii 
ligi tenisa stołowego mężczyzn: 
uMKS Księżak Łowicz – uKS Or-
lęta Bilcza; 

�13.00-16.00�–�hala�OsiR�nr�1�w�Ło-
wiczu,�ul.�Jana�Pawła�ii�3;�1. kolejka 
XXVii edycji Julomax ii ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;

�14.30�–�hala�OsiR�2�w�Łowiczu,�ul.�
topolowa�2;�6. kolejka wojewódz-
kiej ligi koszykówki młodziczek 
u14: uMKS Księżak Łowicz – 
KKS Pro-Basket MOSiR Kutno;

�16.30-19.50�–�hala�OsiR�1�w�Łowi-
czu,�ul.�Jana�Pawła�ii�3; 1. kolejka 
XXVii edycji Kia Open i ligi ŁoLiF, 
czyli Łowickiej Ligi Futsalu;

PONieDZiAŁeK, 25 LiStOPADA:
�10.00�–�sP�w�Bielawach;�Powiato-

we igrzyska Młodzieży Szkolnej 
w unihokeju dziewcząt;

WtOReK, 26 LiStOPADA:
�9.00� –� hala� OsiR� 2� w� Łowiczu,�

ul.�topolowa�2;�Miejskie igrzyska 
Dzieci w minipiłce ręcznej dziew-
cząt i chłopców;

�10.00�–�sP�w�Bielawach;�Powiato-
we igrzyska Młodzieży Szkolnej 
w unihokeju chłopców;

�18.00�–�hala�OsiR�nr�1�w�Łowiczu,�
ul.�Jana�Pawła� ii�3;�Zaległy mecz 
8. kolejki iii ligi tenisa stołowego 
mężczyzn: uMKS Księżak ii Ło-
wicz – GuKS Gorzkowice.  Gogo


